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معاون مالی و اقتصادی شهرداری 
شیراز خبر داد: 

استفاده از ٢٠ درصد 
کاهش پرداخت نقدی 
عوارض ساختمانی تا 

هفتم مهرماه

زندگی با چاقوی دولبه
داشــتن یک شــغل رســمی با امنیت و  

درآمــد مشــخص، آرزویی اســت که بســیاری از افراد 
بــا حقوق کارگری دوســت دارند با اســتخدام در یکی 
ادارت دولتــی تحــت عنــوان کارمنــد از آن برخوردار 
باشــند تــا وضعیت شــغلی ثابتی داشــته باشــند. اما 
در دیگر ســو کارمندانی هســتند که مــدام از زندگی 
کارمنــدی اش می نالند و همچنان هم می نالند. یعنی هم 
می نالنــد و هم راضی به نظر می رســند. از این نق زدن 
و راضی بودن ها دوگانگی عجیبی اســت. کافی است پای 
درد دل کارمندان دولت بنشــینید خوشــحالی از ثبات 
و ناراحتی از ســال ها ثبات داشــتن و تکرار هرروزه اش؛ 
این آغاز خوره ای همیشــگی و نابودکننده برای آن هایی 
اســت که پس ذهنشــان همیشه می خواســتند کاری 
 بــرای خودشــان بکنند. همیشــه گمــان می کردند از 
عمرشــان اســتفاده درســتی نکرده اند و مسبب تحقیر 

خودشان هستند.
زمزمه همیشگی دوســتمان این بود که می خواسته خرِ 
خودش باشــد و نوکر خودش. معمــولاً اکثر کارمندان 
هرماه از دیدن پیامک واریز گروهی خوشــحال می شوند 
چون می توانند قسط هایشان را بدهند. قسط هایی که از 

غصه دارترین لحظه زندگیشان است. 
ولی مگــر جز این بــوده کــه ماجرا های جــور کردن 
اقســاط مختلــف در هرماه شــبیه رد شــدن از گردنه 
حیران اســت؟ اصلا خــودِ گردنه حیران اســت. از این 
بگیــر و به آن یکی بــده. این را بفــروش و آن یکی را 
 بخــر. ایــن را تعمیر کــن و آن را بردار. ایــن دور، کم 

ماجرا ندارد. 
اصــلًا خوبــی کارمندی مگــر همین ها نیســت؟ اینکه 
می د انی ســر ماه بالاخره مبلغی دســتت را می گیرد و 
می توانی قســط هایت را بدهی، فلســفه اش همین است 
دیگــر. اینکه بقیه نمی دانند چقدر ســرماه پول دارند و 
کارمند می داند. کارمندان می گویند اینکه می دانی دقیقاً 

سر ماه چقدر پول داری بیشتر آزارت می دهد. 
می دانی که بیشــتر از این ها نیست و بیشتر از این ها هم 
نمی شود؛ بدتر اینکه زور بیشتر کردنش را هم نداری.هر 
چه که هســت اکنون تورم و کاهش ارزش پول ملی این 
سال ها و زندگی با انواع وام ها باعث شده است که زندگی 

کارمندی مانند چاقوی دوبله باشد هم خوب هم بد. 3

شهردار شیراز:
آمادگی تمام قد 
شهرداری برای 

خدمات رسانی به 
موکب های ویژه 

اربعین مدیرکل ستاداجرایی فرمان حضرت امام )ره(در استان فارس خبر داد:
اجرای پویش سفیر احسان در ایام اربعین حسینی 

قائم مقام شهردار مطرح کرد:
337تبلور هم افزایی مدیریت شهری شیراز  با دیگر دستگاه ها

تعداد مقرری بگیران 
بیمه بیکاری فارس 

کاهش یافت؟
 براســاس گزارش مرکز آمار ایران که خردادماه ســال 
جاری منتشــر شده اســت، نرخ بیکاری استان فارس 
۷/۵ درصد ثبت شــده که طی حدود دو دهه گذشته 
بی سابقه بوده است.براساس گزارش های موجود فارس 
تا سال 1400 در میان 

چهار اســتان اول از نظر تعداد مقــرری بگیران بیمه 
بیکاری بوده اســت که تحقیق برای این آمار در سال 
جاری همراه با نتیجه همراه نبوده اســت. بیمه بیکاری 
یکی از حمایت های اجتماعی اســت که سازمان تأمین 

صفحه 3اجتماعی بر اساس آن مکلف است با...

استاندار فارس خبر داد:

برگزاری همایش آشنایی 
با ظرفیت های اقتصادی عضویت 
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معاون اول رئیس جمهورتأکید کرد:
ضرورت اطلاع رسانی مستمر از 
فعالیت ها و دستاوردهای دولت 

 محمد مخبــر، معــاون اول رئیس جمهور در 
جلســه هیئت دولت با اشــاره بــه طرح ها و 
پروژه های متعدد که در هفته دولت در سراسر 
کشــور مورد بهره برداری قــرار گرفت، گفت: 

چندین هزار طرح و پروژه در این روزها...

رئیس جمهور عنوان کرد:
سیاست دولت کار بی وقفه و پرهیز 

از درگیرشدن در حاشیه ها
آیت ا... سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور در 
دیدار با رهبر معظم انقلاب اســلامی، با بیان 
گزارشــی از چالش های پیش روی دولت در 
زمان آغاز به کار همچون کرونا، کسری بودجه 

و کمبود کالاهای اساسی به برشمردن...

مدیر گروه امور سینمایی و سمعی بصری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان فارس:

 هفته فیلم هنر و تجربه شیراز در پلان آخر
صفحه۷

٢

سخنگوی وزارت امورخارجه 
مطرح کرد:

عزم جزم وزارت خارجه برای 
تحقق منویات رهبر انقلاب و 

خدمتگزاری به مردم
 وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران 
در هجدهمین جشــنواره شــهید رجایی و 

مراسم تجلیل از دستگاه های برتر در... ٢

دستور رئیس جمهور برای تسریع در 
پرداخت تسهیلات ازدواج

ایرنا، آیت ا... سید ابراهیم رئیسی دستور داد که تعهدات 
بانــک مرکزی و وزارت راه و شهرســازی در ســاخت 
 مسکن ارزان قیمت و اســتیجاری برای جوانان و تعهد 
بانک های عامل در پرداخت تســهیلات ازدواج، به طور 

فوری اجرا شود.
روز گذشته نشست قرارگاه زیست عفیفانه با هدف بررسی 
 اقدامات دســتگاه های فرهنگی با حضور رئیس جمهور 

تشکیل شد.
در این نشست، پس از ارائه گزارش کارهای انجام شده، 
رئیسی بر ضرورت اقدامات فرهنگی در حل مشکلات و 
نیز استفاده کامل از ظرفیت گروه های مردمی و اصناف، 

تأکید کرد.
 رئیس جمهور، حل مشــکلات درباره دسترســی آسان 
آحاد مردم به پوشــاک مناســب و تولیدات فرهنگی و 

هنری متناسب را از وظایف این قرارگاه برشمرد.
 در این نشســت، گزارشــی از ســاخت مســکن ارزان 
قیمــت و اســتیجاری بــرای جوانــان نیز ارائه شــد 
 که رئیســی، اجــرای فــوری تعهدات بانــک مرکزی
را  زمینــه  ایــن  در  شهرســازی  و  راه  وزارت  و    

خواستار شد.
 عملی شــدن فوری تعهد بانک های عامل در پرداخت 
تســهیلات ازدواج از دیگر دستور های رئیس جمهور در 

این نشست بود.

آزاد،  ایرنا، حجت الاسلام و المسلمین محمد موحدی 
دادســتان کل کشــور گفت: حقوق عامه وســیع و 
گسترده است که با برخی خلاءهای قانونی به لحاظ 
نحوه پیگیری و ضمانت اجرا مواجه است و امیدواریم 
بــا تصویب لایحه صیانت از حقــوق عامه که در قوه 
قضاییه در حال جمع بندی نهایی اســت و به زودی 
به مجلس شورای اسلامی ارسال خواهد شد، بتوانیم 
به صورت هدفمند و قانونمند به احیای حقوق عامه و 

صیانت از این حقوق بپردازیم.
وی در هشتمین نشست تخصصی و دومین نشست 
منطقــه ای حقوق عامــه با موضوع آسیب شناســی 
و بررســی چالش های عمده حوزه حقــوق عامه در 
استان های سیســتان و بلوچستان، خراسان شمالی 
و خراســان جنوبی اظهار کرد: دادستانی کل کشور 
وظایف و تکالیف متعددی دارد که در هفت معاونت 

این تکالیف در حال اقدام و انجام است.
وی ادامــه داد: بر اســاس تکالیــف قانونی و وظایف 
شناسایی شده در ســند تحول قضایی حجم بسیار 
زیادی کار و برنامه های متنوع برای دادســتانی کل 
وجود دارد و نهاد دادســتانی از جمله پر مشغله ترین 

بخش ها در قوه قضاییه است.
دادســتان کل کشــور به موضوع اهمیــت توجه به 

امور تربیتی و آموزشــی اشــاره کرد و گفت: یکی از 
موضوعاتی که جزو مصادیق حقوق عامه است و نباید 
مورد غفلت قرار گیرد، توجــه به امر مهم آموزش و 
بــه موازات آن تربیت و تزکیــه برای پرورش جوانان 
شایسته است و این مسئله بسیار حائز اهمیت است.
موحدی آزاد با اینکه زیربنای هر امری توجه درست 
و صحیح به امور تربیتی و اخلاقی اســت، افزود: باید 
در مدارس و دانشــگاه ها توجه بیشــتری به مسائل 
تربیتی و اعتقادی انجام شود زیرا اگر می خواهیم در 
امر پیشــگیری موفق شویم و شاهد کاهش جمعیت 
کیفری و آســیب های اجتماعی باشیم باید فرزندان 
خود را در دوران تحصیل به بهترین شکل با اعتقادات 
و ارزش های اســلامی آشــنا کنیم. وی به ضرورت 
مطالبه گری دادستان های سراسر کشور درباره مسائل 
مختلف به خصوص حقوق عامــه تأکید کرد و افزود: 
دادستان ها در امور حقوق عامه مدعی العموم هستند 
و باید از دستگاه های اجرایی انجام وظایف و تکالیف 
قانونــی آنها را مطالبه کنند. دادســتان کل کشــور 
تصریح کرد: در موضوعات حقوق عامه دادســتان ها 
نبایــد در جایگاه مجری قرار گیرند بلکه باید با توجه 
بــه تکالیف مختلف دســتگاه های اجرایی، نظارت و 
پیگیری قانونی انجام وظایف و رفع موانع و مشکلات 

را از مدیران و مسئولان مربوطه مطالبه کنند.
اکتفا به وضع موجود بــا رویکرد تحولی منافات 

دارد
معاون حقوق عامه داســتان کل کشــور نیز در این 
همایــش گفت: در این جلســات تخصصی به دنبال 
دریافت گزارش های عملکرد دادستان ها و چالش های 

پیش روی آنان هستیم.
غلامعباس ترکی گفت: باید بتوانیم مسائل هر استان 
را بــه صورت تخصصی تبییــن و اولویت بندی کرده 
و وضعیت موجود هر اســتان را با وضعیت سال های 
گذشــته و وضعیت مطلوب مقایســه کنیم و ضمن 

ارزیابــی عوامل مختلف، راه حل های مناســب برای 
ارتقاء وضعیت را ارائه دهیم.

ترکی خاطرنشــان کرد: در انجام وظایف خود توجه 
به اســناد بالادســتی، منویات رهبر معظم انقلاب، 
سیاســت های کلان دســتگاه قضایــی و تاکیدهای 

دادستان کل کشور را ضروری می دانیم.
معاون دادستان کل کشور به سند تحول قضایی اشاره 
کرد و گفت: در مسیر تحول باید دائما گذشته و مسیر 
پیش رو را بررســی کرده و به دنبــال ارتقا و بهبود 
عملکرد خود باشیم زیرا معتقد هستیم که تحول یک 
امر مستمر اســت؛ بنابراین اکتفاء به وضع موجود با 
رویکرد تحولی منافات دارد. وی گفت: دادســتان ها 
باید همکاری و هم افزایی با دســتگاه های دیگر را در 
دســتور کار خود قرار دهند و بدانند که پیشگیری از 
جرم یک تکلیف فرا قوه ای است و بدون تعامل و هم 

افزایی، نتایج مطلوب حاصل نمی شود.
ترکــی اضافه کرد: مواجهه فعال با مســائل مختلف، 
توجه بــه ماموریت های قوه قضاییــه در اصل 1۵۶، 
توجه به تکالیف دســتگاه ها، جلب مشــارکت جدی 
مردم، تشکل ها و نخبگان در مسائل پیشگیرانه، تبادل 
نظر و ارائه ایده های نوآورانه، توجه به مسائل فرهنگی 
و اجتماعی، توجه به امور حسبی و سرپرستی صغار، 

محجورین و ایتــام از جمله مهم ترین رویکردهای ما 
در داستانی کل در امر صیانت از حقوق عامه است.

وی به عملکرد موفقیت آمیز مجتمع شــوق زندگی 
در مشــهد اشــاره کرده و گفت: مجتمع های مشابه 
در اســتان های فارس و مرکزی هم تأســیس شده 
و به زودی در اســتان های کرمان، ایلام، لرســتان و 
خوزســتان هم ایــن مجتمع ها ایجاد خواهد شــد. 
این مقــام قضایی با ارائه گزارشــی از فراوانی جرائم 
اســتان ها تأکید کرد که در انجــام تکالیف و وظایف 
باید به دنبال کاهش جرائــم دارای فراوانی و جرائم 
اولویت دار، کاهش تکرار جرم و نرخ بازگشت به زندان 
باشیم و برای این کار هم لازم است علاوه بر توجه به 
پیشگیری از بزهکاری، تدابیر مناسب برای پیشگیری 
از بــزه دیدگی در مورد افــراد در معرض مخاطرات 
اجتماعــی مورد توجه قــرار گیرد و بایــد مجرمان 
سابقه دار و حرفه ای به طور مستمر مورد رصد و پایش 
قرار گیرند. ترکی گفت: پیشگیری از وقوع جرم بدون 
کاهش و کنترل آسیب های اجتماعی محقق نخواهد 
شــد. و توجه به آسیب های نوپدید به ویژه در فضای 
مجازی حائز اهمیت اســت؛ بنابراین برای کاهش هر 
کدام از این آسیب ها دادســتان ها باید برنامه داشته 
باشند و تکالیف دستگاه های ذی ربط را مطالبه کنند.

ایســنا، ســردار حســین دهقان، مشــاور فرمانده 
معظــم کل قــوا در صنایع دفاعــی و نماینده ویژه 
رئیس جمهور در شــورای توسعه سواحل مکران در 
بازدید از نمایشــگاه صنعت دفاعــی گفت: با توجه 
به پیشــرفت صنایع دفاعی، بایــد همواره اطمینان 
 داشــته باشــیم که نیروهــای مســلح جمهوری
 اسلامی ایران در هر شرایطی قادر به تأمین امنیت 

کشور هستند.
مشــاور فرمانده معظم کل قــوا در صنایع دفاعی و 

نیز نماینده ویژه رئیس جمهور در شــورای توســعه 
ســواحل مکران در بازدیــد از نمایشــگاه صنعت 
دفاعی گفت: پویایی، به روز بودن و توجه داشــتن 
به نیازهای نیروهای مسلح، از عناصر محوری وزارت 

دفاع است.
ســردار دهقان با بیان اینکه این گونه نمایشــگاه ها 
نتیجه تلاش فکری وعملی مجموعه دانشــمندان، 
محققین، صنعت گران و دســت اندرکاران صنعت 
دفاعی اســت، تصریح کرد: این نمایشــگاه به همه 

کسانی که دل در گرو توســعه، رشد و آبادانی این 
کشور دارند، نشان می دهد که می توانند به فرزندان 
و جوانــان این مرز و بوم اعتماد کنند و این جوانان 
نیز به شایســته ترین حالت، پاســخ این اعتماد را 

خواهند داد.
وی ادامه داد: با توجه به پیشــرفت صنایع دفاعی، 
باید همواره اطمینان داشــته باشــیم که نیروهای 
مسلح جمهوری اسلامی ایران در هر شرایطی قادر 

به تأمین امنیت کشور هستند.

تسنیم، سردار احمدعلی گودرزی، فرمانده مرزبانی 
جمهوری اســلامی در جمع خبرنگاران مستقر در 
مرز مهران اظهار داشت: هیچ مشکل و مانعی برای 
تردد زائران احصا نمی شود و در صورت بروز موانع، 
در سریع ترین زمان ممکن با مشارکت ایران و عراق 

رفع می شود.
فرمانده مرزبانی جهوری اســلامی با بیان اینکه دو 
میلیــون و 200 هزار از ابتدای مــاه صفر تا کنون 

راهی عراق شــده اند، افزود: ۵00 هــزار نفر از این 
تعداد به کشور بازگشته اند.

وی با تأکید براینکه هم اکنون تردد در همه مرزها 
به ویژه در مهران به سهولت در جریان است، خاطر 
نشان کرد: با توجه به دیپلماسی قوی ایران در طی 
هفت ماه اخیر با مســئولان مرزبانی، پلیس و وزیر 
کشــور عراق هیچ مشکل و ایســتایی در مرزهای 
شــش گانه کشــور برای ورود به داخل خاک عراق 

وجود ندارد .
وی با بیان اینکه تــا روز اربعین هر لحظه به تعداد 
موج رفت زائران بــه خصوص در مرز مهران افزوده 
می شــود، ادامه داد: افزایش 2 برابری جمعیت عازم 

عراق دور از انتظار نیست.
وی گفــت: تردد در مرزهــا از طریق رصد و پایش 
هوایی توســط تجهیزات مختلف و نوین به صورت 

لحظه ای مختلف انجام می شود.

مشاور فرمانده معظم کل قوا در صنایع دفاعی:

 نیروهای مسلح ایران در هر شرایطی قادر به تأمین امنیت کشور هستند

 فرمانده مرزبانی جمهوری اسلامی:

 ۲/۲ میلیون زائر اربعین از ایران راهی عراق شده اند

دادستان کل کشور: 

حقوق عامه با خلاءهای قانونی مواجه است

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهور و 
اعضای هیئت دولت مطرح کردند؛

متأسفانه مسائل 
معیشتی مانند غبار 
مانع دیدن کارهای 
اساسی دولت است



معاون اول رئیس جمهورتأکید کرد:
ضرورت اطلاع رسانی مستمر از فعالیت ها و 

دستاوردهای دولت 

ایســنا- محمد مخبر، معــاون اول 
رئیس جمهور در جلسه هیئت دولت با 
اشاره به طرح ها و پروژه های متعدد که 
در هفته دولت در سراســر کشور مورد 
قرار گرفت، گفت: چندین  بهره برداری 
هزار طرح و پروژه در این روزها افتتاح 
شده که لازم است اطلاع رسانی مستمر 
انجام شــود تا افکار عمومی در جریان 
گزارش این دســتاوردها و اقدامات قرار 

گیرد. معاون اول رئیس جمهور از وجود بنادر مختلف به عنوان یکی از 
مزیت های کشور برای توسعه یاد کرد و افزود: بنادر از ظرفیت های مهم 
برای پیشــرفت و توسعه محسوب می شود و با توجه به داشتن ۲۷۰۰ 
کیلومتر دسترسی به سواحل، اگر تمرکز بیشتری در این زمینه صورت 

گیرد، بنادر می توانند نقش اثرگذاری در توسعه کشور داشته باشند.
در این جلســه وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گزارشی از سفر خود 
به استان زنجان ارائه کرد و گفت: در این سفر یک کارخانه کنتورسازی 

راه اندازی شد که از نتایج سفر رئیس جمهور به این استان بود.
وزیر نفت نیز حضور رئیس جمهور در ســکوی تولیــد گاز در فاز ۱۱ 
میــدان پارس جنوبی را اتفاقی کم نظیــر توصیف کرد و افزود: اگرچه 
بنابر مسائل ایمنی و امنیتی قرار بود هنگام حضور رئیس جمهور فاز ۱۱ 
پارس جنوبی برای دقایقی خاموش شود ولی رئیس جمهور اجازه ندادند 

و اعلام کردند که روند تولید گاز حتی برای لحظه ای متوقف نشود.
معاون اجرایی رئیس جمهور هم با اشــاره به اقدامات متعدد و کارهای 
بزرگی که در استان های مختلف انجام می شود، تأکید کرد: اخبار این 
فعالیت ها باید در جامعه دیده شود و ضرورت دارد برای تبیین اقدامات 

در طول سال برنامه ریزی کنیم.

وزیر امور خارجه: 
عازم دمشق هستم

بر حفظ حاکمیت و تمامیت ارضی سوریه تأکید داریم

ایسنا- حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه در صفحه اجتماعی 
ایکس نوشــت: در چارچوب تقویت سیاست منطقه ای و همسایگی و 
به منظور تســریع در اجرای توافقات رؤســای جمهور دو کشور عازم 
دمشق هســتم. در خصوص آخرین تحولات منطقه ای و بین المللی با 
مقامات عالی سوریه گفت وگو و رایزنی خواهم داشت. ایران بر ضرورت 
برقراری ثبات و آرامش و حفظ حاکمیت و تمامیت ارضی تأکید دارد.

وزیر خارجه بورکینافاسو به تهران می آید

باشــگاه خبرنگاران- اولویا روآمبا، وزیر خارجه بورکینافاســو در 
آینده ای نزدیک به تهران سفر می کند. مجتبی فقیهی، سفیر جمهوری 
اســلامی ایران در بورکینافاسو روز سه شــنبه هفتم شهریور ۱۴۰۲ با 
خانم اولویــا روآمبا، وزیر امور خارجه بورکینافاســو دیــدار و درباره 

مناسبات دوجانبه و تحولات غرب آفریقا به گفت وگو پرداخت.
ســفر وزیر خارجه بورکینافاسو به تهران در آینده نزدیک در پاسخ به 
دعوت حسین امیرعبداللهیان از جمله موضوعات مورد گفت وگو در این 
دیدار بود. علاوه بر این برگزاری کمیسیون مشترک اقتصادی دو کشور 

هم از دیگر مباحثی بود که در این دیدار مطرح شد.
سفیر جمهوری اسلامی ایران در بورکینافاسو در دیدار با وزیر خارجه 
این کشــور بر آمادگی وزارت امور خارجه و سفارت جمهوری اسلامی 
ایران برای گسترش مناســبات اقتصادی، فرهنگی و علمی دو کشور 
تأکید کرد. فقیهی مشــارکت فعال بخش خصوصی ایران به خصوص 
در چارچوب ارتباطات اتاق های بازرگانی دو کشور را یکی از مهم ترین 

پل های ارتباطی برشمرد. 
وزیــر خارجه بورکینافاســو نیز ضمــن تجلیل از سیاســت خارجی 
مستقل جمهوری اســلامی ایران و استقبال از دعوت رسمی حسین 
امیرعبداللهیان برای سفر به تهران، آمادگی این کشور را برای توسعه 

همه جانبه مناسبات با جمهوری اسلامی ایران اعلام کرد.

پنج شنبه 1402/06/09 سیاسیسال سی ام  شماره 26085

دبیر شورای نگهبان:

راهپیمایی اربعین پیروزی نهایی جبهه حق بر جهان 
سلطه راسرعت می بخشد

سخنگوی وزارت امور خارجه مطرح کرد:

عزم جزم وزارت خارجه برای تحقق منویات 
رهبر انقلاب و خدمتگزاری به مردم

سفیر ایران در اتریش:

 پناه دادن به تروریست ها انتخابی اشتباه و گزاف است

آیت ا... ســید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور در دیدار با رهبر 
معظم انقلاب اســلامی، با بیان گزارشــی از چالش های پیش 
روی دولــت در زمــان آغاز بــه کار همچون کرونا، کســری 
بودجــه و کمبود کالاهای اساســی به برشــمردن رویکردها و 

اقدامــات دولت برای عبور از موانع اشــاره کرد و گفت: رشــد 
۴ درصدی تولید در دو ســال پیاپی، کاهــش نرخ بیکاری به 
۸/۲ درصــد، رونق بی ســابقه تجــارت کشــور، افزایش تولید 
 نفــت و گاز و حــل کامل مشــکل باقی مانــدن ۸۷ میلیون 
بشــکه میعانــات روی آب، برنامه ریــزی برای حــل ۲۲ هزار 
مــگاوات ناتــرازی برق، تدبیــر دولت برای رفــع تنش آبی و 
حل مشــکل ۳۵۰۰ روســتا، افزایش تولیــد گاز برای کاهش 
ناترازی در بخــش گاز، برنامه ریزی برای اصــلاح نظام بانکی، 
کاهش رشــد نقدینگی از ۴۰ درصد بــه ۲۷ درصد، تمرکز بر 
روی اصــلاح نظام و ســاختار بودجه، افزایــش ۱۵ هزار تخت 
 بیمارســتانی از ابتدای دولت، پوشــش فراگیر بیمه ســلامت، 

رشــد کمّــی و کیفی شــرکت های دانش بنیــان، افزایش ۵۹ 
درصــدی مدال آوری جوانان ورزشــکار کشــور، فعال شــدن 
ســامانه های شــفافیت برای پیشــگیری از بروز فســاد، ورود 
۸ میلیون گردشــگر خارجی به کشــور، بیــش از ۱۰ میلیون 
تــن خرید تضمینی گنــدم، هدف گذاری تولیــد ۱/۷ میلیون 
 خــودرو تــا پایان ســال، پیگیــری مذاکــرات رفــع تحریم 
و در عین حال دنبال کردن سیاســت همســایگی، حضور در 
ائتلاف های بــزرگ جهانی و بازگرداندن امــوال ملت ایران در 
کشورهای مختلف از جمله اقدامات و برنامه های دولت در این 

مدت بوده است.
 رئیســی تمرکز دولت بر کار بی وقفه و پرهیز از درگیر شــدن 

در حاشــیه ها را سیاســت دولــت خواند و گفــت: با کمک و 
مشــارکت و نقش آفرینــی خود مــردم، پروژه دشــمن برای 
 منــزوی کردن ایران در جهان و ناامیــد کردن مردم در داخل 

شکست خورد.
در ادامــه این دیــدار محمد مخبر، معــاون اول رئیس جمهور 
نیــز گزارشــی از وضعیــت شــاخص های کلان اقتصــادی 
 و اهتمــام دولــت بــه شــعار ســال در چارچــوب برنامــه 

منظم بیان کرد.
همچنیــن محرابیان، وزیر نیرو نیز بــه بیان آخرین وضعیت و 
میزان پیشرفت طرح های بزرگ و در حال اجرا در بخش آب و 

برق کشور پرداخت.

صداوسیما- خیرا... پروین، عضو حقوقدان شورای نگهبان در 
سلســله نشســت های مباحث دانش پارلمانی با عنوان »قانون 
جدید انتخابات و تأثیر آن بر مشــارکت و شــفافیت« در محل 
نمایشگاه هفته دولت توسط معاونت پارلمانی برگزار شد، اظهار 
داشــت: ناچار هســتیم به فراخور زمان و با توجه به شرایط و 
اقتضائات جدیدی که برای کشــور به وجــود می آید، به اصلاح 
قوانیــن بپردازیم. از ایــن رو قانون انتخابات مجلس شــورای 

اسلامی اصلاح شد. 
البته ایشــان اشاره داشتند براساس سیاست های کلی انتخابات 
ابلاغــی مقام معظم رهبری در ســال ۱۳۹۵ انتظار بود اصلاح 

قانون انتخابات زودتر اتفاق می افتاد. 
وی بــا بیان اینکه اصلاحات خوبــی در قانون انتخابات مجلس 
شــورای اســلامی به وجود آمده اســت، گفت: افزایش اعتماد 
عمومی موجب افزایش مشــارکت مردم خواهد شــد و در این 
رابطه دو عنصر »شفافیت« و »پاسخ گویی« بسیار مؤثر هستند.
این استاد دانشگاه تهران افزود: در قانون جدید انتخابات مجلس 
تلاش شــده تا به این دو عنصر توجه شــود و در نتیجه شاهد 

افزایش اعتماد عمومی و مشارکت مردم در انتخابات باشیم. 
این عضو حقوقدان شــورای نگهبان با تأکیــد بر اینکه باید در 
انتخابات هــا حقوق مردم و داوطلبان حفظ شــود، عنوان کرد: 

مرحله »پیش ثبت نام« در راســتای حقــوق مردم و داوطلبان 
پیش بینی شــده اســت. بر اســاس قانون جدیــد متقاضیان 
می توانند به نتایج اســتعلام ها اعتــراض کنند. نهاد ها نیز ملزم 
به پاسخ گویی هســتند و اگر پاسخ ندهند، مجازات برای آن ها 

تعیین شده است.
وی خاطرنشان کرد: بررســی صلاحیت ها نیز طبق قانون باید 
براساس اسناد و ادله انجام شــود. براساس شنیده ها و گفته ها 
نمی توان به بررســی صلاحیت ها پرداخت و برای تأیید یا عدم 
تأیید باید اســناد و ادله کافی وجود داشته باشد. پروین با بیان 
این کــه در قانون جدید برای اولین بــار دو حق برای داوطلبان 

به طور ویژه در نظر گرفته شــده اســت، گفت: حق شــنیدن 
توضیحات و بررســی دلایل و مدارک داوطلب و حق دانســتن 
دلایل عدم تأیید صلاحیت به صورت کتبی از جمله ویژگی های 

قانون جدید )اصلاح قانون انتخابات مجلس( است. 
 این عضو حقوقدان شــورای نگهبان در پایان بیان داشت: حق 
برابری نامزد ها از فرصت های تبلیغاتی و ساماندهی و نظم دهی 
به ستاد های حقیقی و مجازی از وجوه قابل توجه قانون جدید 
اســت. البته این موضوعات در قانون آمده و اجرای آن بستگی 
به عملکرد مجریان و آگاهی عموم مردم دارد و همه باید مطیع 

قانون باشند.

رئیس جمهور عنوان کرد:

سیاست دولت کار بی وقفه و پرهیز از درگیرشدن در حاشیه ها

عضو حقوقدان شورای نگهبان:

قانون جدید انتخابات بر شفافیت و پاسخ گویی تأکید دارد

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهور و اعضای هیئت دولت مطرح کردند؛

متأسفانه مسائل معیشتی مانند غبار مانع دیدن کارهای اساسی دولت است
رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهور و 
اعضای هیئت دولت با تقدیر و تمجید از عملکرد خوب 
و قوی دولت در برخــی بخش ها از جمله »کارهای 
زیربنایی«، »رشد شــاخص های کلان اقتصادی« و 
»سیاست خارجی«، گفتند: با وجود کارهای اساسی 
تحســین برانگیز دولت، متأســفانه مسائل معیشتی 
مانند غبار مانع دیدن کارهای اساســی دولت است؛ 
لازم اســت تورم نامطلــوب دو رقمی، هرچه ممکن 
اســت کاهش یابد و عدالت، کاهش فاصله طبقاتی، 
ثبات بازار، کاهش تورم ، ثبات نرخ ارز ورشــد تولید؛ 
به عنوان شــاخص  های مهــم در همه تصمیمات و 
اقدامات دولت از جمله در برنامه هفتم توسعه، مورد 

توجه کامل قرار داشته باشد.
  اســم رمز همه دولت های نظام اسلامی باید 

کسب رضای الهی و کار برای مردم باشد
حضرت آیت ا... خامنه ای در این دیدار که در سالروز 
شهادت شهیدان رجایی و باهنر و به مناسبت هفته 
دولت انجام شــد، جلــب رضای الهــی و کار برای 
مردم را دو ویژگی اساســی این دو شــهید بزرگوار 
خواندند و گفتند: رجایی و باهنر با جهت گیری های 
الهــی و انقلابی، کار برای مــردم را هم باعث جلب 
رضــای الهــی می دانســتند و این هدف اساســی 
بــر همه فعالیت هــا، انتصابــات و کارکردهای آنان 
ســایه افکن بود؛ بنابراین، اســم رمز همه دولت های 
 نظام اســلامی باید کســب رضای الهی و کار برای 

مردم باشد.
ایشــان با اشــاره به حمایت رهبری از همه دولت ها 
بــا گرایش هــا و توانمندی های مختلــف، کمک به 
قوه مجریه را وظیفه ای همگانی برشمردند و افزودند: 
عملکرد دو ســاله این دولت، موجب تقدیر و تمجید 
است اما متأسفانه به علت نارسایی در زبان رسانه ای 
دولت، فعالیت های خوب آن، به اندازه لازم و شایسته 

به اذهان مردم منعکس نشده است.
رهبر انقلاب در تشــریح برخی کارهای قوی دولت 
در بخش اقتصاد به رشد شاخص های کلان از جمله 
رشد اقتصادی به خصوص در بخش صنعت، افزایش 
رشد ســرمایه گذاری، کاهش رشد نقدینگی، کاهش 
بیــکاری، کاهش ضریب جینــی و افزایش صادرات 
اشاره کردند و افزودند: تقویت نظام مالیاتی، افزایش 
محصولات پتروشــیمی و کارهــای ارزنده در زمینه 
نفــت و گاز و راه انــدازی چند هــزار کارگاه تعطیل 
یــا نیمه تعطیل از دیگر اقدامــات قابل تقدیر دولت 

اســت که البته اثرگذاری افزایش شاخص های کلان 
اقتصادی و اقدامات زیربنایی در زندگی مردم، نیاز به 

گذشت زمان دارد.
  ضعف اطلاع رسانی و مشکلات معیشتی همچون 

غبار مانع دیدن کارهای اساسی دولت است
حضرت آیت ا... خامنه ای در علت یابی انعکاس ضعیف 
اقدامات خــوب دولت در جامعــه، دو نکته را بیان 
کردند: اول؛ ضعف اطلاع رســانی هنرمندانه دولت و 
دوم؛ مشکلات معیشتی از جمله گرانی شدید برخی 
مواد غذایی و گرانی مستأصل کننده در بخش مسکن 
که باعث شــده همچون غبار مانــع دیدن کارهای 
اساسی دولت شــود. رهبر انقلاب کارهای دولت در 
بخش های مدیریتی را هم مهم دانســتند و گفتند: 
حضور در بین مردم و مواجهه مستقیم و صمیمی و 

متواضعانه با آن ها، بسیار با ارزش است.
ایشان افزودند: ما حق نداریم از جایگاه بالا و متکبرانه 
با مردم حرف بزنیم؛ زیرا ما اصلا کســی نیســتیم و 
آنچه هست متعلق به مردم است و اگر مسئولیتی هم 
به ما داده شده، اولاً مردم داده اند و ثانیا برای خدمت 

به مردم است.
  اقدامات تحسین برانگیز دولت

رهبر انقلاب،  ساده زیســتی،  مواضع انقلابی، روحیه 
جهــادی و بکارگیری جوانــان در رده های گوناگون 
مدیریتی را از دیگر کارهای تحســین برانگیز دولت 
خواندند. حضرت آیت ا... خامنه ای فعالیت های دولت 
در بخش سیاســت خارجی از جمله سیاست ارتباط 
با همســایگان را بســیار خوب خواندنــد و گفتند: 
باید با هیچ همســایه ای مناقشــه ای نداشته باشیم 
و اگر مناقشــه ای هم هســت،  تبدیل بــه همکاری 
 شــود که گام هایی در این زمینه برداشــته شــده 

که باید ادامه یابد.
  عضویت در دو پیمان بین المللی نیز کار بسیار 

مهمی بود
ایشــان ارتباط با همه دولت هایی که مایل به ارتباط 
با ایران هستند )به جز استثنائاتی معدود( را از دیگر 
سیاســت های درســت دولت ســیزدهم برشمردند 
و گفتند: عضویت در دو پیمــان بین المللی نیز کار 
بســیار مهمی بود که نشان می دهد کشور در وضعی 
قرار دارد که مؤسســان پیمان های بین المللی راغب 
و گاهی مُصرّ به ارتباط با ایران هســتند و بر اساس 
محاسبات خود و با توجه به واقعیات ایران، ارتباط با 

کشورمان را لازم می دانند.

  فاصله عملکرد دولت و تلقی مردم از واقعیت ها 
زیاد است

ایشــان با اشــاره به ضرورت افزایش کمی و کیفی 
کارهای خوب دولت در بخش فرهنگی، با اشــاره به 
یک نکته مهم گفتند: فاصله بین واقعیت های کشور و 
عملکرد دولت و تلقی مردم از واقعیت ها، خیلی زیاد 
اســت که باید با اســتفاده از کارشناسان خبره، این 

فاصله را کم کنید.
  تذکراتی مهم به رئیس جمهور و هیئت دولت

ایشان بار دیگر اولویت اصلی کشور را اقتصاد و فرهنگ 
خواندنند و درباره شعار ســال گفتند: مهار تورم هم 
با رشــد تولید حاصل می شــود بنابراین رشد تولید 

مهم ترین کار است و باید در صدر توجهات باشد.
حضرت آیت ا... خامنه ای حمایت از تولید و برداشتن 
موانع سر راه تولیدکنندگان را دو راهکار اساسی برای 
رشد تولید بیان کردند و افزودند: حمایت های قانونی، 
سهل شــدن فعالیت های تولیدی، حمایت های مالی 
و تأمیــن منابع در حدی که وظیفه دولت اســت و 
حمایت فرهنگی یعنی ترغیب مردم به اســتفاده از 
محصولات داخلی مهمترین راههای رشد تولید است.

ایشــان افزودند: البته باید مراقــب بود که بر خلاف 
برخــی دوره هــای گذشــته، منابــع ارزی و ریالی 
اختصاص داده شــده به تولید ســر از کارهای دیگر 
درنیاورد و برخی اشخاص بازیگر با مسائل و اطلاعات 
اقتصادی با اســتفاده از گریزگاه ها، ســودهای کلان 

نامشروع به جیب نزنند.

رهبــر انقــلاب، عملکرد دولــت و تلقی مــردم از 
 واقعیت هــارا از دیگــر راه هــای مهم رشــد تولید

 دانســتند و گفتنــد: یک بخش تجــارت خارجی 
بــه تنظیــم بــازار مربوط می شــود امــا در بخش 
دیگــر باید کاری کــرد که تفاهم هــا و قراردادها با 
کشــورها در نهایت، باعث صادرات تولیدات داخلی 
 و واردات ســرمایه یا کالاهای اساســی به کشــور 

سرمایه ای شود.
ایشــان تشخیص به موقع نیازهای کشور را هم کاملًا 
ضروری خواندند و گفتند: اگر نیاز کشور به یک کالا 
بموقع تشخیص داده نشود و نزدیک مرحله بحرانی 
به ناچار و دســتپاچه شــروع به واردات کنیم، طبعاً 

دچار مشکل می شویم.
حضرت آیت ا... خامنه ای با ابراز خرســندی از خرید 
بیــش از ۱۰ میلیــون تــن گندم در ســال جاری 
افزودند: اگر از تولیدکنندگان دیگر اقلام کشــاورزی 
و تولیدکننــدگان صنعتی- معدنــی و خدماتی هم 
حمایت شود، قادرند نیازهای کشور را تا حد فراوانی 

تأمین کنند.
  تکالیف دولت در برنامه هفتم

رهبر انقلاب در تذکر بعدی با اشاره به تکالیف دولت 
در برنامه هفتم، از دولت خواســتند در همه کارها و 
تصمیم های اقتصادی چند نقطه مهم و قابل سنجش 
مانند عدالــت، کاهش فاصله طبقاتــی، ثبات بازار، 
کاهش تورم، ثبات نرخ ارز و رشد تولید را مراقبت و 
رعایت کند و تصمیم های اقتصادی با توجه به تأثیر 

آنها بر روی این شاخص ها گرفته شود.
  مسئله معیشت مردم مسئله ای بسیار مهم

حضرت آیت ا... خامنه ای مســئله معیشــت مردم را 
مسئله ای بسیار مهم برشمردند و افزودند: مشکلات 
معیشــتی مانند گرانی مســکن و اجاره خانه باعث 
می شــود همه کارهــای خوب و پــر زحمت دولت 

تحت الشعاع قرار گرفته و از چشم ها دور بماند.
ایشــان هدف اصلی از تحریم ها را معیشــت مردم و 
گروگان گرفتن آن دانستند و گفتند: در زمینه رفع 
تحریم ها کارها و مذاکراتی در حال انجام اســت که 
در جای خود درســت و محفوظ است اما به موازات 
آن باید خط خنثی کردن تحریم ها دنبال شــود که 

مهم ترین شاخص آن، کاهش تورم است.
  کاهش تورم خوب است اما کافی نیست

رهبر انقلاب اســلامی با اشاره به آمارهای مسئولان 
درباره کاهش تــورم از ابتدای دولت، خاطرنشــان 
کردند: این کاهش خوب اســت اما کافی نیست چرا 
که اســتمرار تورم دو رقمی برای چند ســال پیاپی 
نامطلــوب اســت و باید تلاش کرد هــر قدر ممکن 
است کم شود. ایشــان، به سرانجام رساندن کارها و 
طرح های زیاد نیمه تمام، حل مسئله ناترازی بانک ها، 
مقابلــه با دلالی و واســطه گری را از جمله اقداماتی 
خواندند که اجرای آنها تأثیر سریعی در کاهش تورم 
خواهد داشت.حضرت آیت ا... خامنه ای در توصیه ای 
دیگــر، شــناخت فرصتهای ارتباطی با کشــورهای 
مختلف و استفاده بهنگام از آنها را ضروری خواندند.

  توافق ها نباید صرفاً روی کاغذ باقی بماند
ایشان با اشاره به اســناد همکاری متعدد و طولانی 
مدت دولت با بعضی از کشــورها، به نتیجه رساندن 
این اســناد و توافقات را ضروری دانســتند و گفتند: 
تفاهم ها و توافق ها نباید صرفاً روی کاغذ باقی بماند.
  ملاک ارتباطات بین المللی، منافع و عزت ملی 

است
رهبر انقلاب با اشــاره به تلقی برخی عناصر سیاسی 
که تعامل با دنیا را در ارتباط گرم و صمیمی با چند 
کشور غربی محدود می دانند، گفتند: این نگاه، غلط، 
ارتجاعی و مربوط به ۱۰۰ ســال پیش است که چند 
کشور اروپایی همه کاره دنیا بودند اما امروز باید آن 
نگاه کهنه و مرتجعانه را کنار گذاشــت و درک کرد 
کــه ارتباط با دنیا یعنی ارتباط بــا آفریقا، آمریکای 
جنوبی و آســیا که منابع عظیم ثروت های انســانی 
و طبیعــی هســتند، ضمن اینکه مــلاک ارتباطات 

بین المللی، منافع و عزت ملی اســت و در ارتباطات، 
هم سلطه گری و هم سلطه پذیری نباید وجود داشته 
باشد. ایشان همچنین در بیان چند تذکر دیگر خطاب 
به دولتمردان گفتند: زیّ مردمی را که بسیار با ارزش 
است حفظ کنید و همچنین هر چه می توانید گفتگو 

با نخبگان و صاحب نظران را افزایش دهید.
حضــرت آیــت ا... خامنــه ای حضور مســئولان در 
دانشــگاه ها برای شــنیدن حرف های دانشجویان و 
اســاتید و همچنین بیان و انتقال نکات لازم به آنها 
را ضروری دانستند و افزودند: دانشجویان و اساتید و 
نخبگان افراد آگاهی هستند اما از کارهای بسیار زیاد 
انجام شده در کشور اطلاع کافی ندارند که مشاهده 

پیشرفت ها می تواند اطلاعات آنها را کامل کند.
  ضرورت زمینه سازی مشاهده پیشرفت جامعه

ایشــان زمینه ســازی برای مشــاهده پیشرفت های 
عمومی کشــور را ضروری دانســتند و گفتند: یکی 
از نقاط امید دشــمن برای ســتیزه گری بــا ایران، 
دانشگاه ها است که حضور مسئولان در دانشگاه، آن 

برنامه را خنثی می کند.
»کارآمدسازی فعالیت های رســانه ای دولت« تذکر 
بعدی رهبر انقلاب بود که در این زمینه گفتند: برای 
هر اقدام مهم، یک پیوست تبلیغاتی روشن لازم است 
مثلًا در قضیه حذف ارز ترجیحی که کار لازمی بود، 
باید به صورت روشن، علت این کار و فواید و آثار آن 

برای مردم تبیین می شد.
حضرت آیت ا... خامنه ای با تأکید بر استفاده از خرد 
جمعی در کارها، افزودند: سخنان، آمارها و وعده های 
مسئولان دولتی باید انســجام داشته باشد نه اینکه 
دســتگاهها آمارها و وعده های یکدیگر را رد کنند یا 

غیرعملی بدانند.
  به بی اعتنایی به جوسازی ها و حاشیه ها

ایشان در آخرین نکته، دولتمردان را به بی اعتنایی به 
جوسازی ها و حاشیه ها توصیه کردند و گفتند: ممکن 
است عده ای با فعالیت شــدید در فضای مجازی به 
دنبــال جنجال برای جلوگیری از یک اقدام دولت یا 
تحمیل اقدامی به دولت باشند اما اگر آن تصمیم یا 
اقدام شــما، سنجیده و اندیشیده شده است نباید به 
جنجال های گروههای فشار توجه کنید بلکه با توکل 

به خدا گام ها را محکم و با پیگیری کامل بردارید.
حضرت آیــت ا... خامنه ای در پایان ابــراز امیدواری 
کردند به توفیق الهــی موفقیت های دولت در مدت 

باقیمانده از مسئولیت، مضاعف باشد.

مهر- آیت ا... احمد جنتی، دبیر شــورای نگهبان در ابتدای 
جلسه روزگذشته این شورا ضمن گرامیداشت سالروز شهادت 
رجایی و باهنر و هفته دولت اظهار داشت: شهادت این عزیزان 
کــه مهم ترین ویژگــی آن ها خدمت خالصانه بــه مردم بود، 
اثبات می کند که ادعای دلســوزی دشمنان برای مردم ایران 
یک دروغ بزرگ اســت و مردم هوشیار و بصیر ایران اسلامی 

هیچ گاه این ادعای کذب آن ها را باور نخواهند کرد.
وی خاطرنشــان کرد: از نگاه استکبار جهانی، مردم مسلمان 
ایران که با انقلاب اســلامی نشــان دادند حاضر به تسلیم در 
برابر مناســبات ظالمانه نیستند، سزاوار جنایات بی رحمانه و 
غیرانسانی مانند حمله نظامی، اعمال تروریستی، تحریم های 

اقتصادی و رفتارهایی از این دست هستند.
آیت ا... جنتی عنوان کرد: دشمنان مردم مؤمن و مقاوم ایران 
اســلامی نیز فهمیده اند که نمی تواننــد مانع از حرکت رو به 

جلوی ایران سربلند شوند.
دبیر شــورای نگهبان در همین رابطه از ســخنان امیدآفرین 
رهبــر معظم انقلاب نیز قدردانی کــرد و گفت: بر خود لازم 
می دانــم از بیانات اخیر و نگاه امیدآفرین مقام معظم رهبری 
تشــکر کنم. یکی از بزرگترین عوامل حرکت ایران اســلامی 
به سوی عزت و سربلندی، رهبری الهی ایشان بوده است که در 
روزهای سخت، نور امید را در دل مردم زنده نگه داشته است.

  اربعین؛ نعمت بی بدیل خداوند متعال است
آیت ا... جنتی در بخش دیگری از سخنانش به اربعین حسینی 
)ع( اشــاره کرد و بیان داشت: در آستانه اربعین حسینی )ع( 
هستیم. شــور مشتاقی در دل شــیفتگان حضرت ابا عبدا... 
الحســین)ع( غوغا برپا کرده است. برخی به کاروان پیاده روی 
به سوی حرم آن حضرت پیوسته اند. برخی در روزهای آینده 
پای در این مســیر نورانی می گذارند و برخی که به هر دلیل 
امکان حضور در این اجتمــاع عظیم معنوی ندارند، دل های 

مشتاق شان را روانه این راه می کنند.
وی تأکید کرد: راهپیمایــی باعظمت اربعین نعمت بی بدیل 
خداوند متعال اســت و این اجتماع مومنان و حقیقت طلبان 
قطعــاً پیروزی نهایی جبهه حق برجهان ســلطه را ســرعت 

خواهد بخشید. 
دبیر شورای نگهبان در پایان برای آن هایی که پای در این راه 
نهاده اند آرزوی سلامتی و بهره مندی از این فیض عظیم کرد 
و از آنان خواست در این سفر معنوی به یاد عاشقان جامانده 

از این سفر هم باشند.

باشــگاه خبرنگاران- وزارت امور خارجه جمهوری اســلامی 
ایران در هجدهمین جشنواره شــهید رجایی و مراسم تجلیل از 
دســتگاه های برتر در ســطح ملی از بین ۲۵ وزارتخانه و سازمان 
مســتقل زیر نظر رئیس جمهور به عنوان دستگاه برگزیده انتخاب 
شد. در این مراسم که روز شنبه چهارم شهریور در سالن اجلاس 
ســران و با حضور آیت ا... ســید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور 
کشــورمان برگــزار شــد، جایزه دســتگاه برگزیده به حســین 

امیرعبداللهیان، وزیر امورخارجه تقدیم شد. 
در همین خصوص ناصر کنعانی، ســخنگوی وزارت امور خارجه 
روزگذشــته در فضای مجازی نوشت: انتخاب  وزارت امور خارجه 

به عنوان  دســتگاه برگزیده، عــزم کارگزاران نظام در دســتگاه 
دیپلماســی را برای تحقق منویات رهبــر معظم انقلاب مبنی بر 
اعمال »سیاســت خارجی خوب« و »دستگاه دیپلماسی کارآمد« 
به عنوان »رکنی اساســی برای اداره موفق کشــور« در همکاری 

هم افزا با تمام دولت و خدمت به مردم جزم تر کرد.
وی افزود: با گرامیداشــت هفته دولت و بزرگداشت یاد و خاطره 
شهیدان والامقام رجایی و باهنر، در تداوم راه و آرمان آن عزیزان، 
بــا توکل به خدای قــادر و متعال و با ایمــان به حتمیت تحقق 
وعده ها و بشارت های قرآنی، در مسیر حرکت به سوی قله اقتدار 

و پیشرفت ایران اسلامی، تلاش بیشتری خواهیم کرد، ان شاءا....

ایسنا- عباس باقرپور، سفیر ایران در اتریش با اشاره به پناه دادن 
تروریســت های عضو ســازمان مجاهدین خلق از ســوی برخی 
کشــورهای اروپایی گفــت: این کار چیزی نیســت جز انتخابی 
اشتباه و گزاف،  آن ها دســت کسانی را که به آن ها غذا می دهند 

گاز می گیرند.
عباس باقرپور در پیامی به مناسبت روز ملی مبارزه با تروریسم در 
ایران نوشت: این روز یادآور این است که مقابله با چنین تهدیدی 

مستلزم عزم جمعی بین المللی به دور از سیاسی کاری است.
هشتم شهریور روز مبارزه با تروریســم در ایران نام دارد. در این 

روز عملیات کم ســابقه تروریستی علیه مقامات ارشد کشورمان 
در ســال۱۳۶۰ انجام شــد که به شــهادت محمدعلی رجایی، 
رئیس جمهور و محمد جواد باهنر، نخســت وزیر کشورمان و تنی 
چند از همراهان آن ها انجامید. این اقدام تروریستی که به دست 
عوامل ضد انقلاب وابسته به گروه های جاسوسی و اطلاعاتی غرب 
و با هدف مقابله با اراده انقلابی ملت ایران و فروپاشی نظام نوپای 
جمهوری اســلامی ایران انجام شــد، در میان سایر عملیات های 
تروریستی به دلیل شهادت نفرات اول و دوم دستگاه اجرایی یک 

کشور بی سابقه به شمار می آید.
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 شــاید بــاورش 
ســخت  ابتدا  در 
این  امــا  باشــد 
روزها قیمت خودروهای اقســاطی افزایش یافته 
اســت. واردات خودرو این روز هــا به اصلی ترین 
عامل نوســان قیمتــی در بازار خــودرو داخلی 
تبدیل شــده اســت. پس از ارســال آیین نامه 
واردات خودرو های کارکرده به مجلس توســط 
وزارت صمــت، جلال رشــیدی کوچی، نماینده 
مجلس، در برنامه زنده یــک پلتفروم پرطرفدار 
هفــت بند از هشــت بند آیین نامه ارســالی به 
مجلس را به شــکل غیررســمی تشــریح کرد. 
واردات خودرو هــای کارکــرده داغ ترین موضوع 
این روز هــای وزارت صمت و نمایندگان مجلس 
اســت. عباس علی آبادی، وزیر صمت، هشــتم 
مرداد۱۴۰۲ اعــلام کرد کــه آیین نامه واردات 
خودرو هــای کارکرده ظــرف ۱۰روز به مجلس 
ارســال می شــود، اما این آیین نامه بــا پنج روز 
تأخیر روز ۲۳مرداد به مجلس ارســال شد. حال 
پس از گذشــت چند روز از ارسال این آیین نامه 
به مجلــس، جــلال رشــیدی کوچی، نماینده 
 مجلــس، به تشــریح هفت بند از آن به شــکل 

غیررسمی پرداخت. 
مفــاد منتشرشــده از آیین نامــه واردات انواع 
خودرو های سواری، اتوبوس، مینی  بوس، کشنده 
و موتورســیکلت با عمر کمتر از پنج سال اولین 
بند آیین نامه است که می تواند در صورت اجرایی 
شــدن تحول عظیمی را در حمل و نقل کشــور 
ایجاد کند. در حال حاضر به دلیل تعداد بیشــتر 

به  مصرف کنندگان خودرو های ســواری نسبت 
رانندگان خودرو های ســنگین و نیمه ســنگین 
تجاری به نظر می رســد که اهمیت نوســازی و 
واردات ایــن خودرو ها از خودرو هــای کارکرده 

بیشتر است. 
این در حالی است که اهمیت خودرو های تجاری 
به طور کلی و به ویژه در شــرایط فعلی کشور به 
مراتب بیشــتر از خودرو های ســواری است. از 
دلایل این اهمیت می توان به فرسودگی ناوگان 
حمل و نقل کشــور به  ویژه در قســمت کشنده ها 
اشــاره کرد. امــروز اکثر کشــنده های در حال 
تردد در کشور فرسوده هســتند و تعداد بسیار 
زیادی از این کشــنده های فرســوده تا به امروز 

بیش از پنج مرتبه بازســازی و اوورهال شده اند 
تــا بتوانند به فعالیت خــود ادامه دهند. یکی از 
اصلی ترین نیاز های مردم کلان شــهر های کشور 
نظیر تهران و شــهر شــیراز وجود اتوبوس های 
درون شــهری و برون شهری برای تردد در درون 

و بین شهرهاست. 
در دو ســال اخیر و پس از اتمــام کرونا میزان 
اســتفاده از اتوبوس هــای بین شــهری به دلیل 
بازگشایی دانشــگاه ها بسیار افزایش یافته است، 
اما در سوی دیگر ناوگان حمل و نقل بین جاده ای 
متناســب با میزان تقاضا رشد نیافته و در نتیجه 
تهیه بلیت به امری دشــوار تبدیل شــده است. 
تعیین ســقف تعــدادی و ارزشــی خودرو های 

کارکرده وارداتی توســط وزارتخانه های صمت و 
اقتصاد، بانک مرکزی و ســازمان برنامه و بودجه 
یکی دیگر از بند های مورد اشاره رشیدی کوچی 
بود. این بند بیشتر جنبه نظارتی دارد زیرا تا به 
این لحظه ســقف ارزی و تعدادی برای واردات 
خودرو های کارکرده در نظر گرفته نشــده است، 
اما انتظار می رود که در آینده با توجه به شرایط 
کشور و تغییر وضعیت بازار این نهاد ها قوانین یا 
محدودیت های جدیدی را متناسب با شرایط آن 

زمان وضع و تعیین کنند.
 تأمیــن ارز بــرای واردات خودرو های کارکرده 
تأمیــن ارز مورد نیــاز از طریــق ارز حاصل از 
صادرات خود و دیگران، جذب ســرمایه گذاری، 
منشأ ارز خارجی و باقی راه های مورد تأیید بانک 

مرکزی بند سوم آیین نامه مرتبط است.
 به نظر می رســد این بار دولت پذیرفته است که 
مردم از ارز های شــخصی خود کــه در خانه ها 
و حســاب های خود در دیگر کشــور ها و به ویژه 
کشور های حاشــیه خلیج فارس دارند استفاده 
کنند تــا این پول هــا در قالــب کالا و خودرو 
وارد کشور شــوند. بند چهارم آیین نامه واردات 
خودرو های کارکــرده به ضوابط فنی کارکرده ها 
شامل تأییدیه چین، استاندارد کشور های حوزه 
خلیج فارس، ای مــارک اروپا، اســتاندارد یورو 
۵ و یورو ۶ اشــاره دارد. این امــر برای واردات 
خودرو های کاکرده الزامی است زیرا خودرو های 
از کشــور های گوناگــون خریداری  کارکــرده 
می شــوند و ممکن اســت که کشــور سازنده 
 خودرو را با توجه به شــرایط آن منطقه کالیبره

و تجهیز کند. 
هر کد ملی یک دســتگاه خودرو اجازه واردات 
یــک دســتگاه خــودروی کارکرده بــه هر کد 
 ملی بدون نیاز به ثبت ســفارش ششــمین بند 

آیین نامه است. 
مطابــق با این بند هر شــخص حقیقی می تواند 
بــا ثبت کد ملــی خود یک دســتگاه خودروی 
کارکرده را برای خود وارد کشــور کند، اما برای 
انجام این کار ســند خــودرو باید به نام خودش 
باشد و خود او برای واردات اقدام کند. در صورت 
اجرایی شــدن این قانون اکثر خانواده های قشر 
متوســط می توانند یک خــودروی کارکرده، اما 
مطابق با اســتاندارد های جهانی را برای مصرف 
شــخصی خود وارد کشــور کنند. هر خودروی 
وارداتــی، یــک گواهی اســقاط اســقاط یک 
خودروی فرسوده به ازای هر خودروی کارکرده 
 وارداتــی آخرین بندی اســت که رشــیدی به

 آن اشاره کرد.
 مطابق بــا این بند هر فــرد حقیقی و حقوقی 
برای واردات یک دستگاه خودروی کارکرده باید 
گواهی اسقاط یک دستگاه خودروی فرسوده را 
دریافت کند. در گذشته این امکان وجود داشت 
که به ازای واردات هر دستگاه خودرو یک گواهی 
اسقاط را خریداری کرد، اما با حذف قانون خرید 
و الزامی شــدن دریافت گواهی اســقاط توسط 
شــخص واردکننــده می توان امید داشــت که 
مصرف ســوخت و آلودگی هوای کلان شهر های 

بزرگی نظیر تهران اندکی کاهش یابد.
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 براساس گزارش مرکز آمار 
ســال  خردادماه  که  ایران 
جاری منتشــر شده است، 
نرخ بیکاری استان فارس ۷/۵ درصد ثبت شده که طی حدود 

دو دهه گذشته بی سابقه بوده است.
براســاس گزارش های موجود فارس تا ســال ۱۴۰۰ در میان 
چهار استان اول از نظر تعداد مقرری بگیران بیمه بیکاری بوده 
است که تحقیق برای این آمار در سال جاری همراه با نتیجه 
همراه نبوده است. بیمه بیکاری یکی از حمایت های اجتماعی 
است که ســازمان تأمین اجتماعی بر اساس آن مکلف است 
با دریافت حق بیمه بیکاری مقرر به کارگران مشــمول قانون 
بیمه که به طور غیر ارادی بیکار و از سوی ادارات تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی معرفی شده اند، مقرری بیمه بیکاری پرداخت 
کند. بیمه بیکاری به کارگران مشمول قانون کار و تابع قانون 
تآمین اجتماعی تعلق می گیرد و بر اســاس آن کارفرما مکلف 
است سه درصد از مزد کارگر را به صندوق بیمه بیکاری واریز 
کند. کارگرانی که بدون میل و اراده شخصی بیکار شده باشند 
می توانند مراحل ثبت درخواســت بیمــه بیکاری را از طریق 
مراجعه به ادارات کار دنبال کــرده و از مقرری بیمه بیکاری 
بهره مند شود. طبق اعلام معاونت روابط کار وزارت تعاون، کار 

و رفــاه اجتماعی، تعداد مقرری بگیران بیمه بیکاری در دولت 
ســیزدهم از ۲۷۰ هزار نفر به ۱۷۶ هزار نفر کاهش یافته که 
به منزله بازگشــت به کار و کاهــش اخراج و تعدیل نیروهای 

کار بوده است.
طبــق قانون بیمه بیکاری، کســانی مســتحق دریافت بیمه 
بیکاری هســتند که بــدون میل و اراده بیکار شــده و آماده 
کار باشــند. بیمه شــدگانی که به دلیل بروز حوادث قهریه و 
غیر مترقبه از قبیل ســیل، زلزله جنگ، آتش سوزی و... بیکار 

شوند، می توانند از مقرری بیمه بیکاری استفاده کنند.
همچنین بیمه شدگانی که به علت تغییرات ساختار اقتصادی 
واحد مربوطه به تشــخیص وزارتخانه ذیربط و تأیید شورای 
عالی کار، بیکار موقت  شــناخته شوند، بیمه بیکاری دریافت 

خواهند کرد.
معاون روابط کار وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی به تازگی 
آماری از تعداد مقرری بگیران بیمه بیکاری در دولت سیزدهم 
ارائه کرده کــه از کاهش تعداد مقرری بگیران طی این مدت 

حکایت دارد
 به گفتــه وی در تیرماه ۱۴۰۰ تعداد مقــرری بگیران بیمه 
بیکاری ۲۷۰ هزار نفر بودند که شــهریور ماه سال ۱۴۰۰ به 
۲۴۰ هــزار نفر کاهش پیدا کرد و تا تیرماه امســال نیز ۱۷۶ 

هزار و ۲۵۱ نفر بیمه بیکاری دریافت کرده اند.
 آنطــور که رعیتی فرد گفته این کاهش آمار نشــان می دهد 
تلاش های دو سال گذشــته باعث شده تعداد مقرری بگیران 
بیمه بیــکاری به دلایلی از جمله بازگشــت به کار یا کاهش 

اخراج و تعدیل نیرو کاهش پیدا کند.
بیمــه بیکاری به دارندگان بیمــه اختیاری یا خویش فرمایی 
تعلق نمی گیرد.اتباع خارجی، بازنشســتگان و از کار افتادگان 
کلی، صاحبان حرف و مشــاغل آزاد از شــمول مقررات این 
قانون مســتثنی هستند. لازم به ذکر است که کارگران فصلی 
در صورتی که صرفا در هنگام فصل کار اخراج شده و بیکاری 
آنها بلا اراده تشــخیص داده شود، مشــمول دریافت مقرری 

بیمه بیکاری خواهند بود.
بیــکاران دارای قرارداد کار با مــدت معین نیز در صورتی که 
بر اســاس رأی مراجع حل اختلاف در خــلال مدت قرارداد 
اخراج شده باشــند بیمه بیکاری به آنها تعلق می گیرد. افراد 
شاغل در کارهایی که ماهیت آن جنبه دائمی دارد و بر اساس 
قرارداد کار در مدت معینی مشــغول کار بوده اند، با تشخیص 
ادارات تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی در صورتی که در پایان 
قرارداد بیکار شوند و در آخرین کارگاه حداقل یک سال سابقه 
پرداخت حق بیمه داشــته باشند، مورد حمایت قرار گرفته و 

مشمول دریافت مقرری بیمه بیکاری خواهند شد.
گفتنی اســت قبل از شــیوع بیماری کرونا حــدود ۱۴ هزار 
نفــر مقرری بگیر در اســتان فارس وجود داشــت که پس از 
شــیوع بیماری در اســتان فارس 88 هــزار و 9۳۴ نفر برای 
بیمه بیــکاری ثبت نام کردند. از این تعــداد ۷۳ هزار و ۶8۴ 
نفر مشمول مقرری بیمه بیکاری شناخته شدند و ۱۴۶۶ نفر 
هم از دریافت مقرری انصراف دادند همچنین ۱۳ هزار و ۷8۴ 
نفر که اغلب کارگران ســاختمانی یا رانندگان تاکسی بودند و 
به صورت خویش فرمایی حق بیمه خــود را واریز می کردند، 
مشــمول قانون کار و به  تبع آن قانون بیمه بیکاری نبودند و 

مشمول مقرری شناخته نشدند.

خودروهای اقساطی گران شد!

 خودروهای وارداتی گواهی می خواهند 

ایمانیه، استانداری فارس همزمان  محمد هادی 
با هفته دولت از برگزاری نشســت هم اندیشی 
تحت عنوان »آشــنایی با ظرفیت های اقتصادی 
عضویــت ایران در گروه بریکــس و تأثیر آن بر 
توسعه منطقه ای« در پاییز سال جاری در شهر 
شــیراز خبرداد و افزود: پیوستن ایران به گروه 

بریکــس که یکی از دســتاوردهای مهم دولت 
ســیزدهم محســوب می گردد که نقش بسیار 
مؤثری در آینده اقتصاد ایران ایفا خواهد نمود.

وی افزود: این گروه به عنوان اقتصادی نوظهور 
بــا دارا بودن قریب نیمــی از جمعیت جهان و 
حــدود ۲8 درصــد از ظرفیت اقتصــاد جهان، 
پتانســیل بالایی برای تأثیرگــذاری بر اقتصاد 
جهانــی دارد و از ســویی به دلیــل آنکه یکی 
از رویکردهــای اصلی اعضــای بریکس، نقش 
حمایتی در برابر کشــورهای در حال توسعه با 
هدف برقراری عدالت اقتصادی می باشد، بدون 

تردید فشــارهای آمریکا علیــه ایران را کاهش 
خواهد داد.

استاندار فارس ادامه داد: با توجه به لزوم معرفی 
فرصت های ناشی از پیوستن کشور عزیزمان به 
گروه مزبور و لزوم آشنایی بیشتر صادرکنندگان، 
سرمایه گذاران و فعالان اقتصادی در این زمینه، 
هماهنگی های لازم با وزارت کشــور به منظور 
صدور مجوز برگزاری این همایش و بهره گیری 
از حضور ارزشــمند مقامات ملــی و بین المللی 
به ویژه وزارت امور خارجه، ســفرای کشورهای 
خارجی عضو گروه موصوف، ســفرای کشورمان 

در چین، هند، روسیه، برزیل و آفریقای جنوبی، 
اســتانداری های اســتان های همجوار شــامل: 
استان های بوشهر، هرمزگان، کرمان، خوزستان، 
سیستان و بلوچســتان، کهگیلویه و بویراحمد، 

اصفهان و یزد صورت پذیرفته است.
استاندار فارس افزود: برگزاری مطلوب همایش 
مزبــور نیازمند همکاری دســتگاه های اجرایی 
و بخــش خصوصی مرتبــط و نخبگان علمی و 
اساتید برجســته دانشگاهی بوده و بدون تردید 
بــا توجه به ظرفیت های گســترده اســتان در 
بخش های مختلــف و همچنین حضور مقامات 

ملی و سفراء در این همایش، رویدا فوق فرصت 
بســیار خوبی برای ارائه توانمندی های استان و 
به دنبال آن ایجــاد بازارهای جدید صادراتی و 

پیشرفت در حوزه سرمایه گذاری خواهد بود.
 گفتنی اســت بریکس متشــکل از قدرت های 
اقتصادی نوظهور شــامل برزیل، روسیه، هند، 
چیــن و آفریقــای جنوبی بوده که بــه دنبال 
دســتیابی به اهدافی چون: کاهش وابستگی به 
اروپــا و آمریکا، تقویــت در مقابل بلوک غرب، 
افزایش همکاری ارزی، بانکی و تجاری و تغییر 

و ایجاد نظم جهانی عالدلانه تر می باشند.

استاندار فارس خبر داد:

برگزاری همایش آشنایی با ظرفیت های اقتصادی عضویت ایران در گروه بریکس

در دیدار مدیریت شهری با نماینده مردم فارس در 
مجلس خبرگان رهبری مطرح شد:

تقویت زیرساخت های ترویج علم و فرهنگ دینی

در دیدار مدیریت شــهری شیراز و آیت ا... سید علی اصغر دستغیب، 
رئیــس حوزه علمیه رضویه بر تقویت زیرســاخت های ترویج علم و 

فرهنگ دینی تأکید شد.
آیت ا... سید علی اصغر دســتغیب، نماینده مردم فارس در خبرگان 
رهبــری و رئیس حــوزه علمیه رضویه در این دیــدار از تلاش های 
شــبانه روزی و حرکت جهادی مدیریت شهری شــیراز در راستای 
خدمت رسانی به مردم تقدیر و اظهار کرد: مدیریت جهادی ترکیبی 
از ایمان و تقوا، برنامه ریزی و کارآمدی در مســیر عدالت است و این 

نوع مدیریت در حرکت شهرداری شیراز جای تحسین دارد.
وی همچنین بر تعامل دوسویه مدیریت شهری و حوزه علمیه تأکید 
و خواســتار توجه به ارتقای زیرســاخت های حوزوی به ویژه حوزه 

علمیه خواهران شد.
محمد حســن اسدی، شهردار شــیراز نیز در این دیدار بر گام رو به 
جلوی شهرداری این کلان شهر در تقویت زیرساخت های ترویج علم 
و فرهنگ دینی تأکید کرد. وی با توجه به اهمیت زیرســاخت های 
حوزه علمیه تصریح کرد: تعامل حوزه علمیه و مدیریت شــهری در 
رویکرد فرهنگی شــهر تأثیر بســزایی دارد؛ چراکه خدمت رسانی به 
شــهروندان از وظایف ذاتی شهرداری اســت و ایجاد تعامل در این 
بســتر در ابعاد خدمات رســانی فرهنگی و اجتماعی تأثیر بســزایی 
دارد. محمدتقی تذروی، نایب  رئیس شــورای اســلامی شهر نیز در 
این دیدار که شــهردار منطقه ۱۰ و مدیــران کل حقوقی و املاک 
شهرداری شیراز نیز حضور داشتند، بر رویکرد تقویت زیرساخت های 

ترویج علم و فرهنگ دینی تأکید کرد.

سرپرست اداره کل سرمایه انسانی شهرداری شیراز:
تکریم خانواده شهدا موجب ارتقای روحیه 

جهادی می شود

اسماعیل اکبری، سرپرست اداره کل سرمایه انسانی و محمدمهدی 
اسماعیلی ابهری مشــاور شــهردار در امور ایثارگران و جانبازان با 
خانواده شــهدا و جانبازان حوزه شهرداری این کلان شهر دیدار و از 
رشادت ها و جان فشانی های شهدای هشت سال دفاع مقدس تقدیر 
کردند. سرپرست اداره کل سرمایه انسانی شهرداری شیراز با تقدیر 
از رشادت های شهدا و استقامت خانواده شهدا اظهار کرد: ما مدیون 
عزیزانی هســتیم که از جان خود گذشــتند و در جبهه های هشت 
ســال دفاع مقدس برای حفظ کشــور عزیزمان و آرمان های انقلاب 
اسلامی ایثار کردند، هســتیم. اکبری با تأکید بر تلاش شبانه روزی 
شهرداری کلان شهر شــیراز برای خدمت رسانی به مردم، بیان کرد: 
مدیریت شــهری خدمت به مردم و خانواده های شهدا و ایثارگران را 

افتخاری بزرگ می داند. 
این مقام مدیریت شــهری در حوزه سرمایه انسانی با تصریح بر زنده 
نگاه داشــتن یاد و نام شــهدا و الگو قرار دادن سبک و سیره زندگی 
شــهدا ابراز امیدواری کرد: همه ما در مســیر شهدا و اهداف والای 
آن عزیزان قرار داریم. مشــاور شهردار شــیراز در امور ایثارگران و 
جانبــازان نیز در این دیدار بــا بیان اینکه همه ما مدیون خون پاک 
شهدا هستیم و باید همواره قدردان تلاش ها و مجاهدت های شهدا، 
ایثارگران و جانبازان باشیم، اظهار کرد: تکریم خانواده شهدا موجب 
زنده نگه داشــتن فرهنگ ایثار، شــهادت و ارتقــای روحیه جهادی 
می شــود.  محمدمهدی اســماعیل ابهری با تصریح بر این موضوع 
که خانواده شــهدا، ایثارگران و جانبازان اســوه های صبر و مقاومت 
هســتند، گفت: ما مرهون و مدیون خون شهدایم و یاد تمامی شهدا 

را همواره گرامی می داریم.

معاون مالی و اقتصادی شهرداری شیراز خبر داد: 
استفاده از ٢٠ درصد کاهش پرداخت نقدی 

عوارض ساختمانی تا هفتم مهرماه

حمیدرضا اسماعیلی، معاون مالی و اقتصادی شهرداری شیراز گفت: 
در پنجمین دوره طرح کاهش عوارض ســاختمانی، تخفیف به ۲۰ 
درصد رســید که برابر مصوبه شــورای اسلامی شهر شیراز از هشتم 
شــهریورماه آغاز و تا هفتم مهرماه سال جاری ادامه دارد. وی بیان 
کــرد: در پنجمین دوره طرح کاهش عوارض ســاختمانی، تخفیف 
به ۲۰ درصد رســید که برابر مصوبه شــورای اسلامی شهر شیراز، از 
روز گذشــته آغاز و تا هفتم مهرماه ســال جــاری ادامه دارد. بنا به 
اظهار این مقام ارشــد در حوزه مالی و اقتصادی مدیریت شــهری 
کلان شــهر شــیراز مؤدیانی که تاکنون  نســبت به پرداخت نقدی 
عوارض ســاختمانی و بهای خدمات شــهرداری )شغلی و پسماند( 
خود اقدام نکرده اند، تنها تا پایان روز جمعه هفتم مهرماه می توانند 
از فرصت ایجاد شده، استفاده کنند. وی ادامه داد: مؤدیان می توانند 
برای اطلاع بیشتر از دوره های این طرح پلکانی و نحوه پرداخت این 
عوارض به درگاه الکترونیکی شــهرداری شــیراز shiraz.ir مراجعه 
کنند.اســماعیلی با اشاره به توزیع قبوض عوارض نوسازی در سطح 
شــهر گفت: مالکین می توانند برای پرداخت عوارض نوسازی ملک 
خود با مراجعه به مناطق یازده گانه شــهرداری و یا ورود به ســامانه 
خدمات اینترنتی یکپارچه شهرســازی شــهرداری شیراز به نشانی 
eshahr.shiraz.ir و یا ورود به درگاه خدمات هوشــمند سرو شیراز 
به نشــانی sarv.shiraz.ir نســبت به پرداخت عوارض خود اقدام 
 کنند. معاون مالی و اقتصادی شهرداری شیراز عنوان کرد: شهروندان 
با پرداخت به موقع عوارض خود، شهرداری شیراز را در ارائه خدمات 
باکیفیت همیاری و در عمران، آبادانی و پیشــرفت این کلان شــهر، 

مشارکت می کنند.

مدیرکل ستاداجرایی فرمان حضرت امام )ره(
در استان فارس خبر داد:

اجرای پویش سفیر احسان در ایام اربعین حسینی 

حســین پورنورعلی، مدیرکل ســتاداجرایی فرمان حضرت امام)ره( 
در استان فارس گفت: پویش ســفیر احسان به همت بنیاد احسان 
ســتاد اجرایی فرمان امام)ره( فارس در ایام اربعین حسینی در حال 
اجراست و تاکنون ۷۰۰ کمک هزینه اربعین میان گروه های جهادی 
و مردمی با اولویت زائر اولی های مناطق محروم تقســیم شده است. 
وی با بیان اینکه اعتبار این کار ۵ میلیارد ریال بوده اســت، تصریح 
کــرد: این پویش همچنان ادامه دارد. مدیرکل ســتاداجرایی فرمان 
حضرت امام )ره( در استان فارس اظهار کرد: علاوه بر اعزام گروهی 
در قالب کاروان رهسپاران عصر ظهور محلات ۲۰۲۰ ، این بار اعزام 
انفرادی و از طریق واریز کمک هزینه انجام خواهد شد. به گفته وی، 
در پویش سفیر احســان، بیش از ۴۰ گروه  جهادی و مردمی ستاد 

اجرایی فرمان امام را یاری می دهند.

نشســت بصیرتی جهاد تبیین حوزه مقاومت 
بسیج ادارات کل شــهدای شهرداری شیراز با 
حضور جمعی از مقامات ســپاه فجر فارس و 
فرماندهان ایــن حوزه مقاومت در تالار آزادی 

برگزار شد. 
آرش فــرج زاده، قائم مقام شــهردار و فرمانده 
حــوزه مقاومت بســیج ادارات کل شــهدای 
شهرداری شــیراز در این نشست با تشریح بر 
همگرایی و هم افزایی اقدامات مدیریت شهری 
با دســتگاه های اجرایی تصریح کرد: در دوره 
مدیریت شهری ششم شــاهد تبلور همیاری 
و هم افزایی شورا و شــهرداری با دستگاه های 
اجرایی در خدمت رســانی به مردم هســتیم. 
وی با تصریح بر تبلــور هم افزایی در اقدامات 
شــهرداری شیراز با دیگر دستگاه ها بیان کرد: 
تبلور ایــن هم افزایــی در برنامه های مختلف 
خود را نشــان داده که می توان به برنامه های 

نظیر جشــن متمرکز عید غدیر و برنامه های 
مناســبتی در ورزشــگاه حافظیه، افطاری ماه 

رمضان و بسته های معیشتی اشاره کرد. 
وی در ادامــه بــه فعالیت هــای عمرانــی و 
به صــورت هم افزایی  محرومیت زدایــی کــه 
انجام شده اشــاره و بیان کرد: طی تفاهم نامه 
ســه جانبه شهرداری، شــورای اسلامی شهر و 
ســپاه فجر فارس محرومیت زدایــی از چهره 
محلات محروم در دســتور کار قــرار گرفت 
کــه در این راســتا ۱۰۰پــروژه بــا اعتباری 
قریــب به ۵ هــزار میلیارد ریال در دســتور 
کار قــرار گرفــت کــه در این هفته شــاهد 
افتتــاح ۴۷ پروژه با اعتبــاری بالغ بر ۲۵۰۰ 
 میلیارد ریــال خواهیم بود. این مقام ارشــد 
در مدیریت شهری کلان شــهر شیراز در این 
نشســت بصیرتی جهاد تبیین که خدمات این 
نهاد تخصصی خدمات رســان تخصصی را در 
راســتای رضایتمندی اجتماعی و امیدآفرینی 
تشــریح می کرد که در جمع جمعی مقامات 
ارشــد ســپاه فجر فارس و فرماندهان حوزه 
مقاومت بســیج ادارات کل شهدای شهرداری 
ســخن می گفت، به دیگر اقدامات شهرداری 
شــیراز در حوزه انضباط اجتماعی نیز اشــاره 

داشت. 
فرج زاده همچنین با اشــاره به قرارگرفتن در 
ایام اربعیــن حســینی)ع( از هم افزایی برای 

خدمات رســانی موکــب حضــرت احمدبــن 
موســی)ع( در نقطه مرزی شــلمچه خبرداد 
و گفت: هم افزایی در راســتای خدمات رسانی 
شــهرداری شــیراز به زوار اربعین در شــیراز 
و همچنیــن مــردم شــیراز، ســومین حرم 

اهل بیت)ع( نیز در حال انجام است.
 مردم قدردان تلاش شبانه روزی شهرداری 

شیراز هستند
در ادامه این جلســه معــاون هماهنگ کننده 
ســپاه فجر اســتان فــارس نیز کــه در این 
جلســه با همراهــی امیر جاهدی، جانشــین 
فرمانده ســپاه فجر فارس در ستاد تخصصی 
اقشــار بســیج و شــهرام قاســمی،  مسئول 
سازمان بســیج ادارات و کارمندان سپاه فجر 
اســتان فارس در این نشست بصیرتی حضور 
 داشــت، تصریح کــرد: مردم قــدردان تلاش 
و خدمات رسانی شهرداری شیراز  شبانه روزی 

هستند. 
قاســم علی پور همچنین با بررسی اتفاقات و 
فتنه ها و جنگ هایی که دشــمن در این چند 
دهــه علیه انقــلاب اســلامی در پیش گرفته، 
پرداخــت و اظهار کرد: جمهوری اســلامی  با 
راهبرد مقاومت علیــه همه فتنه ها و جنگ ها 
در ابعاد مختلف ایســتاده اســت و امروز نیز 
باقدرت و بصیرت در جهاد تبیین علیه جنگ 
شناختی، پسانرم و جنگ روایت ها ایستاده ایم.

محمــد رضایی، مدیــر کل سیاســی، انتخابات 
و تقسیمات کشــوری اســتانداری فارس گفت: 
همایشی یک روزه با حضور ۱9۰ نفر از مسئولین 
و عوامل اصلی اجرایی انتخابات اســتان در مرکز 
استان با حضور کارشناســان اداره کل انتخابات 

وزارت کشور برگزار شد.
محمد رضایی با بیان این خبر عنوان کرد: در این 
همایش که در سالن اجتماعات حرم مطهرحضرت 
شــاهچراغ)ع( برگزار شده بود موضوعات مختلف 
تخصصی مربوط به فراینــد انتخابات در مراحل 
مختلف، بررســی قانون اصلاحی جدید انتخابات، 
راهکارهای تحقــق راهبرد چهارگانه رهبر معظم 
انقلاب توسط سخنرانان واساتید دوره مورد بحث 

و بررسی قرار گرفت.
دبیــر ســتاد انتخابــات اســتان در ادامه گفت: 
حضور اســتاندار فارس و معاون سیاسی امنیتی 
در این همایش و تأکید بر موضوعات آموزشــی 
 در این زمینه موید نگاه جدی مســؤلان اســتان 
بــه اجــرای دقیــق راهبــرد چهارگانــه رهبر 
 معظم انقــلاب در خصوص انتخابات اســفندماه 

امسال است.
رضایی با اشــاره به منطقه ای بودن این همایش، 
خاطرنشــان کرد: بیش از ۲۰ همایش منطقه ای 
متشکل از چند شهرستان با موضوعات آموزشی 

ویژه شهرســتان ها در ماه های پیــش رو برگزار 
خواهد شــد که در این زمینــه برنامه ریزی های 
لازم به دستور معاون سیاســی امنیتی و توسط 
اداره کل سیاســی، انتخابات وتقسیمات کشوری 

استانداری انجام شده است.
دبیر ســتاد انتخابات در ادامه با اشاره به ترکیب 
حاضریــن در ایــن همایش گفــت: فرمانداران، 
فرمانداری ها،  انتخابات  کارشناســان  بخشداران، 
مربیان اموزشی انتخابات استانی، اساتیداداره کل 
انتخابات وزارت کشــور و ســتاد انتخابات استان 
برگزار شــد و مباحث به صورت کارگاهی مطرح 

و مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
دبیــر ســتاد انتخابات اســتان در پایــان گفت: 
انتخابات در نظام اســلامی  مظهر مردم ســالاری 
دینی، اقتــدار ملی و بصیرت ملت در شکســت 
نقشــه های دشــمنان این ملت اســت به همین 
دلیــل رهبر معظم انقــلاب فرمودند »هرکس به 
منافــع ملی و ایران علاقمند اســت، برای ترویج 
ایمان وامید تــلاش کند«؛ لذا امــروز مأموریت 
 مشــترک همــه مــا تقویــت ایمــان وامید در 
جامعه اســت که نتیجه آن پیشرفت کشور، فتح 
قله هــای عزت و افتخار و حضور حماســی ملت 
حماسه ســاز ایران اســلامی در انتخابات آینده 

خواهد بود.

قائم مقام شهردار مطرح کرد:

تبلور هم افزایی مدیریت شهری شیراز  با دیگر دستگاه ها
مدیرکل دفتر سیاسی، انتخابات   تقسیمات کشوری استانداری فارس بیان کرد:

امروز مأموریت مشترک همه ما تقویت ایمان و 
امید در جامعه است
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ایســنا- جان بولتون، مشــاور امنیت ملی دوران ریاست 
جمهوری دونالد ترامــپ در تحلیلی درباره وضعیت کنونی 
اوکراین، احتمال تغییر در وضعیت جنگ در این کشــور و 
رویکردهای مســکو و کی یف نوشته و گفته که اگر آمریکا 
زودتر نجنبد، اقدامات روسیه می تواند گریبان همه را بگیرد.

 19fortyfive بولتون در تحلیلــی برای پایگاه خبــری
می نویسد: »در ماه های اخیر، با اینکه روسیه شاهد ناآرامی 
چشمگیر سیاســی بوده اما تغییر کمی در صحنه نبرد در 

اوکراین به وجود آمده است. 
شورش واگنرها و متعاقب آن قتل یوگنی پریگوژن،  رئیس 
این گــروه تیتر اخبار شــده درحالی که مســکو و کی یف 
هم چنان بجز برخی اســتثنائات در بن بســت نظامی گیر 
افتاده اند. اگرچه هم زمان با نزدیک شــدن پاییز، ولادیمیر 
پوتیــن، رئیس جمهوری روســیه در حــال تثبیت مجدد 
قدرت خود بر روســیه اســت و می تواند صفحه شــطرنج 
دیپلماتیــک در اوکرایــن را به هم بزند. به نظر می رســد 
 واشــنگتن و غــرب بــرای واکنــش مؤثر به این مســئله 

آمادگی ندارند.
پوتینقدرتخودراتثبیتمیکند

پس از شورش گروه واگنر، بسیاری از کارشناسان با اطمینان 
خاطر توضیح دادند که پوتین به شــدت آسیب پذیر شده و 
ســقوطش اگر حتمی نباشــد، اجتناب ناپذیر است. امروز، 

همین ناظــران می گویند که مــرگ پریگوژین، گروه های 
ناپیدای حامیان او را پدیدار می کند که به دنبال انتقام گیری 
هستند. فعالیت های حلقه نزدیکان کرملین هم چنان مبهم 
است، بنابراین هیچ پیش بینی ای مسلم نیست. با این وجود، 
جایگاه پوتین در حال حاضر به طور قابل توجهی محکم تر از 
قبل از شورش است، حتی اگر تسلط پیش از فوریه ۲۰۲۲ 

خود را به طور کامل به دست نیاورد.
وضعیت او را مدنظر داشــته باشــید. پریگوژین مرده، البته 
آن طور که پوتین نخستین بار اعلام کرد و مقام های روسی 
نیز بعــداً تأییدش کردند. در پی ســقوط هواپیمای حامل 
پریگوژین در نزدیک شــهر تــور، دیمیتری اوتکین، معاون 
ارشــد او و سایر مشــاوران ارشد نیز کشــته شدند. پوتین 
می خواهد دارایی های واگنر و پرسنل این گروه را در سراسر 
جهان حفظ کند و یکی از دلایلی که دو ماه طول کشید تا 
پریگوژین را حذف کند، این بود که مطمئن شــود وفاداران 
به کرملین کنترل این گروه را به دست می گیرند. این پروسه 
ممکن است هم چنان کامل نشده باشد اما پوتین بی تفاوت 

نبوده است.
در ضمن، افســران نظامی عادی که به واســطه حمایت از 
پریگوژین خودشــان کنارگیری کردند، به روش استالینی 
در حال حذف شدن هستند. سرگئی سوروویکین، فرمانده 
ســابق نیروهای هوافضای روسیه از خدمت منفصل شده و 

این درحالیست که خط موسوم به سوروویکین در مقابله با 
اقدامات اوکراین به خوبی عمل کرده اســت. دیگر همکاران 
پریگوژین هــم به احتمال زیاد در راه فرار هســتند. آن ها 
به ســمت نزدیکترین مرز بین المللــی می روند و به دنبال 
برنامه ریزی برای به راه انداختن توطئه ای جدید علیه پوتین 

نیستند.
اینکــه پوتیــن، اپوزیســیون داخلــی دارد خیلی عجیب 
اســت. سری که تاج بر ســر می گذارد، ناآرام است، یکی از 
 گفته های شکســپیر است و فقط مربوط به وضعیت روسیه 

امروزی نیست. 
پرســش واقعی در ماه های آتی این اســت کــه آیا پوتین 
می توانــد از آشــفتگی مخالفان خود برای بازیابی شــتاب 
سیاســی و دیپلماتیکی که عملکرد متزلزل روســیه را در 

میدان جنگ رقم زده، استفاده کند یا خیر.

تســنیم- غالب محمد علی، عضو ســابق کمیســیون 
نفــت و انرژی پارلمان عــراق در گفت وگو با پایگاه خبری 
»المعلومه« گفت: »طرف ترکیه ای با اعمال فشار بر عراق 
تلاش می کند که در ازای از سرگیری صادرت نفت منطقه 
کردستان از طریق بندر جیهان، عراق را مجبور به پرداخت 
جریمه اعمال شــده از ســوی دیوان داوری اتاق بازرگانی 

بین المللی )iCC(  علیه آنکارا کند«.
در پی شــکایت دولت مرکــزی عراق از ترکیــه به دلیل 
صادرات غیرقانونی نفت خام اقلیم کردستان عراق از طریق 
خط لوله به بندر جیهان، این کشور از سوی دیوان داوری 

اتاق بازرگانــی بین المللی )iCC(  در پاریس به ملبغ 1/5 
میلیارد دلار جریمه به بغداد محکوم شده است.

وی افــزود: »ترکیــه تلاش می کند در ازای از ســرگیری 
صادرت نفت اقلیم کردســتان عراق از بندر جیهان، دولت 
محلی اقلیــم را به پرداخت جریمــه 1/5 میلیارد دلاری 
صادره از ســوی دیوان داوری اتــاق بازرگانی بین المللی 

)iCC(  مجبور کند«.
غالب محمــد علی گفت: »پس از آن که شــرکت بوتاس 
ترکیه مســئولیت حمل و ذخیره نفت و فروش آن از اقلیم 
کردســتان عراق و قــرار دادن درآمدهای حاصله از آن در 
بانک )Hbst(  ترکیه برعهــده گرفت، آنکارا می خواهد با  
دولت محلی کردستان عراق قرارداد 5۰ ساله در این زمینه 

منعقد کند«.
وی افزود: »آنکارا هم چنین می خواهد در موضوع صادرت 
نفت اقلیم کردســتان به عنوان طرف ســوم در کنار دولت 
محلی اقلیم و دولت مرکزی عراق مطرح باشد و از موضوع 
حق آبه عراق آب برای اعمال فشــار بر دولت عراق با هدف 

تحقق خواسته های خود سوءاستفاده کند«.

در آســتانه سفر رجب طیب اردوغان، رئیس جمهور ترکیه 
به کشور عراق که زمان دقیق آن هنوز تعیین نشده است، 
مقامات و وزرای دو کشور عراق و ترکیه سفرهای متقابلی 
داشــته اند که در این دیدارها موضوعاتی مختلفی از جمله 
افزایش حق آبه عراق و صادرات نفت اقلیم کردستان از بندر 

»جیهان« ترکیه مطرح شده است.
ازســرگیری صادرت نفت منطقه کردســتان عراق از بندر 
جیهان در حالی اخیراً مطرح شــده که کشور ترکیه تلاش 
می کند از این طریق امتیازاتی را کســب کند که از جمله 
این امتیازات لغو شــکایتی است که علیه ترکیه در دیوان 
داوری اتاق بازرگانی بین المللی )iCC( در پاریس ارائه شده 
و طرف ترک به پرداخت 1/5 میلیارد دلار جریمه محکوم 

شده است.
ترکیه هم چنین، برخی شــروط سیاســی را برای افزایش 
حق آبه عراق و ازســرگیری صادرت نفت منطقه کردستان 
عراق از بندر جیهان در نظر گرفته که از جمله این شروط 
همکاری در پرونده امنیتی و پذیرش نفوذ نظامی و سیاسی 

این کشور در داخل عراق است.
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ایالاتمتحده

آسیایغربی

اخبارکوتاه جهان

فارس- آناتولی آنتونوف، سفیر روسیه در 
آمریکا هشدار داد روسیه کشوری نخواهد 
بود که آزمایش هسته ای را از سر می گیرد، 
اما در صورتی که ایالات متحده ابتدا چنین 
آزمایشاتی را انجام دهد، برای پاسخ متقابل 

آماده خواهد بود. 
دیمیتری گلوخوف، دیپلمات روس و عضو 
دفتر نمایندگی دائم فدراســیون روسیه در 
سازمان ملل متحد هم پیش تر شرط انجام 
ندادن آزمایش اتمی توســط کشــورش را 
اعلام کــرد. گلوخوف طی ســخنرانی در 
جلسه مجمع عمومی ســازمان ملل گفت: 
»ما به آزمایش های هســته ای باز نخواهیم 
گشت مگر اینکه ابتدا ایالات متحده این کار 

را انجام دهد«.
سفارت روسیه در تلگرام به نقل از سفیر اعلام 
کرد: وزارت خارجه آمریکا آشــکارا ماهیت 
ســخنرانی فوریه رئیس جمهــور ولادیمیر 
پوتین را تحریف کرد. رئیس جمهور روسیه 
روشــن کرد که سیاست آمریکا به هم زننده 
است. در صورتی که ایالات متحده آزمایش 
هسته ای را ازسربگیرد، آماده پاسخ انعکاسی 
خواهیم بود. اما اولین کسانی نخواهیم بود 

که چنین اقدامی انجام می دهند. 
این دیپلمات روس تأکید کرد: روســیه به 
تعلیق یک جانبه آزمایشــات هســته ای به 
شیوه ای ســازگار و مسئولانه پای بند است. 
ما معاهده منع جامع آزمایشــات هسته ای 

را در سال ۲۰۰۰ تصویب کردیم. در مقابل، 
آمریکا نه تنها از الگــوی ما پیروی نکرده، 
بلکه حتی برای اجرایی کردن این معاهده 

اقدام نکرده است.
او در ادامه گفت: واشــنگتن ۳۰ سال است 
که به دنیا وعده تســهیل لازم الاجرا شدن 
این معاهده را می دهد. اما پیمان شکن باقی 
مانده است. سایر کشورها در تصمیم خود 
درباره این موضوع به آمریکا نگاه می کنند 
که در واقع به نابــودی این توافق مهم در 
زمینه خلع ســلاح و عدم اشاعه هسته ای 

کمک می کند. 
آنتونوف در اشاره به بمباران اتمی شهرهای 
ژاپنی هیروشیما و ناکازاکی در سال 19۴5 
یادآوری کرد که آمریکا تنها کشوری است 

که از تســلیحات هسته ای استفاده کرده و 
آن را علیــه جمعیت غیرنظامی به کار برده 
اســت. وی افزود اگر آمریــکا حتی ذره ای 
احســاس شــرم و گناه در قبال کاری که 
کرده، داشــت، برای تصویب معاهده اقدام 

می کرد. 
وی تصریح کرد: سیاســت ایالات متحده از 
جمله در زمینه کنترل تســلیحاتی، خلع 
ســلاح و عدم اشــاعه بر این فرض اســت 
که همیشــه کس دیگری بــرای تخریب 
بنیان های امنیت بین المللی مقصر است؛ و 
به عنوان یک قاعده، انگشــت اتهام آن ها به 

سوی روسیه است. 
این بار اگر واشــنگتن در مقابل وسوســه 
ازسرگیری آزمایش هسته ای طاقت نیاورد، 

که احتمــال آن را نمی توان رد کرد پیمان 
منع جامع آزمایش هســته ای اســت که 

قربانی می شود. 
در فوریــه ۲۰۲۳، رئیس جمهور روســیه 
خطاب به مجلس فدرال اعلام کرد مســکو 
مشارکت در معاهده »نیو استارت« را تعلیق 
می کند. این پیمان پنجم فوریه سال ۲۰11 
لازم الاجرا شد و هدف از آن محدود کردن 
تعداد تسلیحات تهاجمی استراتژیک مسکو 

و واشنگتن است. 
پوتین هم چنین گفت: اطلاعاتی وجود دارد 
که ایالات متحده امکان آزمایش تسلیحات 
هســته ای را بررســی می کند و به وزارت 
دفاع روسیه و »روس اتم« آژانس هسته ای 
دولتی روسیه دستور داد برای انجام چنین 
آزمایشــاتی در صورت اقدام آمریکا آماده 
باشند. پیش از این نیز »سرگئی ریابکوف« 
معاون وزیر امور خارجه فدراسیون روسیه 
درباره انجام آزمایش اتمی توسط آمریکا به 
این کشور هشــدار داده بود. روسیه پیشتر 
نیز تأکید کرده بود تعلیق معاهده تسلیحات 
اتمی نیو استارت با آمریکا را تا زمان تغییر 
سیاست این کشور در قبال اوکراین بازبینی 

نخواهد کرد.
آمریکا دارنده بزرگترین زرادخانه هسته ای 
جهان با ۳۷۰۸ ســلاح اتمی شناخته شده 
و تاکنــون 1۰5۴ مرتبه آزمایش و  انفجار 

هسته ای انجام داده است.

طالبانبرایمقاماتدولتسابقافغانستان
کارتمصونیتتوزیعکرد

تسنیم- بر اساس اطلاعیه منتشر شده، مولوی ذاکر، رئیس دبیرخانه 
کمیسیون تماس و رئیس دفتر معاونیت سیاسی نخست وزیر طالبان 
در این مراسم گفت: امارت اسلامی تلاش می کند برای  شخصیت های 
سیاسی ســابق که در کشور باقی مانده اند، شرایط زندگی مطمئن را 

فراهم سازد.
ذاکر افزود: بر اساس دستورکار جدید کمیسیون تماس با شخصیت های 
افغان، کارت های مصونیت برای شخصیت های سیاسی پیشین توزیع 
می شــود و علاوه بر چهره های سیاسی که از خارج از کشور می آیند، 
چهره های سیاسی سابق باقیمانده در کشور نیز می توانند این کارت ها 

را دریافت کنند.

وزیرکشورعراق:
زمینهورودزائرانایرانیاربعینبهترشدهاست

ایرنا- عبدالامیر الشــمری، وزیر کشــور عــراق پــس از دیدار با 
احمــد وحیدی، وزیر کشــور ایــران در جمــع خبرنــگاران اظهار 
داشــت: تاکنون بیش از نیم میلیون زائر اربعین وارد عراق شــده اند 
 و ایــن آمار طــی روزهای آینــده بصــورت چشــمگیری افزایش 

خواهد یافت.
وزیر کشور عراق گفت: به یاری خدا و تلاش نیروهای امنیتی وضعیت 
امنیتی خوبی داریم و زمینه تسهیل ورود زائران ایرانی به داخل عراق 

نسبت به گذشته بهتر شده است.
وی افزود: در دیدار با وزیر کشــور ایران درباره همکاری در خصوص 
تسهیل ورود زائران ایرانی و تردد روان آن ها جهت زیارت کربلا معلی 

و نجف اشرف و سایر عتبات مقدسه گفت وگو کردیم.
وزیر کشــور عراق اضافه کرد: ما هم چنیــن در خصوص تردد زائران 
پاکستانی و افغانستانی از طریق مرزهای دو کشور تبادل نظر کردیم.

الشــمری ادامه داد: ما در این دیــدار هم چنین درباره انتقال زائران و 
حرکت ایمن آن ها از گذرگاه های مرزی به سمت کربلا و سایر عتبات 

مقدسه در عراق گفت وگو کردیم.
وزیر کشور جمهوری اســلامی ایران روز گذشته به منظور گفت وگو 
با همتای عراقی خود درباره مســائل مرتبط با برگزاری مراسم اربعین 

حضرت امام حسین )ع( وارد بغداد شد.

رئیسجمهورتونس:
واژهعادیسازیروابطبرایمنمطلقاً

وجودندارد

باشــگاهخبرنگاران-قیس ســعید، رئیس جمهــور تونس ضمن 
مخالفت با عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی تأکید کرد که واژه 

عادی سازی روابط برای او اصلًا وجود ندارد.
به گزارش شبکه المنار، رئیس جمهور تونس گفت: با وجود اینکه دولت 
فلسطین سفرایی دارد، اما حق فلسطین، این حق مشروع را فراموش 

نکنید.
وی ادامه داد: مسئله فلسطین، مسئله محوری و اساسی امت است و 
هرکس که از عادی سازی روابط )با رژیم صهیونیستی( سخن می گوید 

بنده به او می گویم که این واژه مطلقاً برای من وجود ندارد.
رئیس جمهور تونس اظهار کرد: در حالت عادی، فلسطین بایستی به 
ملت فلسطین بازگردانده شود و حقوق ملت فلسطین در سراسر این 

کشور احیا و یک کشور مستقل به پایتختی قدس شریف باشد.

درخواستقانونگذارانآمریکاییبرایتحقیق
دربارهسندتهرانتایمز

باشگاهخبرنگاران-بعد از جنجال انتشار ســند محرمانه وزارت 
خارجه آمریکا درباره »رابرت مالی« در روزنامه انگلیسی زبان »تهران 
تایمز«، وب ســایت خبــری آمریکایی »دیلی بیســت« گزارش داده 

قانون گذاران آمریکایی خواستار تحقیقات در این خصوص هستند. 
این ســند درباره »نگرانی های امنیتی« که باعث تعلیق مجوز امنیتی 
رابــرت مالی نماینــده ویژه آمریکا در امور ایران شــد را تهران تایمز 

یک شنبه منتشر کرد. 
تاریخ این یادداشــت ۲1 آوریل )اول اردیبهشــت( اســت و از سوی 
دفتر امنیت دیپلماتیک وزارت خارجه آمریکا برای مالی ارســال شده 
اســت. در آن ذکر شــده که مالی به دلیل »رفتار شخصی، مدیریت 
 اطلاعات حفاظت شده و استفاده از فناوری اطلاعات« تحت بازجویی 

قرار دارد.
 طبق گزارش دیلی بیســت، رابرت مالی در اواخر ژوئن گفت تعلیق 
شده و مجوز امنیتی او باطل شده، گرچه زمان نامه افشا شده، برخی 
از قانونگــذاران آمریکایی را متعجب کرده که آیا او حتی بعد از تعلیق 

اجازه کار داشته است.
جزئیات درباره تحقیقات در خصوص مالی مبهم اســت، اما بر اساس 

گزارش ها، اف بی آی در تحقیقات حضور دارد.
وزارت خارجه آمریکا هشتم تیر 1۴۰۲ اعلام کرد: »آبرام پالی« موقتاً 
وظایف رابرت مالی را به عنــوان »نماینده ویژه آمریکا در امور ایران« 

عهده دار خواهد شد.
پرونده مالی مبهم است و افراد کمی از ابعاد کامل آن اطلاع دارند. از 
همین جهت، کنگره از دولت بایدن در مورد تعلیق مجوز امنیتی مالی 

درخواست پاسخ روشن کرده است.

رئیسسابقسیا:
دفاعروسیهعمیقوپیچیدهاست

باشگاهخبرنگاران-ژنرال دیوید پترائوس، رئیس سابق سازمان 
ســیا اذعان کرد، پیش از آنکه از عمق دفاع روســیه و پیچیدگی 
آن مطلع شــوند، نسبت به پیروزی اوکراین امید داشتند و تصور 
 می کردند شاید این کشــور بتواند »عملیات تســلیحات ترکیبی« را علیه روسیه 

انجام دهد.
دیوید پترائوس، ژنرال ارشد بازنشسته آمریکایی و رئیس سابق سیا طی مصاحبه ای 
با تلویزیون سی ان ان گفت: »قطعاً امیدهایی وجود داشت و شاید اوکراین می توانست 
با عملیات های تســلیحات ترکیبی به دفاع روســیه نفوذ کند؛ اما این مسئله برای 

زمانی بود که ما از عمق و پیچیدگی دفاع روسیه خبر نداشتیم.«
وی افزود: روس ها از بســیاری جنبه ها خودشان را متمایز نساخته اند اما این نوع از 

دفاع آن ها، عمیق و کاملًا دشوار است.
اگرچه بسیاری از مقامات برجســته آمریکایی و حتی اوکراینی نسبت به شکست 
اوکرایــن در ضدحملاتش اذعان کرده اند اما دیویــد پترائوس هم چنان می خواهد 
تأکید کند که باید به اوکراین و پیشــرفت این کشــور در آینده ای نزدیک اعتماد 

داشت.
او مدعی شد: »فکر می کنم اوکراینی ها به طرز چشمگیری خود را با دفاع روسیه وفق 
داده اند. فکر می کنم آن هایی که در غرب هســتند باید اذعان کنند که اوکراینی ها 
احتمالاً زمین خود را خوب می شناســند. به نقاط قوت خود و سربازانشان آگاهند 
و ضعف های خود را می دانند. ســرعت آن ها پایین است زیرا کارشان بسیار بسیار 

سخت است اما آن ها در حال پیشرفت هستند.«
رئیس ســابق ســازمان ســیا در مصاحبه دیگری که چند روز پیش با ســی ان ان 
انجــام داد، با بی اعتنایی به واقعیت میدانی نبرد روســیه - اوکراین و برای توجیه 
 ادعاهایش افزود: »اوکراین فشــاری را علیه رقیبــش وارد می کند تا ناگهان آن را 
در هم بشــکند. هنگامی که شرایط فراهم شود، اوکراینی ها مسیر خود را به سمت 
میدان های مین در پیش می گیرند. آن ها پیشــرفت های کوچک اما مهم به دست 

می آورند.«

سفیرروسیهدرآمریکا:

آمریکاآزمایشهستهایانجامدهد،روسیههمانجاممیدهد

مشاورامنیتملیدورانریاستجمهوری»دونالدترامپ«:

روسیه آماده است تا صفحه شطرنج دیپلماتیک در اوکراین را تغییر دهد

حق آبه؛ اهرم فشار ترکیه بر بغداد برای توافق در مورد نفت کردستان عراق

مقامارشدارمنستان:
بهدنبالتوسعهوتعمیقروابطدوستانهمیان

ایروان-تهرانهستیم

مهر- به نقل از نیــوز آم، وزارت آموزش، علم، فرهنگ و ورزش 
 ZHanna( »ارمنستان روزگذشته اعلام کرد که »ژانا آندریاسیان
andreasyan( وزیر آموزش، علم، فرهنگ و ورزش ارمنستان با 

هیئتی به سرپرستی مهدی سبحانی، سفیر تازه منصوب ایران در ایروان دیدار کرد.
بر اســاس اعلام این رســانه، وزیر آموزش، علم، فرهنگ و ورزش ارمنستان در این 
دیدار بر آمادگی وزارتخانه متبوع خود در راســتای تداوم کمک به توسعه و تعمیق 
روابط دوســتانه میان ایروان- تهران در حوزه های مرتبط با آموزش، علم، فرهنگ، 

ورزش و امور مرتبط با جوانان تأکید کرد.
به گزارش نیوز آم، ســفیر جدید ایران نیز به نوبه خود بر آموزش زبان فارســی در 

مدارس دولتی ارمنستان به عنوان بخشی از یادگیری زبان منطقه ای تأکید کرد.
از سوی دیگر، »ژانا آندریاسیان« بر اجرای برنامه آموزشی برای معلمان فارسی زبان 

در دانشگاه ها و مدارس ارمنستان توسط همکاران ایرانی تأکید کرد.
طرفیــن هم چنیــن در مورد آنچه که بایــد در آموزش عالی انجام شــود، بحث و 

گفت وگو کردند.
در این نشســت همکاری های ممکن در زمینه های علمی، فرهنگی و ورزشــی نیز 
مورد بررسی قرار گرفت. در این دیدار هم چنین در مورد سایر موضوعات مورد علاقه 

طرفین بحث و تبادل نظر شد.
این در حالیست که مهدی سبحانی، سفیر ایران در ارمنستان روز شنبه هفته جاری 
در مصاحبه با خبرگزاری »نیوز آم« اعلام کرده بود که تهران از حاکمیت و تمامیت 

ارضی ایروان حمایت کرده و مخالف هرگونه تغییر مرزها است.

آسیایمیانه

السودانیبرایراهاندازیپروژهایرانی-عراقی
راهیبصرهمیشود

ایسنا- یک منبع دولتی عراقی در گفت وگو با شفق نیوز اعلام کرد 
که محمد شیاع السودانی، نخست وزیر این کشور روز شنبه آینده 

به استان بصره خواهد رفت.
وی گفــت:  هدف از این ســفر انجام مقدمات پروژه خط ریلــی عراق با جمهوری 
اسلامی ایران است. بر اساس این گزارش، وزیر حمل ونقل عراق نیز اخیراً سفری به 

تهران در راستای بررسی پروژه خط ریلی شلمچه-بصره داشت.
یونــس الکعبی، مدیــرکل راه آهن عراق نیز اخیراً درخصــوص پروژه اتصال ریلی 
شلمچه به بصره گفت که توافق درخصوص این پروژه محرمانه و سری نبود بلکه با 
سفر رســمی وزیر حمل ونقل عراق به ایران انجام شد و این پروژه بخشی از برنامه 

سرمایه گذاری راهبردی بودجه ۲۰۲۳ است.
وی گفت: ایران متعهد شــد که مســیری به طول 1۶ کیلومتر را مین زدایی کند و 

هزینه های رفع موانع در این مسیر را بدهد که تقریباً 5 میلیون دلار است.
الکعبی گفت: پروژه خط راه آهن در زمینی کاملًا عراقی انجام خواهد شد و آنچه در 
تفاهم نامه آمده است اتصال خط ریلی بین شلمچه و بصره تنها برای انتقال مسافران 

است که سالیانه به بیش از ۳ میلیون مسافر خدمات می دهد.
مدیرکل راه آهن عراق گفت: در این پروژه از ریل های قدیمی استفاده می شود و از 

ریل های جدید پروژه »جاده توسعه« استفاده نخواهد شد.
وی گفت: ریل های جاده توســعه شبکه جدیدی است که به کشورهای همجوار به 
جز ترکیه مرتبط نیســت.  الکعبی گفت که دشوارترین بخش پروژه ریلی ایران و 

عراق پلی است که باید بر روی شط العرب نصب شود.
وی هم چنین گفت: برای انجــام این پروژه چهار و نیم کیلومتر مربع از زمین های 

کشاورزی به مالکیت شرکت راه آهن عراق در می آید.
پیش تر حازم الخالدی، مشاور نخست وزیر عراق در امور راهبردی و اجرای برنامه های 
دولت، با مهدی صفری، معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امور خارجه در محل این 
وزارتخانــه دیــدار و گفت وگو کرد. در این دیدار با بررســی جزئیات همکاری های 
اقتصادی دو کشور بر تسریع در اجرای پروژه راه آهن شلمچه _بصره، شهرک های 

اقتصادی مشترک و پروژه اتوبان جاده خسروی به خانقین تأکید شد.
حازم الخالدی در این دیدار با اشاره به دستورات قاطع نخست وزیر عراق برای حل 
مشکلات و موانع بر ســر اجرای پروژه های مذکور از تشکیل کمیته های سه گانه با 

حضور دستگاه های ذی ربط در عراق برای تسریع در تکمیل این طرح ها خبر داد.
مهدی صفری، معاون دیپلماســی اقتصــادی وزارت امور خارجه نیز با اشــاره به 
اهمیت روابط راهبردی جمهوری اسلامی ایران و عراق و تبیین سیاست همسایگی 
دولت سیزدهم بر آمادگی کشورمان برای تقویت بیش از پیش مناسبات تجاری و 

اقتصادی دو کشور تأکید کرد.

آسیایغربی

ایالاتمتحده
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آگهی درخواست گواهی حصر وراثت 
خانــمریحانــهعلیپورفرزنــدمحمدشــفیعمتولــد1342/09/02کدملی
5159389458بهشــرحدرخواستیکهبهکلاســه....اینشوراثبتگردیده
درخواســتصدورگواهیانحصاروراثتنمودهواعلامداشتهقیصردردانهفرزند
علیمتولــد1345/01/05کدملی5159437517صادرهازلارســتاندرتاریخ
1401/11/09اقامتگاهدائمیخوددرکشوراماراتمتحدهعربیفوتنمودهوورثه

وارثحینالفوتاوعبارتند
1-ایوبدردانهفرزندقیصرمتولد1361/01/30کدملی5159800255نســبت

)پسرمتوفی(
2-عمراندردانهفرزندقیصرمتولد1362/01/10کدملی51598003262نسبت

)پسرمتوفی(
3-داووددردانهفرزندقیصرمتولد1366/11/10کدملی5159932046نســبت

)پسرمتوفی(
4-طاهرهدردانهفرزندقیصرمتولد1363/08/20کدملی5159925554نسبت

)دخترمتوفی(
5-معصومهدردانهفرزندقیصرمتولد1371/04/21کدملی5150079464نسبت

)دخترمتوفی(
6-ساجدهدردانهفرزندقیصرمتولد1368/01/01کدملی2500058311نسبت

)دخترمتوفی(
7-ریحانهعلیپورفرزندمحمدشفیعمتولد1342/09/02کدملی5159389458

نسبت)همسرمتوفی(
8-نرگسمحامدیفرزندمحمدمتولد1341/06/02کدملی4709820546نسبت

)همسرمتوفی(
ولاغیراینکشــوراپسازانجامتشــریفاتمقدماتبهدرخواستمزبوررایک
نوبتآگهیمینمایدتاهرکسیاعتراضیداردویاوصیتنامهاینزداومیباشد
ازتاریخانتشارآگهیبهمدتیکماهبهدفترشورایحلاختلافاشکنانمراجعه

وتقدیمنمایدوالاگواهیصادرخواهدشد.
علی صداقت 

قاضی شورای حل اختلاف شهر اشکنان

آگهی درخواست گواهی حصر وراثت 
خانمریحانهعلیپورفرزندمحمدشفیعمتولد1342/09/02کدملی5159389458
بهشرحدرخواستیکهبهکلاسه......اینشــوراثبتگردیدهدرخواستصدور
گواهیانحصاروراثتنمودهواعلامداشــتهعباسدردانــهفرزندقیصرمتولد
تاریخ1401/07/14 ازاشــکناندر 1373/01/01کدملــی6780001996صادره
اقامتگاهدائمیخوددراشکنانفوتنمودهوورثهوارثحینالفوتاوعبارتند

1-راضیهمحمدیفرزندعلیمتولد1375/07/07کدملی6780011142نســبت
)همسرمتوفی(

2-قیصردردانهفرزندعلیمتولد1345/01/05کدملی5159437517نســبت
)پدرمتوفی(

3-ریحانهعلیپورفرزندمحمدشفیعمتولد1342/09/02کدملی5159389458
نسبت)مادرمتوفی(

ولاغیراینکشوراپسازانجامتشــریفاتمقدماتبهدرخواستمزبوررایک
نوبتآگهیمینمایدتاهرکسیاعتراضیداردویاوصیتنامهاینزداومیباشداز
تاریخانتشارآگهیبهمدتیکماهبهدفترشورایحلاختلافاشکنانمراجعهو

تقدیمنمایدوالاگواهیصادرخواهدشد.
علی صداقت 

قاضی شورای حل اختلاف شهر اشکنان

آگهيتجدیدفراخوانمناقصهعمومی

شرکتمدیریتمنابعآبایران
شرکتسهامیآبمنطقهایفارس



ایســنا- به دنبال رواج اســتفاده از رمز ارزهــا در دنیا و 
ایران، چند ســال اســت بحث تدوین قوانین در این حوزه 
در کشور مطرح شــده و اخیراً یک مقام مسئول خبر داده 
است آیین نامه جامعی مرتبط با این حوزه در دولت تصویب 
و لایحه ای تنظیم شده  است که برای تبدیلش به قانون آن 

را به مجلس ارسال می کنند.
 ارز دیجیتــال یــا Cryptocurrency یــک فرم از پول 
الکترونیکی اســت که بــه منظور امنیــت بیش تر، حذف 
واســطه ها و ناشناس بودن طراحی شد و همانطور که بارها 
گفته شــده، ارزهای دیجیتال از یــک فناوری غیر متمرکز 
اســتفاده می کنند که بــه کاربران امــکان پرداخت امن و 
ذخیــره پول را بدون نیاز به ثبت نام یا اســتفاده از بانک ها 
و سازمان های واســطه می دهند؛ یعنی برای انتقال این ارز 
نیازی به بانک نیست و افراد می توانند مستقیماً این ارزها را 

به یکدیگر منتقل کنند.
اکثــر ارزهای دیجیتال روی پایگاه داده توزیع شــده ای به 
نام بلاک چین اجرا می شــوند و بیش تر واحدهای اصلی آن 
توســط یک فرآیند به نام استخراج یا ماین تولید می شوند. 
رمز ارز تقریباً نزدیک به ۱۳ ســال اســت که به عنوان نوع 

دارایی دیجیتال در دنیا مورد توجه جدی قرار گرفته است؛ 
در گذشــته البته در بحث دارایی، دارایی های نامشــهود را 
داشــته ایم که می توان به نرم افزارها و ســرمایه های فکری 
افراد و شرکت ها اشاره کرد. اما با رشد تکنولوژی بلاکچین 
گونه خاصی از دارایی ها خلق شد که به آن دارایی دیجیتال 
گفته می شود و اینها دقیقاً مانند سایر دارایی ها )طلا، ملک 
و ...( است و دارندگان، درواقع مالک هستند که معروف ترین 

این دارایی ها، بیت کوین و اتریوم است.
کارشناســان معتقدند که این شــبکه امنیت تضمین شده 
دارد و حداقل با شــرایط فعلی کســی نمی تواند امنیت آن 
را زیر سؤال ببرد البته کســی مسئولیت امنیت این شبکه 
را برعهده ندارد و این زیرســاختی که در طول زمان شکل 

گرفته است خود مسئولیت امنیت شبکه را دارد.
اما موضوعی که وجود دارد کلاهبرداری هایی است که بعضاً 
در این حوزه انجام می شود که برای آن نهادهای تنظیم گر 
در جهان شــروع تدوین مقررات و آیین نامه ها کرده اند اما 
بــه دلیل اینکه یک تکنولــوژی نوظهورند به صورت مداوم 
درحال آزمایش و ایجاد تغییر در قوانین و مقررات هســتند 
بنابراین در سایر کشــورها  قوانینی به مرور وضع شده که 

جلوی سوءاستفاده از کاربران را بگیرد.
 به صــورت کلی این پدیده نو می تواند مانند هر تکنولوژی 
جدیــد دیگری که آســیب های خود را دارنــد، خطرات و 
مشــکلات احتمالی در خود داشته باشند، به طور مثال در 
معاملات مســکن ممکن است مشکلاتی مانند کلاهبرداری 
ایجاد شــود، در این زمان نمی گوییم که ملک یا مســکن 

مشکل دارد اما در فضای رمزارزها به دلیل نوظهور بودن آن 
و اینکه بسیاری از افراد علاقه مند، تصور می کنند می توانند 
به سرعت ثروتمند شــوند، ممکن است مورد کلاهبرداری 
قــرار بگیرنــد و از ایــن حس افــراد سوءاســتفاده کنند. 
بنابراین آســیب های آن به این صورت اســت در غیر این 
 صورت شــبکه بلاکچین و دارایی های دیجیتال و آن هایی 
که دارای پشــتوانه هستند و یک کســب و کار حرفه ای و 
جدی در پشــت آن ها قرار دارد، آســیبی را متوجه جامعه 

و افراد نمی کنند.
علاوه بر موارد گفته شــده این حس کــه افراد از دیگرانی 
که وارد این عرضه شــدند، عقــب مانده اند و می خواهند به 
آنها برســند، ممکن است آسیب زا باشــد، بنابراین افرادی 
که ایــن بازار و فناوری را نمی شناســند، بــدون اطلاع از 
ارزش واقعــی این رمزارزها تنها دریافت آن ها را ملاک قرار 
می دهند و بعضاً گرفتار می شــوند. کلاهبرداری پانزی یکی 
از انواع کلاهبرداری در این حوزه اســت که در این شــیوه 
کلاهبرداران پول ســرمایه گذاران را با دادن وعده بازگشت 
ســود و سرمایه به ســرقت می برند و به نوعی از این طریق 

اعتماد افراد را به سمت خود جلب می کنند.
وعده ســودهای نجومــی و غیر قابل باور، عدم نقد شــدن 
ســرمایه مردم به بهانه سود دهی بیشــتر، ناشناس بودن 
هویت فرد مؤسس، عدم شفافیت نوع فعالیت، در دسترس 
 نبــودن شــرکت و یا افراد شــرکت و نداشــتن مجوزهای 
قانونی برخی از ویژگی ها و مشــخصات اصلی کلاهبرداری 

پانزی است.

در کشــور ما هم چند ســالی اســت که اســتفاده از این 
تکنولــوژی جدید رواج یافته اســت امــا در واقع به دلیل 
ناشــناخته بودن دنیای رمزارزها، تلاش شــود تا بتوان به 
تدوین قوانینی در این حوزه دســت پیــدا کرد؛ در همین 
رابطــه در کنار راه اندازی رمز ارز ملی در کشــور به تازگی 
محمد دهقــان، معاون حقوقی رئیس جمهــور اعلام کرده 
است آیین نامه جامعی را درباره رمزارزها در دولت تصویب و 
لایحه ای را  تنظیم کرده اند که برای تبدیل شــدن به قانون 

آن را به مجلس می فرستند.
وی در حاشــیه همایش مبارزه با پولشــویی و تأمین مالی 
تروریســم درباره این موضوع که رمزارزها می تواند بستری 
برای فعالیت های پولشــویی باشــد گفت که در گذشــته 
 اقــدام خاصی بــرای قوانیــن و مقــررات رمزارزها صورت

نگرفته  است. 
ســال ۱۳۹۸ در دولت قبل آیین نامه ای به تصویب رســید 
که ناقص بود. دهقانی افزود: ما در دولت سیزدهم راجع به 
رمزارزها آیین نامه قوی و جامعی را تصویب کردیم؛ در کنار 
این موضوع لایحه رمزارزها را هم با همکاری دســتگاه های 
ذیربط آماده کرده ایم که ان شاا... برای تبدیل شدن به قانون 
آن را به مجلس می فرســتیم. بر این اســاس کارشناســان 

همواره توصیه می کنند 
فعــالان این حوزه رمز کیف پول خود را محرمانه نگه دارند 
و از صرافی های معتبر و شــناخته شــده خرید کنند؛ البته 
قبل از فعالیــت در این حوزه حتماً با افراد آگاه مشــورت 

داشته باشند.

آگهی ثبتی و دادگستری

بانک

بورس

کشاورزی

ارز
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 ایسنا- مجیــد عشقی، رئیس سازمان بورس 
و اوراق بهادار با اشــاره به ســهم ۵۰ درصدی 
صندوق های سرمایه گذاری در معاملات روزانه 
اعلام کرد: صندوق های سرمایه گذاری  بورس، 
سود و بازدهی بالاتری از بازار سرمایه داشته اند 

که تا ۲۰ درصد هم می رسد.
مجید عشــقی در مراســم رونمایی از صندوق 
بازنشســتگی تکمیلــی اظهار کــرد: صندوق 
بازنشستگی تکمیلی ابزاری است که برای تمام 
ذینفعــان در میان مدت و بلنــد مدت برکات 
زیــادی دارد. ایــن صندوق هم با پیشــگامی 
نهادهای مالی تأســیس شــد و به زودی کار 

خودش را آغاز می کند.
وی افزود: یکی از سیاســت های اصلی توسعه 
سرمایه گذاری ها بوده است. در دو سال گذشته 

ارزش دارایی های صندوق تا دیروز به ۸۶۵ هزار 
میلیارد تومان رسیده که شــامل انواع دارایی 

صندوق های مختلف بوده است.
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهــادار گفت: 
صندوق های سهامی از ۴۵ هزار میلیارد تومان 
به بیــش از ۱۰۰ هزار میلیارد تومان رســیده 
و با توجه به توســعه نهادهای مالی امیدواریم 
هر چه ســریعتر این توسعه ادامه داشته باشد. 
یکــی از ویژگی ها این بوده کــه صندوق های 
سرمایه گذاری بازدهی بالاتری از بازار در کوتاه 

مدت، میان مدت و بلندمدت داشته اند.
عشــقی ادامه داد: در نوسانات بازار بهتر عمل 
می کننــد و فاصلــه بازدهی کســب شــود و 
۴۰۶ صندوق ســرمایه گذاری داریم که بیش 
 از ۷۵ درصــد اینهــا بازدهی بالاتــری از بازار 

سرمایه داشته اند.
وی اظهار کرد: امروزه بیش از هشــت میلیون 
و ۲۰۰ هزار نفر در صندوق ها ســرمایه گذاری 
کرده انــد و بیش از ۶۰ درصد آن افراد حقیقی 
هســتند و با ادامه این روند امیدواریم شــاهد 
ثبات بیشــتر در بازار باشیم. مسئله مهم دیگر 
اینکه نقــش صندوق های ســرمایه گذاری در 
معاملات روزانه بورس اســت که در دو ســال 
گذشــته ۱۸ درصد بود و امــروز به حدود ۵۰ 

درصد رسیده است.
رئیس ســازمان بــورس و اوراق بهــادار اعلام 
کرد: بازدهی صندوق های ســهامی ما سه برابر 
بیشتر از بازارهای موازی بوده است و امیدواریم 
صندوق های بازنشستگی بتواند نقش مهمی در 

این بازار ایفا کند.

رئیس سازمان بورس خبر داد

سود صندوق ها ۲۰ درصد بیشتر از بازار سرمایه
 سهم ۵۰ درصدی صندوق ها در معاملات روزانه

ارزدیجیتال

مالیات

بانک

خبرهایی از تدوین قانون در حوزه رمز ارز

رئیس کل بانک مرکزی:
 موضع رئیس جمهوری درباره منابع بلوکه شده ایران 

کاملًا صحیح است
ایســنا- محمدرضا  فرزین، رئیس کل بانک مرکزی در صفحه شخصی خود 
نوشــت:  موضع ریاست محترم جمهوری در خصوص منابع بلوکه شده ایران در 
خارج از کشور بر اساس طبقه بندی فنی حساب های ارزی خارجی  بانک مرکزی 

کاملًا صحیح است.
اگر چه این موضوع نافی تلاش های کشور برای آزادسازی منابع ارزی طبقه بندی 

شده در سایر حساب های ارزی نیست.

بورس هفته اش را هم با صعود تمام کرد

ایسنا- بازار ســرمایه روز گذشته هم 
رونــد رو به رشــدی را مانند روزهای 
گذشته تجربه کرد و شاخص کل بورس 
با افزایش حدود ۱۰ هزار واحدی به دو 

میلیون و ۱۰۴ هزار واحد رسید.
شاخص کل بورس  روز گذشته با رشد 
۹۷۷۱ واحدی نسبت به روز سه شنبه 
روی دو میلیــون و ۱۰۴ هــزار واحد 

ایستاد. شاخص کل هم وزن نیز رشد ۳۵۵۱ واحدی را داشت و عدد ۷۱۰ هزار 
و ۵۶۰ واحد را به ثبت رساند.

روز گذشته بیش از ۴۹۷ هزار معامله در بازار سرمایه به ارزشی بالغ بر ۷۲ هزار 
و ۵۷۶ میلیارد ریال انجام شد.

مخابــرات ایران، بانک تجارت، صنایع پتروشــیمی خلیج فــارس، بانک ملت، 
ســرمایه گذاری نفت و گاز و پتروشــیمی تأمین، شرکت ارتباطات سیار ایران و 
بانک صادرات ایران جزو نمادهای بازار سرمایه بودند که بیشترین تأثیر را روی 

شاخص بورس گذاشتند و همه آن ها روند مثبتی را تجربه کردند.
در فرابورس روند رو به رشدی وجود داشت. شاخص کل در این بازار با افزایش 
۱۲۳ واحدی روی ۲۶ هزار و ۳۹۶ واحد ایســتاد. در این بازار نیز بیش از ۴۴۲ 

هزار معامله انجام شد که ارزشی بالغ بر ۵۹ هزار و ۱۷۹ میلیارد ریال داشت.
ســرمایه گذاری مالی ســپهر صادرات، پلیمر آریا ساســول، فــولاد هرمزگان 
 جنوب، پتروشــیمی زاگرس، تجلی توســعه معادن و فلزات، بیمه کوثر و گروه 
ســرمایه گذاری میــراث فرهنگــی بیشــترین تأثیــر را روی شــاخص بازار 
 فرابــورس داشــتند و در این میان به غیر پتروشــیمی زاگــرس دیگر نمادها 

روند صعودی داشتند.

۹۲۰ هزار نفر ارز اربعین دریافت کردند
تســنیم- مطابق اعلام بانک کرزی  فروش مجــازی ارز اربعین از طریق پیام 

رسان »بله« و شبکه اجتماعی »روبیکا« نیز انجام می شود.
بر اســاس آمارهای دریافتی ۱۷۹۰ شــعبه ۶ بانک عامل تجارت، ملی، ســپه، 

صادرات، پارسیان و پست بانک در عرضه ارز اربعین فعال هستند.
گفتنی اســت در سال جاری توزیع ارز )اســکناس( به زائرین حداکثر به مبلغ 
 ۲۰۰ هــزار دینــار عــراق از روز ۱۴۰۲/۵/۲۸ آغــاز و تا تاریــخ ۱۴۰۲/۶/۱۴ 

ادامه دارد.

سطح زیر کشت زعفران به ۱۳۰ هزارهکتار رسید
باشگاه خبرنگاران- علی حسینی، عضو شورای ملی زعفران سطح زیرکشت زعفران را ۱۲۰ تا ۱۳۰ هزارهکتار 
 اعلام کرد و گفت: با توجه به عملکرد متفاوت مزارع زعفران، پیش بینی دقیقی راجع به تولید تا پایان فصل برداشت 

نمی توان داشت.
علی حسینی با بیان اینکه برداشت نوبرانه زعفران از اواسط مهر آغاز می شود، گفت: برداشت زعفران در اوایل 
آبان به انبوه می رســد، اما به طور کلی تا پایان فصل برداشت نمی توان پیش بینی دقیقی راجع به تولید نهایی 

زعفران داشت.
به گفته او، با توجه به موقعیت جغرافیایی کشــور، کشــت گیاه زعفران کاملًا ســازگار با شرایط اقلیمی کشور 
اســت، اما برخی کشــاورزان تصور می کنند بدون رسیدگی به مزارع زعفران می توانند محصول خوبی برداشت 
کنند، درحالی که کشــاورزانی که به مزارع زعفران خوب رســیدگی می کنند، عملکردشــان در واحد سطح به 

مراتب بالاتر است.
حسینی سطح زیرکشت مزارع زعفران را ۱۲۰ تا ۱۳۰ هزارهکتار اعلام کرد و گفت:کشاورزان در بحث کاشت، 
داشــت و برداشــت آخرین دســتاورد های علمی خود را باید به زمین منتقل کنند که در صورت تحقق دیگر 

نگران مازاد تولید نیستند.
عضو شورای ملی زعفران با بیان اینکه ۲۰ درصد زعفران تولیدی در داخل مورد استفاده قرار می گیرد، گفت: 
طبق تجربه سنوات گذشته عمده تقاضا برای خرید زعفران در ایام محرم و صفر و ماه رمضان است که مصرف 

در این ایام به صورت سنتی افزایش می یابد و بالاترین حد خود می رسد.

تسنیم- سید احســان خاندوزی، وزیر امور اقتصاد 
و دارایــی در خصــوص واردات ۷۰۰ میلیون دلاری 
آیفون هــای آمریکایــی رفرش و ری پــک از طریق 
رویــه واردات در برابــر صــادرات خــود و فروش 
آن به قیمــت نرخ بــازار آزاد در حالی که ســازمان 
 امــور مالیاتی، مالیات این دســته از گران فروشــان 
را براساس نرخ اسکناس سامانه سنا محاسبه می کند 
گفت: از رئیس ســازمان امور مالیاتی می خواهم این 
مســئله را ظرف یک هفته آینده بررسی و نتیجه را 

اعلام کند.
وی افــزود: با توجه بــه مصوبات چند ســال اخیر 
 ETS نرخ ســنا مورد توجه نبــوده و نرخ هایی نظیر
در حوزه تجــارت خارجی مورد توجــه قرار گرفته 
اســت، با وجــود این و بــا در نظر گرفتــن تأکید 

ســازمان حمایت از مصرف کنندگان بر ملاک بودن 
 نرخ ســامانه ســنا در رویه واردات در برابر صادرات 
خود مســئله را از ســازمان امــور مالیاتی پیگیری 

خواهیم کرد.
بر این اســاس وزیر اقتصاد خواســتار بررسی فوری 
ســازمان امور مالیاتــی در خصــوص احتمال فرار 
مالیاتی واردکنندگان آیفون و موبایل بالای ۶۰۰دلار 

در سال ۱۴۰۱ شد.
چگونه صادرکننده آبگرمکن واردکننده گوشــی 

بالای 6۰۰ دلار می شود؟
گفتنی اســت، طی چند روز گذشــته شــکراللهی، 
مدیرکل دفتر تخصصی تلفــن همراه وزارت صمت 
نیز در خصوص رویــه واردات در برابر صادرات خود 
و واردات برخــی تلفن های همراه بالای ۶۰۰ دلار از 

طریــق این رویه وارداتی گفته اســت: از خرداد ماه 
ســال قبل قرار شد جهت واردات موبایل بالای ۶۰۰ 
دلار از ارز صادرات خود اســتفاده شود که از ابتدا با 

این مدل مخالف بودم.
وی اظهار کرده بود: تلفن همراه یک حوزه تخصصی 
اســت و نباید یک واحد لوازم خانگــی تولیدکننده 
آبگرمکن گوشــی بالای ۶۰۰ دلار وارد کشور کند، 
ضمن اینکه باید شــاخص های ســختگیرانه تر برای 
ساماندهی بازار تلفن همراه در دستور کار قرار گیرد 
که این مسیر از طریق رتبه بندی تخصصی پیگیری 

خواهد شد.
لازم به ذکر اســت که به گفته عبقری، دبیر انجمن 
واردکننــدگان تلفــن همراه در بحث گوشــی های 
بــالای ۶۰۰ دلار رویه واردات از محل صادرات خود 

بسیار فســادزا بوده و بازرگانان را مجبور به استفاده 
از کارت های بازرگانی اجاره ای کرده اســت. عبقری 
تأکیــد کرده بود کــه این رویه باید حذف شــود و 
 همــه تلفن های همــراه به یک رویه یکســان وارد 

کشور شوند.

 فارس- کــوروش پرویزیان در مــورد اینکه چرا 
قرض الحسنه در بانک های کشور رونق نگرفته است، 
گفت: قرض الحســنه یک جلوه مهمــی از بانکداری 
اســلامی اســت، اما در حال حاضــر کاربرد آن در 
کل منابع بانکی و نیازهــای جامعه محدود مانده و 
در حد ۱۰ درصد اســت و نیازهایی که به وســیله 
تســهیلات قرض الحسنه در جامعه برطرف می شود، 
بین ۷ تا ۱۰ درصد اســت. وی افزود: موضوع اصلی 
تقاضــای بانکی برای کســب و کار مردم و تجارت، 
سرمایه گذاری و سرمایه گذاری های کلان مورد نیاز 
برای اقتصاد است که ارقام بالایی است و این منابع 

باید به غیر از قرض الحسنه فراهم شود.
رئیــس شــورای بانک های خصوصی و مؤسســات 
اعتبــاری عنوان کــرد:  در حال حاضــر ۸۵ درصد 
تأمین مالی کشور توســط بانک ها انجام می شود و 
ســایر نهادها مانند بورس و سرمایه گذاری خارجی 
اگر شــرایط مناسب عادی باشــد، می تواند افزایش 
پیدا کند و تأمین مالــی از این دو منبع باید تا ۳۰ 
درصد افزایش پیــدا کند. پرویزیان در مورد هدایت 
اعتبار در شــبکه بانکی اظهار داشت: وام های خرد و 
قرض الحسنه قابل نظارت نیست. وقتی کسی ۱۰۰ 
میلیون وام درمان می گیرد، ممکن است صرف کار 
دیگری کند، همان گونه که در ســال های قبل عده 
زیادی وام خــودرو می گرفتند، به گونه ای که تعداد 
وام های خودرو بیش از همه ظرفیت تولید خودرو در 
کشــور بود که نشان می دهد وامها به نام خودرو در 

جاهای دیگر استفاده می شده است.
وی افــزود: گاهی از تســهیلات خرد اســتفاده ای 
دیگری می شــود که باید به لحاظ مقررات بانکداری 
بدون ربا این مســئله حل شــود. با تنوع بخشی به 
روش هــای تأمین مالــی و دادن کارت اعتباری به 

مردم می توانیم هدایت اعتبار را انجام دهیم. 
پرویزیان در مورد وام های بزرگ گفت: صنایع بزرگ 

که برای طرح های توســعه و تکمیل و ســرمایه در 
گردش وام های بــزرگ می گیرند، حتماً باید بر آنها 
نظارت شود، این نظارت باید هوشمند و برخط باشد 
و از ابتدا تا انتهای کار نظارت شــود که منابع صرف 

همان کار شود.
وی افــزود: در حــال حاضر برخی بــه غلط تصور 
می کنند که هدایت اعتبار با تسهیلات تکلیفی یکی 
است، در حالی که چون نرخ های تسهیلات در بازار 
متفاوت است، فاصله بین نرخ پول در بانک ها و نرخ 
پول در بازار زیاد اســت و این مســئله برای مصرف  
کــردن وام در بخش های دیگر انگیزه ایجاد می کند 
که توســط  برخی وام گیرندگان مورد سوء استفاده 
قرار می گیرد. رئیس شــورای بانک های خصوصی و 
مؤسســات اعتباری گفت: مسئله ابربدهکاران کلان 
بانکی که منابع کشــور را بــه بهانه های مختلف به 
شــکل ارزی و ریالی گرفته اند، اما صرف امور دیگر 
کرده انــد، این امــر به خاطر اختلاف نــرخ پول در 
شــبکه بانکی و بازار آزاد اســت. به گفته پرویزیان، 
برخی افراد منابع را به صورت ناجوانمردانه از کشور 
خارج کردند و به جای اینکه کسب و کار راه اندازی 
کرده و شغل ایجاد کنند، منابع را به خارج از کشور 
هدایــت کرده اند. وی در مورد اینکه آیا بانک ها باید 
با ســرمایه گذاران شریک شوند یا اینکه نظارت آنها 
افزایش پیدا کند، گفت: هر بانک براســاس مجوزی 
کــه از بانک  مرکزی گرفته بایــد کار کند. در حال 
حاضــر طبقه بندی وجود ندارد و هر کســی در هر 
بانــک هر کاری که بخواهد انجام می دهد، در حالی 
که باید کار یک بانک طبق مجوز باشــد و مجوزها 
متناســب سرمایه، آورده سهامداران و ظرفیت بانک 
داده می شود. رئیس شــورای بانک های خصوصی و 
مؤسسات اعتباری ادامه داد: در دنیا انواع بانک های 
توســعه ای، تجاری، ســرمایه ای، دولتی، تخصصی، 
صنفــی و منطقه ای وجــود دارد، اما در کشــور ما 

فعالیت  بانک ها عمومی اســت حتی بانک کشاورزی 
هم کارهای تجاری انجام می دهد و بانک تجاری به 

کار کشاورزی می پردازد.
پرویزیان در مورد صوری بــودن قراردادهای بانکی 
عنوان کرد:  این یک موضوع مهم اســت که کشــور 
ما براســاس قانون بانکداری بدون ربا اداره می شود 
و بایــد ضوابط آن رعایت شــود، اما بانکداری بدون 
ربا با بانکداری اســلامی متفاوت است. هنوز قانون 

بانکداری اسلامی در کشور ما تدوین نشده است.
وی افزود: تفصیل های مختلــف از قانون بانکداری 
بدون ربا می شــود و نظرات متفاوت بین فقها وجود 
دارد. باید یک قانون جامع درســت شــود و به آن 

عمل کرد.
رئیــس شــورای بانک های خصوصی و مؤسســات 
اعتباری  قانون بانکداری بدون ربا مصوب ســال ۶۳  
را با بانکداری اسلامی متفاوت دانست و گفت:  قانون 
جدیدی در مجلس بررســی می شــود که به سمت 
بانکداری اســلامی حرکت کنیم و عقود اسلامی در 
حال حاضر با نیازهای مشــتریان و بازار تناســبی 
 ندارد کــه باید عقود اســلامی متناســب نیاز روز 
تنــوع پیدا کنــد. پرویزیــان اظهار داشــت: عقود 
کنونی از نظر ســاختار دارای مشــکلاتی اســت و 
راه حــل درمان آن الکترونیکی شــدن فعالیت های 
شبکه بانکی اســت و به جای کارمند محوری باید 
شــبکه محوری جایگزین شــود و فرآیندهای بانکی 
الکترونیکی شــوند که افراد حق تفسیر و تشخیص 
نداشته باشند، این گونه نباشد که یک کارمند فاکتور 
را قبول کند و دیگــری نپذیرد. وی افزود: برخی از 
عقود اســلامی مانند قرارداد صلح و مصالحه باید در 
چارچوب مشتری و بانک امکان اجرا داشته باشد، اما 
گاهی همه شــرایط فراهم نیست و باید از چارچوب 
مصالحه دو جانبه، سه جانبه و بیشتر استفاده شود 

و قراردادهای هوشمند در بانک ایجاد شود. 

تســنیم- مدیران عامــل بانک هــا وصاحبنظران 
اقتصادی در نخستین میزگرد تخصصی علل ناترازی 
بانک ها و شــیوه های تأمین مالی در سی وســومین 
همایش بانکداری اســلامی به بررســی راهکارهای 
برون رفت از آن پرداختند. در این جلســه اعلام شد: 
مطالبات بانک ها از دولت به ۵۰۰ همت رسیده است.
در ایــن میزگــرد تخصصــی جمعــی از مدیــران 
عامــل بانک ها، رئیس کل اســبق بانــک مرکزی و 
صاحب نظــران اقتصــادی به بیان نظــرات خود در 
خصوص دلایل ناترازی بانک هــا و ارائه راهکارهایی 

برای کاهش آن پرداختند. 
 پرویز عقیلــی کرمانی، رئیس هیئــت مدیره بانک 
خاورمیانــه در این میزگرد با اشــاره به ۴ ابر بحران 
مالی و بانکی دنیا در سال های ۱۹۸۴، ۱۹۹۶، ۲۰۰۸ 
و ۲۰۲۳ گفت: در تمام این موارد دارایی های بانک ها 
بلند مدت بوده و بدهی هایشــان کوتاه مدت شــده 
اســت. لذا عدم همخوانی منابع و مصــارف بانک ها 
دلیل اصلی ایجاد ناترازی است و ما باید تلا ش کنیم 

از این وضعیت بر حذر باشیم.
ولی اله سیف، رئیس کل اسبق بانک مرکزی، با بیان 
اینکه اصلاح نظام بانکی باید با اصلاح توقعات از این 
نظام همراه باشد گفت: بانک نقش واسطه گری وجوه 
را دارد و ضروری اســت این مهم را به سرعت و کم 
هزینــه انجام دهد. اما دلایل ناترازی بانک ها در واقع 
شامل ناترازی در بدهی ها و دارایی ها، ناترازی در سود 

و زیان و ناترازی در نقدینگی است.
وی افــزود: دارایی های غیر مولــد در فعالیت بانک 
نقشــی ندارند و خاصیتی برای بانک ندارند. لذا باید 
از ســمت دارایی های ســمی و غیر ضرور و به سمت 

دارایی های نقدشوند وحرکت کرد.
سیف، تخلیه ترازنامه بانک ها از دارایی های بد، توقف 
زیان دهی بانک هــا از طریق اصــلاح نرخ ها و ایجاد 
ســازوکار نظارتی و تقویت نظــارت بانک مرکزی و 
تعبیه سازوکاری شبیه IFRS را از راهکارهای برون 

رفت از ناترازی بانک ها دانست. 
وی خاطرنشــان کرد: اصلاح نظــام بانکی ضرورتی 
قطعی اســت چراکه هر چند ســال یک بار ما دچار 
شوک های ناشــی از تورم و نقدینگی می شویم و لذا 

باید زاویه دیدمان را اصلاح کنیم.
پیمان نوری، معاون اقتصادی دادســتان کل کشــور 
با بیان اینکه ناترازی به معنای دســت درازی اســت 
گفت: این امر شــامل برخی موارد همچون استقراض 
مســتقیم و غیرمســتقیم توســط دولت، تسهیلات 
تکلیفی، تکالیف بانک ها بــرای خرید و فروش اوراق 
امهــال، جابجایی وجوه به بانک و تصمیمات خارج از 

نظام بانکی است.
وی خاطرنشــان کرد: بانک مرکزی در دوره اخیر به 
دنبال آن اســت ناترازی به حداقل برســد البته نیاز 
اســت مجموعه ارکان نظام تصمیم بگیرند و نگرش 

کلی نسبت به نظام بانکی تغییر کند .
فرهــاد نیلــی، صاحب نظر اقتصــادی با اشــاره به 
اینکه ناترازی شــبکه بانکی ناشــی از استمرار عدم 
تعادل هاســت تأکید کرد: اهمیت ناترازی بانک ها در 
آن اســت که قدرت ســرایت به کل اقتصاد دارد. به 
عبارت دیگر مشــکل ناترازی یــک بانک در صورت 
تشدید می تواند به صورت گلوله برفی به کل بانک ها 

و کل اقتصاد سرایت کند.
وی تأکید کرد: ناترازی بانک های ما صرفاً فنی و مالی 
نیســت و مربوط به اقتصاد کلان اســت و بخشی از 
ناترازی کل اقتصاد کشور است در واقع می توان گفت 

ناتــرازی بانک ها یکی از ابعاد اقتصاد سیاســی کلان 
کشور است. به عبارت دیگر تعهدات سیاسی با منابع 
کشور همخوان نیست و بر عهده نظام بانکی می افتد 

و منجر به ناترازی شبکه بانکی می شود. 
به گفته نیلی شرط لازم اصلاح ناترازی بانک ها اصلاح 

سازوکار نرخ بهره است.
ابوالفضــل نجــارزاده، مدیرعامل بانــک ملی هم در 
این جلســه با بیان اینکــه عوامل ناتــرازی بانک ها 
گسترده اســت و صرفاً در اختیار بانک و نظام بانکی 
نیســت گفت: این موضوع را باید بــه صورت جامع 
مورد رســیدگی قرار دهیم زیرا هم اکنون مطالبات 
 بانک هــا از دولت بــه ۵۰۰ همت رســیده و دولت 

فقط ۳۰ درصد آنرا قبول دارد.
وی افزود: سیاســت های گاهاً متناقض، وجود منابع 
کوتــاه مدت در کنــار مصارف بلند مدت، انباشــت 
دارایی های غیــر مولد و بنگاهداری بانک ها از عوامل 

ناترازی شبکه بانکی است.
مدیرعامــل بانک ملــی همچنین به وضــع قوانینی 
که غالبا تشــویق کننده بدحســابان است اشاره کرد 
و گفت: وقتی قانون بدحســابان را تشــویق می کند، 
بتدریج خوش حســاب ها هم از پرداخت بدهی خود 
به بانک ها صرف نظــر می کنند و ما توقع داریم بانک 

ناتراز نباشد.
وی تأکیــد کرد: ناترازی بانک هــا صرفاً درون بانکی 
و حتی اقتصادی نیســت و بایــد در جای خود مورد 

بررسی و رسیدگی قرار گیرد.
 هادی اخلاقی، مدیرعامل بانــک تجارت هم در این 
مراســم گفت: در اقتصاد دستوری و در شرایطی که 
سیستم بانکی استقلال ندارد نمی توان انتظار داشت 
ناترازی برطرف شــود و این اقتصاد دستوری موجب 

شکل گیری ناترازی می شود. 
وی تأکیــد کــرد: بایــد بــه بانک ها اختیــار عمل 
 دهیم تــا ناترازی خود را برطــرف کنند و در مقابل 
بانک ها نیز مســئولیت ناتــرازی را برعهده بگیرند و 

پاسخگو باشند.

دستور وزیر اقتصاد برای بررسی فرار مالیاتی واردکنندگان آیفون و موبایل بالای ۶۰۰ دلار

مطالبات بانک ها از دولت به ۵۰۰ همت رسید  تسهیلات قرض الحسنه، ۱۰ درصد وام های بانکی را 
تشکیل می دهد



در تقویم ایرانی، روز هشــتم تیر ماه، 
روز مبارزه با تروریســم به بهانه ترور 
شــهید محمدعلی رجایی و شــهید 
محمدجــواد باهنر نامگذاری شــده 
اســت. در این گزارش، به فیلم هایی 
که مســئله ترور سیاسی را به تصویر 

کشیده اند، پرداخته شده است.
  »به رنگ ارغوان«

»به رنگ ارغوان« یکی از متفاوت ترین 
آثار ابراهیم حاتمی کیا تولید شده در 
ســال 1383 است. این فیلم، پس از 
5 ســال توقیف، توانست رنگ پرده 
ســینما را ببیند و بازیگرانی همچون 
حمیــد فرخ نــژاد، خــزر معصومی، 
کوروش تهامی و بهناز توکلی در آن 
حضور داشــته اند. »به رنگ ارغوان« 
ماجرای عاشــقانه ای را در دل روابط 
می کند.  تعریــف  سیاســی-امنیتی 
عوامل گروهک های  از  یکی  شــفق، 
سیاســی کــه اوایل انقلاب بــا به پا 
از کشــور گریخته اند،  کردن آشوب 
پس از سال ها تصمیم می گیرد برای 
دیدن دخترش ارغوان که دانشجوی 
دانشــکده جنگلداری است مخفیانه 
به ایران بازگردد. یکــی از مأمورین 
امنیتی به نام بهزاد به عنوان دانشجو 

وارد دانشــکده شــده و از تمامــی 
امکانــات مــدرن امنیتی اســتفاده 
 می کنــد تا با کنترل ارغوان، شــفق 

را بــه دام اندازد. در این میان بین او 
و ارغــوان رابطــه ای عاطفی به وجود 
می آیــد. از طــرف دیگــر همکاران 

سیاســی شــفق نیز تصمیم دارند او 
را تــرور کنند تا به دســت مأمورین 
امنیتــی نیفتــد. پــس از گذشــت 
چندین ســال از ســاخت بــه رنگ 
ارغــوان، هنوز این فیلــم را یکی از 
ســینمایی  سیاســی  آثار   مهم ترین 

می دانند.
  »بادیگارد«

ابراهیم حاتمی کیا در سال 1394، به 
سراغ ســاخت فیلم سیاسی-امنیتی 
دیگری رفت. این کارگردان، دوربین 
خود را درون زندگــی بادیگاردی به 
نام حیدر بــرد که وظیفه حفاظت از 
مسئولان رده بالای کشــور را دارد. 
حیــدر براســاس حوادثــی متوجه 
می شــود که بیش از آن کــه به فکر 
نظام باشــد، به فکر منافع شــخصی 
اســت. این محافظ شــخصی دچار 
تشکیک می شــود و همین امر باعث 
می شــود کــه محافظــت از آن فرد 
مســئول را کنار بگــذارد و از جایی 
به بعــد، محافــظ یکــی از فعالان 
هســته ای کشــور می شــود. پرویز 
 پرســتویی )حیــدر(، مریــلا زارعی 
)همســر حیدر( و بابــک حمیدیان 
از جمله بازیگران بادیگارد هســتند. 

بادیگارد از جملــه معدود فیلم هایی 
اســت که صحنه تــرور را به تصویر 

می کشد.
  »ماجرای نیمروز«

فیلم  با  مهدویان  نام محمدحســین 
ســینمایی »ایســتاده در غبار« سر 
زبان هــا افتــاد. او در ســال 1395، 
دومین فیلم ســینمایی بلند خودش 
را تحــت عنوان »ماجــرای نیمروز« 
 بــا همــکاری ســازمان ســینمایی 
و تصویرشــهر  فارابی  بنیاد  ســوره، 

ساخت. 
ایــن فیلم به طور ویــژه به ترورهای 
اعضــای مجاهدیــن خلق در ســال 
1360 می پــردازد. در ایــن فیلــم، 
عباس  همچون  حقیقی  کاراکترهای 
زری باف )با بازی حســین مهری( و 
مســعود کشــمیری )با بازی مهدی 
پاکدل( به تصویر کشــیده شده  و به 
 نوعی جــزو آثار سینمایی-مســتند 
ایران اســت. در بخش هایی از فیلم 
ماجرای نیمروز، به 8 شهریور همان 
سال و بمب گذاری دفتر نخست وزیری 
در خیابان پاســتور اشــاره می شود. 
جــواد عزتی، احمــد مهرانفر، هادی 
مهرداد  پاکــدل،  مهدی  حجازی فر، 

صدیقیــان، لیندا کیانی و حســین 
مهــری بازیگــران این اثــر تاریخی 
هستند. بسیاری از منتقدان ماجرای 
نیمــروز را می توان یکی از مهم ترین 
 فیلم های تاریخی-سیاســی سینمای 

ایران دانست.
  »هناس«

حسین دارابی پس از فیلم پرحاشیه 
»مصلحــت« کــه مرتبط بــا تاریخ 
معاصر ایــران در دهــه 60 بود، به 
ســراغ پرونده دیگری دربــاره ترور 
شــهید هســته ای رفت. او در سال 
1400، فیلــم ســینمایی »هناس« 
را به تهیه کنندگی محمدرضا شــفاه 
ســاخت. هناس زندگینامه ای درباره 
دانشــمند  رضایی نــژاد،  داریــوش 
هســته ای ایران اســت که به دست 
اســرائیل مقابل چشــمان همسر و 
فرزندش ترور شــد. کارگردان برای 
راویــت زندگی این شــهید، صحنه 
کامل ترور را بازســازی کرده است. 
بهروز  فیلم ســینمایی هنــاس،  در 
رضایی نژاد  داریوش  به جای  شعیبی 
 و مریــلا زارعــی در نقش همســر 
او و شــهره پیرانی، ایفای نقش کرده 

است.

نظرسنجی جدید نشــان داده است که ۷/66 درصد از مردم مداحی های سنتی 
و 1/4 درصد از مردم نیز ســبک های جدید مداحی همراه با ریتم و موسیقی را 

می پسندند.
پی بردن به معناهایی که در دل سنت های یک جامعه نهفته است، چندان آسان 
نیست اما از رویکردها و باورهای آن حکایت دارد و مراسم سوگواری و عزاداری 

محرم در فرهنگ ایران نیز از این دست سنت هاست.
همه می دانیم که رکن اصلی ایام ســوگواری حســینی)ع( هیئت ها هســتند؛ 
هیئت هایــی که وجه تمایز آن هــا در طول قرن ها عــزاداری، رخدادها، بیان و 
مدیحه سراییِ مبتنی بر شور و شــعور حسینی)ع( بوده است. مداحان نیز برای 
ایجاد یا همراه شــدن با این شعور به دستگاه های موسیقی ایرانی وارد بودند تا 
بتوانند مفهوم مدنظر خود را بهتر به مخاطب منتقل کنند؛ حالا اما خیلی وقت 
اســت که مداحی هایی استودیویی نیز در کنار مداحی های سنتی قرار گرفتند و 

البته مخاطب خاص خودشان را دارند.
مرکز افکارســنجی دانشجویان ایران )ایســپا( در جدیدترین نظرسنجی خود از 
1513 نفر در این باره نظرســنجی کرده اســت.1/51 درصــد جمعیت نمونه را 
مردان و 9/48 درصد را زنان تشــکیل داده اند. میانگین سنی افراد نمونه 8/39 
ســال است. همچنین، بر اســاس یافته ها 1/۲5 درصد در گروه سنی 18 تا ۲9 
ســال، 9/48  درصد در گروه سنی 39 تا40 سال و 9/۲5 درصد در گروه سنی 

50 سال و بالاتر قرار داشتند.
  نگرش مردم درباره سبک های مداحی

در ارتباط با ســبک های مختلف مداحی از پاســخگویان پرسیده شد که شما از 
بین ســبک های مداحی کدام را بیشتر می پسندید؟ طبق نتایج ۷/66 درصد از 
پاسخگویان مداحی های سنتی و 1/4 درصد نیز سبک های جدید مداحی همراه 
با ریتم و آهنگ را می پســندند. 6/5 درصد نیز هیچ کدام از سبک های مداحی را 
نمی پســندند.ترجیح پاسخگویان در خصوص سبک های عزاداری در بین زنان و 
 مردان، گروه های مختلف ســنی و تحصیلی متفاوت است. به طوری که مردان 
)6/۷0 درصد( بیشــتر از زنان )1/63 درصد( و افراد با تحصیلات کمتر از دیپلم 
بیشــتر از دیگر گروه های تحصیلی ســبک های سنتی را می پســندند. در بین 
گروه های افراد 18 تا ۲9 سال کمتر از دیگران سبک های سنتی را می پسندند.

ترجیح پاسخگویان در خصوص ســبک های عزاداری بر حسب محل سکونت و 
ســرانه هزینه فرد در خانوار متفاوت است. ساکنین روستاها بیش از سایرین و 
همچنین افرادی که سرانه هزینه آنها در خانوار کمتر از دو میلیون تومان در ماه 

است به نسبت دیگران، سبک های سنتی را در عزاداری می پسندند.
در ادامه از پاســخگویان پرسیده شده اســت: اخیراً برخی مداحان در استودیو، 
مداحی را همراه با موســیقی اجرا می کنند؛ شــما با این ســبک مداحی موافق 
هستید؟« طبق یافته های به دســت آمده ۲/6۷ درصد از پاسخگویان با اجرای 

مداحی همراه با موســیقی توسط برخی مداحان در اســتودیو مخالف و 6/۲۲ 
درصد موافق هســتند. 8/9 درصد از پاســخگویان در این خصوص نظر خاصی 
نداشــته اند.دیدگاه پاســخگویان در خصوص اجرای مداحی همراه با موسیقی 
توســط برخی مداحان در اســتودیو در بین زنان و مــردان و گروه های مختلف 
ســنی متفاوت اســت. به طوری که زنان بیشتر از مردان و افراد 18 تا ۲9 سال 
بیشــتر از دیگران با اجرای مداحی همراه با موســیقی توسط برخی مداحان در 
استودیو موافق هستند. دیدگاه پاسخگویان در خصوص اجرای مداحی همراه با 
موسیقی توسط برخی مداحان در استودیو بین سایر متغیرهای زمینه ای تفاوت 

معناداری ندارد.
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تلویزیون

تلویزیون

نمایش خانگی

»تفریق« بدون اکران در سینماها در نمایش خانگی

فیلم ســینمایی »تفریق« پس از انتشــار غیرقانونی، بدون اکران در سینماها به 
شبکه نمایش خانگی می آید. فیلم سینمایی »تفریق« به کارگردانی مانی حقیقی 
که هفته قبل نسخه غیرقانونی آن گفته می شود به واسطه پخش خارجی منتشر 
شــده بود، چهارشنبه 8 شهریور ســاعت ۲0 از فیلیمو منتشــر می شود. فیلم 
»تفریق« با بازی ترانه علیدوســتی و نوید محمدزاده در مرکز شهر تهران اتفاق 
می افتد و داســتان فرزانه، مربی رانندگی جوانی را دنبال می کند که شــوهرش 
جــلال را در حال قدم زدن به آپارتمان زنی می بینــد. وقتی جلال با او روبه رو 
می شــود، ادعا می کند که برای کار، خارج از شهر بوده است و تصمیم می گیرد 
خودش ســاختمان را بررسی کند. در آنجا با زنی آشنا می شود که همزاد فرزانه 

است.»تفریق« محصول مشترک ایران و فرانسه است.

قضاوت دو داور شیرازی در مسابقات وودبال
قهرمانی کشور

به گزارش روابط عمومی و پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان فارس، حمیده 
سرکوبی شیرازی و افشین عابد، داوران شیرازی دعوت شده از سوی فدراسیون 
گلف به رقابت های وودبال قهرمانی کشور بودند که به گفته کارشناسان قضاوت 
خوبی را ارائه دادند. مسابقات وودبال قهرمانی کشور در دو بخش بانوان و آقایان 

به میزبانی شهر همدان به مدت 4 روز برگزار شد.

دعوت 10 جودوکار فارس به مرحله نهایی رقابت های 
انتخابی تیم ملی نوجوانان

به گزارش روابــط عمومی و پایگاه 
خبــری اداره کل ورزش و جوانان 
تیم  انتخابی  نهایی  فارس،مسابقات 
نوجوانــان در مجموعه  ملی جودو 
ورزشــی آزادی تهران جهت حضور 
 در مســابقات قهرمانی آسیا برگزار 
مــی شــود و بــر اســاس دعوت 
فدراســیون جودو قهرمانان و نایب 

قهرمانان مســابقات مناطق 6گانه کشور جهت پوشــیدن لباس تیم ملی جودو 
جوانان بر روی تاتامی می روند. با پایان یافتن تعلیق چهارساله فدراسیون جودو 
در شهریورماه سال جاری، فدراسیون جودو مسابقات قهرمانی نوجوانان و جوانان 

آسیا و بازی های آسیایی هانگژو را در پیش روی دارد.
ابوالفضل پذیرش، علیرضا زارع، ابوالفضــل اکبری، محمد رضا یونس، ابوالفضل 
قدوســی، حمید رضا زارع، محمد دیداری، احمدرضا برهانی، وحید رضا کشتکار 
و میثم دهقانی جودوکاران جوان استان فارس هستند که با دعوت فدراسیون به 

مسابقات انتخابی نهایی تیم ملی جودو نوجوانان دعوت شدند.

قهرمانی تیم تکواندو نونهالان استان فارس در لیگ منطقه 
پنج کشور

به گــزارش روابط عمومی و پایــگاه خبــری اداره کل ورزش و جوانان فارس، 
هفدهمین دوره رقابت های لیگ منطقه پنج نونهالان کشــور ۷ شــهریور ماه در 
کاشــان به پایان رسید که تیم تکواندو نونهالان اســتان فارس با اقتدار به مقام 
قهرمانی این دوره از مســابقات دست یافت. هدایت تیم نونهالان هیئت تکواندو 
استان فارس برعهده حسن اســتخر به عنوان سرمربی و تیمور شیروانی، محمد 
رضــا پرهیز و مجتبی باقری به عنوان مربی وی را همراهی می کردند. تیم هیئت 
تکواندو شهرســتان کازرون دیگر نماینده اســتان فارس به مربیگری محســن 

حسینعلی پور در جایگاه سوم این دوره از مسابقات ایستاد.

استقبال از قهرمان جهرمی رقابت های پرورش اندام آسیا

به گزارش روابط عمومی و پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان فارس، ابراهیم 
ارزشمند کاپیتان تیم ملی که در رقابت های پرورش اندام آسیا به مقام قهرمانی 
دست یافت، با استقبال مدیر کل ورزش و جوانان فارس، دیگر مسئولان و ورزش 
دوســتان وارد شیراز شــد. ابراهیم ارزشمند از اســتان فارس که در رقابت های 
پرورش اندام آســیا به مقام قهرمانی دست یافت وارد شیراز شد . آیین استقبال 
از کاپیتان تیم ملی کشــورمان با حضور دکتر محمد مهدی ســرفراز شکوهی، 
مدیــر کل ورزش و جوانان فارس، رحیم خداجو، معاون فرهنگی و امور جوانان، 
سید عبدالرسول موسوی، مشاور مدیر کل و مسئول واحد بازرسی ، محمد علی 
فرهنگ مهر، رئیس هیئت پرورش اندام استان فارس و دیگر مسئولین و ورزش 

دوستان برگزار شد.

بازنمایی ۸ تیر در سینمایی ایران؛ 

دراماتیزه کردن ترور برای نسل »زِد«

فقط ۴ درصد مردم طرفدار مداحی ریتم دار هستند!

به گزارش مهر، تیم فوتبال امید ایران که خود را برای حضور در مرحله انتخابی 
المپیــک ۲0۲4 پاریــس آماده می کنــد، یکی از تیم های حاضــر در بازی های 
 آســیایی هانگژو خواهد بود که اول تا شــانزدهم مهر به میزبانــی چین برگزار 

خواهد شد.
رضا عنایتی، ســرمربی این تیم  روز گذشته در نشست خبری به میزبانی کمیته 
ملی المپیک شــرکت کــرد و به تشــریح برنامه های این تیم بــرای حضور در 

بازی های آسیایی پرداخت.
وی با بیان این که حضور در بازی های آســیایی حساسیت بالایی را برای جامعه 
فوتبال ایجاد کرده است گفت: یک هفته قبل از حضور در بازی های آسیایی باید 
در تورنمنت ازبکستان شــرکت کنیم که کار فوق العاده سختی خواهیم داشت. 

متأسفانه زمانی طلایی برای بازی های تدارکاتی را از دست داده ایم.
ســرمربی تیــم فوتبال امید ایــران ادامه داد: یک لیســت 50 نفره داشــتم و 

نمی توانســتم در آن خیلــی تغییرات ایجاد کنم ولی در شــرایط ســخت هم 
می توانیــم با کمک هم کارهای بزرگی انجام بدهیــم. بعد از 5 روز به تورنمنت 
 غرب آســیا و بازی های عــراق رفتیم اما ایــن ذهنیت را نداشــتم که بازی ها 

آنقدر جدی باشند.
وی با اشــاره به حضور تورنمنت عراق و سختی هایی که تحمل کردند ادامه داد: 
تلاش کردیم اردویی قبل از لیگ داشته باشیم. جمع کردن بازیکنان از تیم های 
باشگاهی کار خیلی سختی اســت. باید از تمام باشگاه ها، مدیرعاملان و مربیان 

تشکر کنم. واقعاً با ما همکاری کردند.
رضــا عنایتی همچنین در مورد اردوی ترکیــب نیز گفت: بعد از تورنمنت عراق 
خیلی از بازیکنان ما که قبلًا بازی نمی کردند یا تیم نداشــتند الان شرایط خیلی 
خوبی دارند. اعتماد مربیان و مدیران شــان را جلب کردند و الان بازی می کنند. 

این برای فوتبال ما اتفاق خیلی خوبی است.
وی ادامــه داد: در تیم امید بازیکنان با کیفیت زیــادی داریم. هرچند الان هم 
5-4 نفرشان به تیم ملی دعوت شدند. امیر قلعه نویی با ما همکاری خیلی خوبی 
داشــت و بازیکنانی که خواسته بودیم را در اختیار ما قرار داد چرا که هر دو در 
یک راســتا جلو می رویم. امیدوارم بتوانیم بدون حاشیه و جوسازی در بازی های 

مقدماتی و همچنین هانگژو شــرایط خوبی داشته باشیم و از اعتبار فوتبال کشور 
دفاع کنیم.

ســرمربی تیم فوتبال امید ایران با بیان این که شــما هــر انتخابی انجام بدهید، 
موافــق و مخالف دارید، در مورد همکاری باشــگاه ها با ایــن تیم گفت: زیاد به 
این موضوع توجه ندارم. هرکجا رفتم ســعی کردم بــا تمام توان در خدمت آن 
مجموعه باشم. الان که در خدمت تیم ملی هستم. بار سنگینی روی دوشم است. 
شــرایط هانگژو خیلی خوب نیست ولی بد هم نیســت. متأسفانه در برنامه ریزی 
تا هانگژو، چون فیفا دی نیســت کار ما را به لحــاظ اینکه بازیکنان را در اختیار 
داشته باشیم، مشکل کرده است. بدتر از همه اینکه ما تا 50-40درصد پتانسیل 

بازیکنی را به خاطر بازی هایی که تیم های ما در آسیا دارند، از دست دادیم.
رضا عنایتی با بیان این که تیم امید می توانست خیلی قویتر به هانگژو برود، گفت: 
نمی توانیم باشــگاه را مجبور کنیم به ما بازیکن بدهند. البته جلســه خوبی در 

سازمان لیگ داشتیم و قرار شد تعامل کنند اما چاره ای جز این نداریم.
ســرمربی تیم فوتبال امید با ابراز امیدواری از این که باشــگاه ها بازیکنان مورد 
نظرش را در اختیارش قرار دهند خاطرنشــان کرد: اگر قرار اســت فقط برویم و 

شرکت کنیم و برگردیم، بهتر است نرویم.

به گزارش مهر، سرگی تیویاکف، قهرمان اسبق 
شــطرنج اروپا روز گذشــته وارد ایران شد تا 
در آســتانه بازی های آسیایی در اردوهای تیم 
اعزامی به این بازی ها حضور داشــته باشد و به 
صورت اختصاصی برای هر یک از ملی پوشــان 

کلاس های آموزشی و رفع اشکال برگزار کند.
قرار اســت این مربی روســی الاصــل تا 14 
شهریور کنار ملی پوشان شــطرنج باشد. برای 
این همکاری کوتاه مدت او رقمی را درخواست 
داده که فدراســیون در نظر دارد با چانه زنی از 

میزانش کم کند.
شــهرام عظیمی، سرپرست فدراسیون شطرنج 

در  این زمینه گفت: پیشــنهاد »سرگی تیویاکف« 
برای همکاری با شــطرنج بازان به صورت ســاعتی 
مطرح شــده اســت. او متقاضی دریافت 100 دلار 

برای هر ساعت حضور در کنار شطرنج بازان است.

وی تصریح کرد: مبینا علی نســب، بردیا دانشــور و 
امیررضا پورآقابالا بازیکنانی هســتند که در اردوی 
تیــم ملی شــرکت دارنــد و مربی روســی الاصل 
ســاعت هایی را به صورت اختصاصی و جداگانه کنار 
هــر یک از آنها خواهد بود. در مجموع روزانه او 6 تا 

8 ســاعت در اردوی تیم ملی است. سرپرست 
فدراسیون شطرنج خاطرنشــان کرد: در مورد 
با »سرگی تیویاکف« حتی  چگونگی همکاری 
در زمینه مالی، از راه دور توافقات اولیه و کلی 
صورت گرفته اســت اما بنا داریــم به صورت 
حضوری هم در این زمینه صحبت هایی داشته 
باشــیم و حتی المقدور رقم را کاهش دهیم به 
خصوص با توجه به شــرایط مالی فدراسیون و 
بدهی هایی که در بدو ورود با آنها مواجه شدیم.
عظیمــی با تأکیــد بر اینکه مهرداد اردشــی، 
سرمربی تیم ملی شــطرنج است و این تیم با 
هدایت این مربی به بازی های آســیایی اعزام 
می شود، خاطرنشان کرد: بنایی برای همراه داشتن 
این مربــی در جریان بازی ها نداریم اما قطعاً همین 
حضــور یک هفته ای می تواند تأثیــرات خوبی برای 

ملی پوشان داشته باشد.

خاندوزی خبر داد:

 واگذاری استقلال به وزارت اقتصاد 
به تأیید نرسید

به گــزارش تســنیم، وزارت ورزش و جوانان روز ۲8 فروردین ســال جاری به 
صورت رســمی اعلام کرد که مشکل مالکیت مشــترک دو باشگاه پرسپولیس و 
اســتقلال حل شده اســت. پس از این ماجرا عنوان شد که مالکیت پرسپولیس 

 در اختیــار وزارت ورزش و اســتقلال در اختیــار وزارت اقتصــاد و دارایــی 
قرار گرفته است.

خاندوزی در این باره گفت: پیشــنهادی که سال گذشــته مطرح شد و قرار بود 
مجمع باشگاه اســتقلال تغییر کند و به وزارت اقتصاد واگذار شود، در نهایت به 

تأیید نرسید. 
وزیــر اقتصــاد چــون عضــو مجامــع شــرکت های دولتی اســت بــه همراه 
وزیــر ورزش و جوانــان و وزیــر دادگســتری عضو مجمع اســتقلال هســتند 
 ولی پیشــنهاد شــده بــود این باشــگاه بــه وزارت اقتصــاد واگذار شــود که

به تأیید نرسید.

ورزش
رضا عنایتی:

بار سنگینی روی دوش من است
 امیدوارم باشگاه ها همکاری کنند

رقم پیشنهاد مربی خارجی شطرنج برای سفر به ایران؛ ساعتی ۱۰۰ دلار عربستان در آستانه بزرگترین خرید 
بازار نقل و انتقالاتی 

به گزارش باشگاه خبرنگاران، محمد صلاح، مهاجم مصری تیم فوتبال لیورپول 
به احتمال فراوان به تیم الاتحاد عربستان می پیوندد.

برخی رســانه های اروپایی از انتقال محمد صلاح مصری به تیم فوتبال الاتحاد 
عربســتان خبر دادند و این در حالی است که دیگر تیم های لیگ سعودی هم 

در انتشار مذاکره و جلب نطر محمد صلاح هستند.
گفته می شــود صــلاح به بزرگتریــن نقل و انتقــال لیگ عربســتان تبدیل 
 می شــود و رقــم قــرارداد وی از نیمــار، رونالــدو، بنزما و مانه هم بیشــتر 

خواهد بود.
یورگن کلوپ، ســرمربی لیورپولی ها بعد از بازی اخیر تیمش مقابل نیوکاسل 

تأکید کردکه ستاره مصری جایی نخواهد رفت.
رقم پیشــنهادی تیم الاتحاد برای جذب محمد صلاح که در کشور های عربی 
یک نماد است 150 میلیون یورو یعنی حدود 9 هزار میلیارد تومان خواهد بود 

و این کار لیورپول را برای حفظ این بازیکن دشوار کرده است. 

به گزارش باشگاه خبرنگاران، 

اقتباسی از »مختارنامه« روی آنتن می رود

همزمــان با ایام ســوگواری شــهادت ســالار شــهیدان حضــرت اباعبــدا... 
میرباقــری  داوود  کارگردانــی  بــه  فیلم»مهمان کشــی«  )ع(،  الحســین 
پنج شــنبه از شــبکه آی فیلــم فارســی پخــش خواهــد شــد.این فیلــم 
سرگذشــت  روایــت  و  »مختارنامــه«  تلویزیونــی  مجموعــه  از   گزیــده ای 
مســلم  بن عقیل در شــهر کوفه و جفای مردمان این شــهر به فرســتاده امام 
حســین)ع( اســت. در این فیلم بازیگران مطرحی مانند رضا رویگری، نســرین 
مقانلــو، فریبرز عرب نیــا، مهدی فخیــم زاده، امین زندگانــی و فرهاد اصلانی 
نقش آفرینی کرده اند.گفتنی اســت، فیلم »مهمان کشــی« پنجشنبه ساعت ۲۲ 
روی آنتن آی فیلم می رود و تکرار آن نیز در ســاعت های 6 صبح و 14 روز بعد 

پخش خواهد شد.

ایرج طهماسب با »مهمونی« به شبکه نسیم می آید؟

چند روزی اســت نامه ای با امضایِ اداره کل بازرگانی در فضای مجازی منتشــر 
شــده است. این اداره کل با اشاره به بازگشت ایرج طهماسب و برنامه محبوبش 
به قاب تلویزیون، از مدیران شــرکت ها، صاحبــان صنایع و کانون های تبلیغاتی 
برای ارائه درخواســت خود به منظور تبلیغات انحصاری این برنامه دعوت کرد، 

تا جایگاه این تبلیغات را به بالاترین مبلغ پیشنهاد ارائه شده اختصاص دهد!
برخــی از کانال های مجازی این گمانه زنی را مطرح کردند که قرار اســت ایرج 
طهماسب سری جدید »مهمونی« را در شبکه نسیم اجرا کند. حتی برخی نوروز 

1403 را زمان پخش این برنامه عنوان کردند. 
امیرعباس اشرف، مدیر تأمین برنامه شبکه نسیم درباره نامه ای که آغازگر پخش 
گمانه زنی های بازگشت ایرج طهماسب و ساخت »مهمونی« جدید در این شبکه 
تلویزیونی بوده است گفت: این نامه به شکل غیررسمی و البته به نقل از مجموعه 
دیگری از سازمان منتشر شده است که ارتباطی با شبکه نسیم ندارد و از صحت 

و سقمِ این نامه بی خبریم. 
وی درباره بازگشــت ایرج طهماســب و توافق با شبکه نسیم برای اجرای برنامه 
»مهمونی« توضیح داد: پیرو صحبت های رئیس سازمان صداوسیما این سازمان 
از هنرمندانی که در چارچوب سیاست های فرهنگی مشغول فعالیت اند و در این 

راستا کار می کنند حمایت می کند. 
اشرف در پایان خاطرنشان کرد: در شبکه نسیم به طور ویژه که موضوع نشاط و 
ســرگرمی را در دستور کار دارد و همیشه هم همین طور بوده که در تلویزیون و 

این شبکه به روی این هنرمندان باز بوده و هست.



شهردار شیراز:
آمادگی تمام قد شهرداری برای خدمات رسانی به 

موکب های ویژه اربعین
 

محمدحسن اسدی، شهردار شیراز با همراهی جانشین فرماندهی سپاه 
فجر فارس از آماده سازی محل نمایشگاه بزرگ راهیان اربعین بازدید کرد.

این مقام ارشــد مدیریت شــهری کلان شهر شیراز با اشــاره به اهمیت 
برگزاری نمایشــگاه های فرهنگی-مذهبی در شــهر »شــیراز؛ ســومین 
حرم اهــل بیــت)ع(« اظهار کــرد: شــیراز به عنوان کلان شــهری که 
از نظــر معنــوی در کشــور جایــگاه ویــژه ای دارد، در فعالیت هــای 
فرهنگــی و مذهبــی باید پیش قدم و ســرآمد شــهرهای دیگر باشــد.
او با قدردانی از تلاش بی وقفه کمیته برگزاری نمایشــگاه راهیان اربعین 
عنوان کرد: این نمایشــگاه به عنوان یکی از بزرگ ترین موکب های سطح 
شیراز با محتوای متفاوت و متنوع فرهنگی به همت سپاه فجر استان فارس 
و با همکاری شهرداری شیراز آماده سازی شده که در نیمه شهریورماه به 
بهره برداری خواهد رسید. اســدی با بیان اینکه شهرداری شیراز آمادگی 
تمام قد برای خدمات رســانی به موکب های ویــژه اربعین را دارد، گفت: 
همچنــان که موکب حضرت احمدبن موســی)ع(  و نــاوگان حمل ونقل 
مسافر شهرداری شیراز  در مسیر پیاده روی مراسم جهانی اربعین در نقطه 
مرزی شلمچه خدمات ویژه ای به زائران حرم اباعبدا...الحسین)ع( را ارائه 
می کنند، در شــهر شــیراز نیز پیاده روی عظیم ویژه جاماندگان اربعین 
با برنامه های فرهنگی و مذهبی برگزار خواهد شــد. جانشــین فرماندهی 
سپاه فجر فارس نیز با بیان اینکه نمایشگاه بزرگ راهیان اربعین با تلاش 
شبانه روزی سپاه فجر و همکاری شهرداری شیراز درحال راه اندازی است، 
اظهار کرد: نمایشــگاه بزرگ راهیان اربعین بــا محتواهای متفاوت نظیر 
موضوع زیست عفیفانه و تعمیق باورهای مذهبی در حال آماده سازی است.
شــهردار منطقه ۱۱ شیراز نیز در این بازدید با بیان اینکه مکان برگزاری 
این نمایشــگاه در مســاحتی قریب به ۵ هکتار در این منطقه قرار دارد، 
گفت: شــهرداری منطقه ۱۱ از ابتدای آماده سازی این زمین ها با کمیته 
برگزاری نمایشــگاه، همکاری تنگاتنگی داشته و زیرسازی لازم را جهت 
برپایی این موکب بزرگ انجام داده است و تا پایان جمع آوری نمایشگاه به 
خدمت رسانی ادامه خواهد داد. علی فراشاییان، با بیان اینکه فعالیت های 
فرهنگی و مذهبی از اولویت های این منطقه اســت، تصریح کرد: در کنار 
خدمــات عمرانی و اجرایی، برنامه هــای فرهنگی و مذهبی جهت تعمیق 
باورهای دینی جزو اولویت های کاری ما بوده و در این راستا از هیچ خدمتی 
فروگذار نبوده و به صورت هیئتی و جهادی به خدمات رسانی ادامه می دهیم. 
گفتنی اســت نمایشــگاه عظیم راهیان اربعین در ۱۳ شهریورماه جهت 
بازدید شهروندان گشایش و تا ۲۵ شهریور ماه مهیای استقبال خواهد بود.

در راستای بهره مندی ناشنوایان استان از برنامه های 
سیمای فارس؛

زیرساخت حضور مترجم ناشنوایان در بخش خبری و 
دو برنامه پزشکی و اجتماعی فراهم شد 

امضای تفاهم نامه برای بهره مندی ناشنوایان استان از برنامه های سیمای 
فارس با امضای تفاهم نامه بین صداوســیمای فارس، اداره کل بهزیستی 
اســتان، شورای اسلامی شهر شیراز و شهرداری شیراز، ناشنوایان فارس از 

برنامه های سیمای فارس بهره مند می شوند.
در این مراســم که در صداوسیمای فارس برگزار شــد، احمد پهلوانیان 
مدیرکل صدا و ســیمای اســتان گفت: زیرســاخت های حضور مترجم 
ناشنوایان در بخش خبری و دو برنامه پزشکی و اجتماعی صدا و سیمای 
فارس فراهم شــده و به زودی ناشنوایان عزیز می توانند این برنامه ها را با 
زبــان مخصوص خود ببینند.وی با بیان اینکه این حرکت نماد و نشــانه 
است برای برنامه ریزی دســتگاه های خدمات رسان جهت خدمت به همه 
شهروندان افزود: این شایســتگی و ظرفیت وجود دارد که شهر شیراز از 
جنبه های زیرساختی و ســخت افزاری، فرهنگی و نرم افزاری و آموزش 

حقوق شهروندی به عنوان شهر دوستدار معلول معرفی شود.
147 هزار معلول در فارس

مدیرکل بهزیســتی فارس هم در این نشســت با اشــاره به وجود ۱47 
هــزار معلول در فارس گفت: ۲۱ هزار ناشــنوا در فارس زندگی می کنند 
و این حرکت ارزشــمند در اخبار اســتان کار مهم و مبارکی است تا این 
قشــر از جامعه به اخبار صدا و ســیما دسترسی داشــته باشند. هوشیار 
ابراز امیــدواری کرد این حرکت امیدآفرین بــزودی در دیگر برنامه های 
صداوســیمای فارس نیز آغاز شود. عضو شورای شهر شیراز نیز گفت: ۵۰ 
هزار معلول در شــیراز هســتند که نیاز به توجه ویژه دارند و در شورای 
اسلامی شــهر شیراز ۱۶ تکلیف برای شــهرداری جهت توجه به معلولان 
تنظیم و تصویب شــده است. مســعود زارعی با بیان اینکه فضای خوبی 
در شــهر برای معلولان ایجاد شده اســت، افزود: ایجاد فرهنگسرای ویژه 
معلولان، بوســتان با امکانات ویژه و مناسب ســازی شهری از جمله این 
اقدامات است و در حال حاضر نه هزار و۹۰ نقطه نامناسب در معابر اصلی 
شهر شیراز شناسایی و برای اقدام به شهرداران ۱۱ منطقه کلانشهر شیراز 

ابلاغ شده است.

 ویژه برنامه های سوگواری اربعین  در 
حرم مطهر شاهچراغ 

به گزارش ســبحان، به مناسبت اربعین ســرور و سالارشهیدان حضرت 
اباعبدا... الحســین علیه السلام و بزرگداشت مقام شــامخ شهدای حمله 
تروریســتی ۲۲مردادماه حرم مطهر، شهیدان والامقام، خادم حرم مطهر، 
غلام عباس عباســی و پاســدار مدافع امنیت، محمد جهانگیری، در روز 
مراســم عزاداری با حضور زائران و مجاوران این بارگاه منور، سه شــنبه و 
چهارشــنبه، ۱4 و ۱۵ شهریور ۱4۰۲، بعد از اقامه نماز مغرب و عشاء، در 
شبستان امام خمینی)ره( برگزار می شــود. در این مراسم حجت الاسلام 
و المسلمین یاسین حسین آبادی، معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران 
به ایراد ســخن خواهد پرداخت و مداحان اهل بیت )ع(، برادران ســید 
حســین فتح اللهی، محمد شــریف زاده و حسن پورحسن، مرثیه سرایی 
می کنند.گفتنی اســت، ۱۵ شــهریورماه، در صبح روز اربعین، از ساعت 
8:۳۰، عاشــقان و دلدادگان ثارا...، در قالب دسته جات عزاداری، از میدان 
امام حسین)ع( به سمت حرم مطهر حضرت احمدبن موسی علیهماالسلام، 
حرکت و ضمن اجتماع در بارگاه منور سیدالسادات الاعاظم و عزاداری و 

مرثیه سرایی، نماز ظهر اربعین را در حرم مطهر، اقامه می کنند.

بهره برداری از دو پروژه آبرسانی در لامرد 
به گزارش ســبحان، همزمان با ششمین روز از هفته گرامیداشت خدمات 
دولت، در مراسمی با حضور احمد خضری، سرپرست فرمانداری دو پروژه 
آبرســانی در بخش چاهورز با صرف اعتباری بالغ بر 7۵ میلیارد ریال در 
مدار بهره برداری قرار گرفت. مدیر امور آبفا شهرســتان لامرد با تشــریح 
پروژه های مذکور اظهار داشــت: پروژه های آبرسانی بخش چاهورز شامل: 
حفر، تجهیز و برق رســانی چاه شــهرچاهورز و اصلاح و بازسازی شبکه 
آب شــرب روســتاهای دهبان و دهنو به طول ۵۵۰۰ متر می باشد که با 

بهره برداری از آن ۳۲۵۰ مشترک از مزایای آن منتفع می گردند.

قطع موقت آب؛ جمعه دهم شهریور
بــه گزارش ســبحان، به علت تعمیــرات از ســاعت ۲۳ روز جمعه دهم 
شــهریور تا ســاعت ۱۹ روز شنبه یازدهم شــهریور مناطق: بلوار عدالت 
جنوبی خیابان تندگویان، خیابان بنی هاشــمی، خیابان حجاب، شــهرک 
فرهنگیان و تمامی فرعی های منشــعب در محدوده مذکور با قطع یا افت 
فشــار آب روبرو خواهند شد. ضمن پوزش از شهروندان ساکن در مناطق 
یاد شــده، درخواست می شود علاوه بر صرفه جویی، آب مورد نیاز خود را 
قبلًا ذخیره نموده و مصارف غیرضرور را به روزهای دیگر موکول نمایند.
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به گزارش سبحان، محمدهادی ایمانیه، استاندار 
فارس در جریان سفر به تهران با رئیس سازمان 
صدا و سیمای جمهوری اسلامی دیدار و تفاهم نامه 
سه جانبه سازمان صدا و سیما، استانداری فارس 

و شهرداری شیراز به امضا رسید.
در جریــان این دیدار یــک تفاهم نامه همکاری 
ســه جانبه بین سازمان صدا و سیما، استانداری 
فارس و شــهرداری شــیراز با موضوع تقویت و 
گســترش همکاری های متقابل برای پیشــبرد 
اهداف مشــترک در اســتان فارس بــه امضای 

طرفین رسید.
این تفاهم نامه در چهار محور همکاری شــامل 
»تقویــت فعالیت های فرهنگی و رســانه ای در 
استان با اســتفاده از توانمندی ها و ظرفیت های 
مشــترک«، »حفــظ و ارتقــاء کمــی و کیفی 
جایگاه صدا و ســیمای فارس در سطح استانی 
 و ملــی با حمایــت معنوی و مــادی طرفین«، 
»توجــه بیــش از پیش به ظرفیت هــای دینی، 

علمی، تاریخی، فرهنگی و هنری اســتان فارس 
در رسانه ملی« و »همکاری شایسته در پیشبرد 
اهــداف، برنامه هــا و برنامه ریزی هــای طرفین 
 در راســتای خدمــت به مخاطبیــن هدف« به 
امضا رســید. همچنین مقرر شد سازمان صدا و 
سیما، استانداری فارس و شــهرداری و شورای 
اسلامی شهر شیراز در قالب تفاهم نامه مشترک 
در اجرای بخشــی از پروژه های عمرانی به ویژه 
تکمیل بزرگراه سردار سلیمانی مشارکت داشته 

باشند.
 اطلاع رسانی و مدیریت افکار عمومی بسیار 

خوب در حادثه تروریستی شاهچراغ
پیمان جبلی، رئیس ســازمان صدا و ســیمای 
جمهــوری اســلامی در ابتــدای ایــن دیدار، 
 ضمــن تســلیت حادثه تروریســتی حرم مطهر 
شــاهچراغ )ع( گفــت: مدیریــت ایــن حادثه 
تروریستی بســیار هوشــمندانه بود و مجموعه 
مدیریت ارشــد اســتان به ویژه شخص استاندار 

فارس در اطلاع رســانی و مدیریت افکار عمومی 
با همراهی مجموعه صدا و سیمای استان بسیار 
خوب عمل کردند.وی افزود: این بلوغ و پختی که 
در مدیریت افکار عمومی و این حادثه اتفاق افتاد 

جای شکرگذاری و خدا قوت دارد.
 اطلاع رسانی به موقع دهان دشمن را بست

اســتاندار فارس نیز در این دیدار ضمن قدردانی 
از تلاش هــای صدا و ســیمای مرکــز فارس در 

اطلاع رســانی در خصوص حادثه تروریستی در 
حرم مطهر شاهچراغ )ع( گفت:

در جریان اطلاع رســانی ایــن حادثه با همکاری 
صدا و ســیما و ســایر رســانه ها خیلی خوب و 
متفاوت اقدام شــد و این عملکــرد ابتکار عمل 
را از دشــمن گرفت و دهان آنهــا را در انحراف 
 افــکار عمومی و دروغ پــردازی در خصوص این 
حادثه بســت. محمد هادی ایمانیــه افزود: صدا 
و ســیما به عنوان ســخنگو و مدافع نظام عمل 
می کنــد و امیدواریم ما هم در اســتان بتوانیم 
به ســهم خودمان کمک کنیم که این مجموعه 
بتوانــد بهتر به وظایف خود عمل کند. وی ادامه 
داد: مسائل بسیاری در اســتان وجود دارد و به 
عنوان مسئول ارشد اجرایی استان مکلف هستم 
که مشــکلات تمام مجموعه ها را حل کنم. آنچه 
که در توان مدیریت اســتان است را حاضرم به 
میدان بیاورم و مشــکلات صدا و ســیما را نیز 

مرتفع نمایم.

رئیس رسانه ملی در دیدار با استاندار فارس گفت:

مدیریت حادثه تروریستی شاهچراغ بسیار هوشمندانه بود

به گزارش ســبحان، ملاقات مردمی و دیدار با فعالان اقتصادی و 
سرمایه گذاران، تشکیل شورای اداری در سفر رسمی شهرستانی 

استاندار فارس  به شهرستان بختگان انجام شد. 
 روز گذشــته با حضــور محمد هادی، ایمانیه اســتاندار فارس و 
معاونین ایشان جلسه با فعالان اقتصادی و سرمایه گذاران، شورای 

اداری انجام پذیرفت. 
حمیدرضا ایــزدی، مدیرکل صنعت، معــدن و تجارت فارس با 
اشاره به اینکه در جلسه شــورای اداری رفع موانع برخی معادن 
و صنایع شهرســتان بختگان بررســی شــد، گفت: وجود منابع 
 عظیم انواع مواد معدنی در اســتان همچنین شناسایی مقدماتی 
مواد معدنی در سطح شهرستان های استان به عنوان یک مزیت و 
نقشــه راه برای فعالیت های اکتشافی جدید از جمله شاخص های 

بخش معدن استان است.
وی با تأکید بر وجود ظرفیت های بالقوه معادن درمنطقه بختگان 
اظهار داشت: فرآوری علمی مواد معدنی  در راستای جلوگیری از 
خام فروشــی، افزایش ارزش افزوده مواد معدنی و زمینه رشد و 

شکوفایی اقتصادی استان است.
 ایــزدی درادامه افزود: هم اکنــون تعداد ۲۰ واحد فعال صنعتی 
دارای پروانــه بهره  برداری با اشــتغال  ۲8۱ نفر در شهرســتان 

بختگان درحال فعالیت هستند. 
مدیــرکل صنعــت ، معدن و تجارت اســتان فــارس بیان کرد: 
در شهرســتان  بختگان تعداد47جــواز تأســیس بــا پیش بینی 
حــدود هفده هــزار۹۵۵ میلیــارد ریال ســرمایه گذاری و بیش 

از ۹۶۰ نفر اشــتغال در زمینه های ســایر محصــولات کانی غیر 
فلزی، محصولات لاســتیک و پلاســتیک، ســاخت منسوجات، 
 ســاخت فلزات اساســی، ماشــین آلات و دســتگاه های برقی، 
ســایرفعالیت های خدمات مهندسی، اســتخراج کانه های فلزی 

صادرشده است.
 ایزدی گفت: شهرســتان بختگان دارای تعداد ۱۹ معدن فعال با 
ذخیره قطعی۲8 میلیون تن با اشتغال 47۹ نفر است که در این 
شهرســتان نیز تعداد ۱۰ فقره پروانه اکتشــاف صادرشده است. 
انواع ماده معدنی شهرستان بختگان شامل دونیت، منگنز، سنگ 

چینی، کرومیت، سنگ مرمریت است.
وی در پایان افزود: شهرســتان بختگان دارای تعداد بیش از یک 
هزارو ۱۳۰ فقره صنوف تولیدی، توزیعی، خدماتی، خدمات فنی 

همچنین تعداد 8 اتحادیه و یک اتاق اصناف است.

مدیرکل صمت استان فارس در جلسه موانع معادن و صنایع بختگان مطرح کرد:  

فرآوری علمی مواد معدنی  در راستای جلوگیری از خام فروشی

به گزارش سبحان، رئیس سازمان عقیدتی سیاسی فراجا 
گفت: درس بزرگ شــهدای عزیز به همه ما این است که 
خدمــت خود را صادقانه، بی منت، بــا روحیه جهادی و 

تلاش شبانه روزی به مردم ارائه دهیم. 
حجت الاسلام و المســلمین ســید علیرضــا ادیانی، در 
 مراسم گرامیداشــت هفته دولت در حرم مطهر حضرت 
شاهچراغ )ع(، ضمن تبریک هفته دولت و گرامیداشت یاد 
و خاطره شهیدان رجایی و باهنر، اظهار داشت: شهیدان 
 »رجایــی« و »باهنــر« دو عنصــر شایســته و کم نظیر
 انقلاب و امــام راحل و شــخصیت هایی بی بدیل و کم 
نظیر بودند. وی با تشریح یک روایت از امام خمینی )ره( 
پیرامون موضوع شــهادت، گفت: همه شهدای عزیز ما از 
جمله شهیدان »رجایی« و »باهنر« و 4۲ شهید گرانقدر 
مجموعه انتظامی در سال جاری از مصادیق بیانات نورانی 

امام راحل هستند.
رئیس سازمان عقیدتی سیاسی فراجا با بیان اینکه شهید 
»رجایی« توانســت دولت در تراز اسلامی را برای همگان 
هویدا کند، افزود: دولت کنونی جمهوری اســلامی ایران 
یــک دولت مردمی، انقلابی، پایبند به ارزش ها و اصول و 
خدمتگزار به مردم اســت که همه توان خود را در برابر با 
جبهه کفر به کار گرفته است. حجت الاسلام و المسلمین 
ادیانــی گفت: بزرگترین دســتاورد ملت ایران اســلامی 
در انتخاب رئیس جمهور این اســت کــه در این دولت 
کوچکترین خدشــه ای به اصول هــا و ارزش های انقلاب 
اسلامی وارد نشــده اســت و بحمدا... کارنامه ای بسیار 
درخشــان و قابل قبول دارند. وی با اشاره به اینکه امروز 
ایران اسلامی از قدرت منطقه ای فراتر رفته است، افزود: 
اگر شــهید »ســلیمانی« و میدان مقاومت نبودند، امروز 
باید در داخل کشــور با دشمنان مقابله می کردیم. رئیس 
ســازمان عقیدتی سیاســی فراجا اظهار داشت: امروز به 
تعبیر ســردار شهید »سلیمانی«، دشــمنان اگر حرکتی 
بــر علیه ما شــروع کنند، پایان آن را مــا رقم می زنیم. 
حجت الاسلام و المســلمین ادیانی تصریح کرد: به عنوان 
یک ســرباز کوچک در مجموعه انتظامی کشــور عرض 
می کنم که درس بزرگ شهدای عزیز به همه ما این است 
کــه خدمت خود را صادقانه، بی منت، با روحیه جهادی و 

تلاش شبانه روزی به مردم ارائه دهیم.

به گزارش سبحان، همزمان با گرامیداشت هفته 
دولت 4طرح صنعتي و زیرســاختي در شهرک 
صنعتي خرامه با اعتباري افزون بر  ۱4۰میلیارد 

تومان افتتاح یا عملیات اجرایي آنها آغاز شد.
در این مراســم کــه معاون هماهنگــي عمراني 
اســتاندار فارس، نماینده مردم شهرســتان های 
خرامــه، کوار و سروســتان در مجلس شــورای 
اسلامی، مدیر عامل شرکت شهرک هاي صنعتي 
فارس و فرماندار و مســولان شهرســتان خرامه 

حضور داشتند.
طرح هاي ســردخانه دو مــداره زیرصفر و بالای 
صفــر با ظرفیــت 4۰۰۰تن  با اشــتغال ۱۵نفر 
و ســرمایه گــذاري ۹۰میلیارد تومــان و واحد 
تولیدی نوار پلیمری با سرمایه گذاري ۳۰میلیارد 
تومان و اشــتغال ۱۵نفر افتتاح و کلنگ عملیات 
اجرایي طرح هاي زیرســاختي احداث مســیل، 
جدول گــذاری زون کارگاهــی و خیابان هــای 
شــهرک صنعتي  با اعتبار ۵میلیارد تومان و نیز 

طرح صنعتي واحد بســته بندی مــواد غذایی با 
۱۵میلیارد تومان به زمین زده شد.

مدیر عامل شرکت شهرک هاي صنعتي فارس در 
این مراســم  با اشــاره به اقدامات انجام شده در 
زمینه توسعه و تکمیل  زیرساخت ها در شهرک 
صنعتي خرامه با هدف فراهم کردن شــرایط  به 
منظور جذب سرمایه گذار گفت: تاکنون ۳۶پروژه 
زیرســاختی در این شــهرک صنعتــی  اجرا و 
بستر توســعه صنعتي و ایجاد اشتغال پایدار در 

شهرستان محروم خرامه را ایجاد کرده است.
ســید مصطفي هاشمي با اشــاره به بهره برداري 
از  طرح هــاي صنعتــی و تولیدی کــه به بهره 
رســیدند گفت: ایــن موضوع بیانگر این اســت 
که روند اســتقرار و بهره بــرداري از  واحدهاي 
صنعتي در این شــهرک صنعتي شتاب گرفته و 
 شهرســتان خرامه در مسیر توسعه صنعتي قرار

گرفته است.
وی افــزود: یکــی از این طرح ها که نخســتین 
طرح  سردخانه ای شهرستان خرامه نیز محسوب 
محصولات  4هزارتن  نگهداری  ظرفیت  می شود، 
کشــاورزی و مواد غذایی را در فاز نخست خود 
ایجاد کرده که می توانــد ظرفیت خوبی را برای 
ذخیــره و نگهداشــت محصــولات کشــاورزی 
شهرســتان فراهم کند و با در بخشــی دیگری 

از ایــن مجموعه با راه انــدازی خطوط تولید در 
بخش های بســته بندی خشــکبار نظیر پسته و 

انجیر نیز فعالیت خواهد کرد.
وی تصریح کــرد: در فازهای بعدی این کارخانه 
نیز فــراوری محصــولات کشــاورزی نظیر انار 
 و نیــز تولیــد انواع ترشــیجات و شــوریجات 

راه اندازی می شود.
هاشــمی در ادامه بــه افتتاح طــرح تولید نوار  
پلیمری اشــاره کرد و گفت: این واحد نیز که در 
مدت زمان ۱۰ماه ســاخته شده، علاوه بر تأمین 
نیازهای اســتان، ظرفیت تأمین نیاز استان های 

دیگر نیز خواهد داشت.
مدیر عامل شرکت شــهرک های صنعتی فارس 
در ادامه با اســاره به فراهم بودن زیرساخت های 
تولیــد در شــهرک صنعتی خرامه، افــزود: در 
بخــش اعتبارات زیرســاختي نیز نــگاه ویژه اي 
به این شــهرک صنعتي شــده است و طرح هاي 
مختلفي نظیر شــبکه فاضلاب، روشنایی معابر، 
شبکه داخلی گاز و شــبکه داخلی آب با اعتبار 
۲۰میلیارد تومان در دوسال اخیر به بهره برداري 

رسیده است.
 وی گفــت: ۳طرح زیرســاختی جدیــد نظیر 
جدول گذاری، آسفالت، تکمیل شبکه برق نیز در 

دستور کار قرار گرفته است.

مدیر عامل شرکت شــهرک هاي صنعتي فارس 
با بیان اینکه ســرمایه گذاري در شهرک صنعتي 
خرامه با توجه به افق توسعه شهرستان، توسعه و 
تکمیل راه هاي مواصلاتي، استقرار صنایع بزرگ 
نظیر ســیمان و فولاد و فاصلــه نزدیک با مرکز 
استان، از آینده مناسب و توجیه فني و اقتصادي 
مناســبي برخوردار است، گفت: هم اینک بخش 
زیادی از ظرفیت استقرار واحدها در این شهرک 
صنعتــي تکمیل شــده و تاکنــون ۱۲۰قرارداد 
ســرمایه گذاري در این شــهرک صنعتي منعقد 
شــده و ۳۶هکتار زمین صنعتی  نیز واگذار شده 

است. 
وی افزود: درحــال حاضر ۹واحــد بهره بردار با 

۲۰۰نفر اشتغال نیز در مرحله فعالیت است.
مدیر عامل شرکت شــهرک هاي صنعتي فارس 
افزود: با توجه به افق توسعه صنعتی در شهرستان 
و بستر سازی برای جذب سرمایه گذاری سرریز 
مرکز اســتان، طرح توسعه شــهرک صنعتی به 
مساحت ۳۰۰هکتار نیز درمرحله پیگیری است 
که باالحاق به مســاحت ۹7 هکتــاری ،مجموع 
مساحت شــهرک صنعتی به ۳۹7هکتار افزایش 

خواهد یافت.
وی همچنیــن از تخصیــص ۲۵لیتر بــر ثانیه 
تخصیص آب از خــط انتقال درودزن خبر داد و 

گفت:گام های مؤثری برای ارتقا و توسعه کمی و 
کیفی زیرســاخت ها برداشته شده است که این 

روند تداوم دارد.
افتتاح و آغاز عملیات اجرایي 5طرح صنعتي در 

شهرك صنعتي قیروکارزین
همچنین به همین مناســبت و با حضور معاون 
هماهنگی امور اقتصادی اســتاندار فارس ۳طرح 
صنعتــی و زیرســاختي در شــهرک صنعتــي 
قیروکارزیــن   با ۲8میلیارد و 7۰۰میلون تومان  
افتتــاح و عملیات اجرایی دو طرح زیرســاختی 

نیزبا ۵میلیارد و ۳۰۰میلیون تومان آغازشد.
اعتبار کل  این طرح هــا در مجموع  ۳4میلیارد 

تومان است.
با بهره بــرداری از ایــن دو طرح بــرای ۱۱نفر 
اشــتغال ایجاد شــده اســت. همچنیــن طرح  
زیرســاختی جدول گذاری، زیرسازی و آسفالت 
بخشی از شهرک صنعتی نیز با اعتبار ۶میلبارد و 

7۰۰میلیون تومان به بهره برداری رسید.
در ایــن مراســم عملیــات اجرایــی طرح های 
ســاختمان آتش نشــانی و اداری با 4میلیارد و 
۳۰۰میلیــون تومان اعتبار و خــط انتقال فیبر 
نــوری با یک میلیــارد تومان نیــز آغاز وکلنگ 

عملیات اجرایی این طرح ها به زمین زده شد.

به گزارش سبحان، روح ا... رنجبری، مدیر گروه امور سینمایی 
و ســمعی بصری اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان 
فــارس، گفت: با هدف نمایش آثار ارزشــمند فیلم های گروه 
هنر و تجربه، هفته فیلم هنر و تجربه در شیراز به پایان رسید 
و در این رویداد هنری؛ سینما فرهنگ میزبان اکران ۱۱ فیلم 
و 4 کارگاه ها آموزشی برای علاقه مندان و فیلمسازان و اهالی 

سینمای تجربی گردید.
با اشــاره به اینکه، شــهر شــیراز در روزهای چهارم تا هفتم 
شهریورماه جاری میزبان فیلم ســازان و فعالین در این حوزه 
بــود، افزود: در قالب این برنامه فیلم هــای صحنه آخر، دوار، 
حرف آخر، مهاجران، پسر انسان، ایمو، مشق امشب، مقیمان 
ناکجا، کاپیتان من، فلینی هرگز پایان نمی یابد و پیتر ســلرز 

به نمایش در آمدند.
وی بیان داشت: مراسم افتتاحیه این رویداد سینمایی در روز 
چهارم شهریور با نمایش صحنه آخر در سینما فرهنگ برگزار 
شد و برای این هفته، برگزاری چهار کارگاه تخصصی در نظر 
گرفته شــده بود. مدیر گروه سینمایی فرهنگ و ارشاد فارس 
گفت: هفته فیلم هنر و تجربه به همت گروه ســینمای هنر و 
تجربه مرکز گسترش ســینمای مستند، تجربی و پویا نمایی 
و اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان فارس با مشارکت 

و همراهی انجمن ســینمای جوانان استان، خانه فیلمسازان 
انقلاب اســلامی فارس، سازمان فرهنگی، ورزشی و اجتماعی 
شهرداری شــیراز، مرکز اسناد و کتابخانه ملی منطقه جنوب 

کشور و مجموعه سینما فرهنگ برگزار گردید.
رنجبــری در پایان اظهــار کرد: کارگاه هــای انتقال تجربه با 
حضور احمدرضا درویش، کارگردان فیلمهای سینمایی دوئل 
و رســتاخیز و.. کارگاه تصویربرداری و نورپردازی خلاقانه در 
فیلم با حضور اســتاد  هاشــم مرادی، کارگاه مستند علمی با 
حضور استاد سیاوش صفاریان پور و کارگاه انتقال تجربه معنا 

و فرم در سینما با حضور استاد علی رویین تن برپا شد.

بــه گزارش ســبحان، محمدهــادی ایمانیه، اســتاندار فارس 
در حاشــیه بازدیــد از بخش هــای مختلف زنــدان عادل آباد 
و بازداشــتگاه مرکزی شــیراز اظهار کرد: زندان عادل   شیراز 
افزون بر ۶۰ ســال قدمــت دارد و بخش هایــی از آن به مرور 
فرســوده شده اســت، از دیگر ســو زندان در بافت مسکونی و 
شــهری قرار گرفته که بر اســاس برنامه توسعه کشور، انتقال 
زندان ها از بافت مســکونی به بیرون از شــهرها از تکالیف مهم 
به شــمار می آید، از این رو بنده و ایــن هیئت موضوع تأمین 
زمین مناسب برای ســاخت زندان جدید و انتقال آن به خارج 
 از شــهر را به صورت جدی در دستور کار قرار داده و به زودی 
طی جلســه ای در حضور وزیر مســکن و شهرســازی، آن را 

پیگیری خواهیم کرد.
وی همچنین با اشــاره به قدمت و فرسودگی بخشی از اماکن 
زنــدان بر ضرورت نوســازی بازســازی و بهســازی آن تأکید 
کــرد و گفت: همانطور که در اســلام و قانون بــرای زندانیان 
حق و حقوقی تعیین شــده و تأمین مکان مناســب نگهداری، 
طبقه بنــدی زندانیان و آموزش و توانمندســازی آنان از جمله 
این حقوق محســوب می شود، نســبت به تأمین اعتبارات لازم 
برای بازســازی برخی از اماکن اندرزگاهی و خدماتی در زندان 
عادل آباد شیراز و بازداشتگاه مرکزی شیراز نیز تا حصول نتیجه 

مساعدت لازم به عمل خواهد آمد.
اســتاندار فارس در بخش دیگری از ســخنان خود با اذعان بر 
ســختی و پر مســئولیت بودن کار زندانبانی و نگهداری اصلاح 
مجرمــان، تصریح کرد: اول توصیه ام به همکاران عزیز در اداره 
زندان این اســت، حــالا که این توفیق بزرگ به شــما نصیب 
شــده که بتوانید کمکی کنید در هدایت ســایر هموطنانتان و 

همنوعانتون، از این فرصت خدادادی استفاده کنید. 
ایمانیــه عنوان کــرد: توفیــق خدمــت و کار در زندان جای 
بسیار بســیار ارزشمندی است، زیرا کســی به که زندان وارد 
می شــود، میزان نصیحــت پذیری اش افزایش پیــدا می کند، 
 گردن کشــی و آن شــرایط طغیانی که در مقابل احکام الهی 
و احــکام مدنــی و قانون داشــته کاهش پیــدا می کند و این 
نصیحت پذیری فرصتی اســت برای همکاران ما در زندان که 
بتوانند با نگاه منصحانه، دلســوزانه، عالمانه و با دانش نســبت 
اصلاح رفتار و اندیشه مجرمانه آنان اقدام کند که این کار دارای 

اجر و ثواب بسیار بالایی است.
استاندار فارس خاطرنشــان کرد: البته حاکمیت نیز نسبت به 
خدمــات کارکنان زندان، در جبــران خدمات آنان و همچنین 
حمایــت از برنامه های اصــلاح تربیتی مجرمــان تکالیفی را 

داراست که امید است بتوانیم به درستی به آن عمل کنیم.

استاندار فارس: 

پیگیر انتقال زندان عادل آباد شیراز به خارج از شهر هستم
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 در سطح نواحي صنعتي استان آغاز شد
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درس بزرگ شهدای خدمت صادقانه به مردم است
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شهید رجایی و شهید باهنر، کتاب ها و روایت ها

کتاب »چراغ صبح« روایتی خواندنی از زندگی اوست. اویی که مدتی کوتاه در 
ارتش شاهنشــاهی خدمت کرد و بعد عطای آن را به لقایش بخشید. انقلابی 
شد و زندگی اش را وقت نجات کشوری کرد که در استبداد و وابستگی گرفتار 
شــده بود. می خوانیم: چند ماه بعد از واقعه 28 مرداد، نیروی هوایی عده ای 
از پرسنل خود را به نیروی زمینی فرستاد. هیچ کس علت را نمی دانست. بعد 
از این قضیه محمدعلی احســاس کرد کــه دیگر به هیچ قیمتی نمی تواند در 
رخت نظامی باقی بماند. صادق می گفت: »شترسواری که دولا دولا نمی شود. 
مخالف تاج و تخت که محافظش نمی شد.« اما محمدعلی می دانست که اگر 
این لباس را به تن نداشــت، نصف راهی را که اکنون آمده بود، نمی توانست 
بیاید. هرچند که دلش می خواســت بهانــه ای پیدا کند و دیگر از این رخت، 

بیرون بیاید. تبعید به نیروی زمینی، این بهانه را به دست محمدعلی داد.
  شهید رجایی، سیر و سلوک در مسیر دشواری ها

ناگفته نماند که کتاب »چراغ صبح« به قلم اصغر فکور تألیف شــده و کار نشر 
آن را انتشارات سوره مهر انجام داده است. اما ماجرای جدایی شهید رجایی از 
ارتش چنین ادامه می یابد: آن ها نامه ای برای فرماندهی نیرو نوشته و خواسته 
بودند که ترتیب بازگرداندن شان به نیروی هوایی داده شود. جواب چنین بود: 
»یا در همان جایی که هســتید به خدمت ادامه بدهید و یا اســتعفا بدهید.« 
دو روز بعد محمدعلی اســتعفا داد. این جوری، هیچ شــکی را برنمی انگیخت. 
روز از نو، روزی از نو. باز باید می رفت دنبال کار. خوشــحال بود که توانســته 
بــود در این مدت، دیپلم ریاضی اش را بگیرد. نیمه دوم ســال 1334 نزدیک 
می شد. محمدعلی در شــهریور دیپلم گرفته بود. فرصتی برای دانشگاه رفتن 
نبود، اما آموزش متوقف نشده بود. شب ها می رفت به مسجد »هدایت« و پای 
صحبت های طالقانی می نشست. معنی و مفهوم رسالت را در همان جا فهمید. 

در همان جا بود که آتش عشق به جانش شعله انداخت. 
زندگی دشــواری داشــت و در گذر از این دشــواری ها، به مــردی صبور و 
خودســاخته تبدیل شــد. در مبارزه با شاه، زحمت بســیار کشید و دو بار 
هم زندانی شــد. فکور در کتابش به این فراز و نشــیب ها می پردازد و برخی 
تجربیات قهرمانش را با تفصیل و تعمیق بیشتر روایت می کند. »جعبه انگور 
را روی دوش گذاشــت و به طرف ماشــین هایی راه افتاد که به سمت قزوین 
می رفتند. باید قبل از ســاعت هشت، اعلامیه ها را به ابراهیم می رساند. صف 
طولانی بود. همه در انتظار اتوبوس بودند. مردم خسته بودند. بعضی از آن ها 
خمیازه می کشــیدند و معلوم بود که اگر پایشــان به داخل اتوبوس برســد، 
خواب شــان خواهد برد. انگورها نرسیده بودند. آن قدر که هوس ناخنک زدن 
را به ظن کســی نیاورند. اعلامیه ها به طور دقیق، در برگ مو پیچیده شده و 

زیر انگورها قرار داشتند.« 
سپس می نویسد: »سرانجام اتوبوس از راه رسید. محمدعلی سوار شد و بی توجه، 
جعبه انگور را هم به دنبال خودش کشــید. وقتی در صندلی اش جا می گرفت، 
چشم هایش را بست، بی آنکه بداند دو چشم کنجکاو، از آیینه نگاهش می کنند. 
آفتاب بهاری، گرمای لذت بخشی داشت. محمدعلی مدتی خوابید و بعد چشم 
که باز کرد، به ناگهان متوجه شد که راننده از توی آیینه او را می پاید. بی آنکه 
چیزی به رو بیاورد، لحظه ای جعبه را نگاه کرد و بعد باز به پشــت سر راننده 
چشــم دوخت. راننده، موهای مجعد داشت و صورت تراشیده اش برق می زد. 

احساس بدی پیدا کرده بود محمدعلی. نگاه راننده اذیتش می کرد...«
اما چنان که می دانیم، شــهید رجایی تنها قربانی آن اقدام تروریســتی نبود. 
انفجار آن بمب به شــهادت پنج نفــر، از جمله محمدجواد باهنر که به تازگی 
مسئولیت نخســت وزیری را پذیرفته بود، انجامید. شهید باهنر مرد علم بود و 
در تمام سال های مبارزه با رژیم سلطنتی، از تحقیق و مطالعه غفلت نمی کرد. 
بــه جز دروس طلبگی، در علوم تربیتی و الهیات تحصیل کرده بود و دســتی 
هم در تدریس و تألیف داشــت. به فرمان حضرت امام )ره( با شــورای انقلاب 
همکاری کرد و یکی از اعضای اصلی آن بود. پس از انقلاب نیز جزء نمایندگی 
مجلس، در وزارت آموزش و پرورش نیز منشــأ خدمات بســیاری شد. پس از 
شــهید بهشتی، به دبیری حزب جمهوری اسلامی انتخاب شد و سپس عنوان 
نخست وزیری را پذیرفت. تقدیرش شهادت بود و به گفته برخی از نزدیکانش، 
چیزی کمتر از آن برایش متصور نبود. کتاب »خورشید کویر« از تولیدات نشر 
شــاهد، به مرور فصول مهم زندگی ایشــان اختصاص دارد و بر وجوه مختلف 

شخصیت این شهید صدر انقلاب درنگ می کند. 
اما انفجار تروریستی در دفتر نخست وزیری که ضربه ای به نظام نوپای اسلامی 
بود و به محکی جدی برای اثبات استحکام پایه های آن تبدیل شد، از مهم ترین 
حوادث سال های نخست  جمهوری اسلامی است. سعید زاهدی در کتاب »یک 
روایت معتبر درباره انفجار دفتر نخست وزیری« )انتشارات به نشر( از این ماجرا 
می نویســد و می کوشــد ابعاد پنهان این جنایت را معلــوم کند. زاهدی برای 
رسیدن به بهترین نتیجه، ضمن مرور اسناد و مدارک و شواهد موجود، روایت 
کسانی را که اطلاعاتی درباره این ماجرا داشتند می شنود و رگه های حقیقت را 

از میان مجموعه ای از ابهامات و پرسش ها بیرون می کشد.

این اولین عکس رسمی از پیکسل ۸ پرو است!
فن آوری

گوگل اولین عکس رسمی از گوشی پرچم دار پیکسل 
8 پرو را فاش کرد. پیکســل جدید قرار است حدوداً 

دو ماه دیگر رونمایی شود.
افشــای جزئیــات گوشــی های هوشــمند پیش از 
رونمایــی رســمی، برایمان عادی شــده اســت؛ اما 
گــوگل در زمینــه  محرمانه نگه داشــتن اطلاعــات 
بسیار بدتر از شــرکت های دیگر عمل می کند. بارها 
دیده ایم که اطلاعات رســمی، تصاویر واقعی و حتی 
 جعبه گشــایی گوشی های پیکســل قبل از رونمایی 

فاش می شود.
درحالی که پیش تر رندرهای دقیقی از پیکسل 8 پرو 

دیده بودیم، این بار گوگل دست به کار شده است تا در 
اتفاقی به ظاهر تصادفی، اولین عکس واقعی و رسمی 
از پرچم دار جدیدش را منتشر کند. تصویر پیکسل 8 
پــرو در یکی از صفحات داخلی گوگل که برای تبلیغ 

خدمات اشتراکی راه اندازی شده است حضور دارد.
تصویر واقعــی Google Pixel 8 Pro شــباهت 
بســیار زیادی به رندرهــای قبلی دارد، امــا این بار 
رنگ دســتگاه خودنمایی می کند. ظاهــراً پرچمدار 
 جدید گوگل قرار اســت در رنگی شبیه به سرامیکی 

تولید شود.
نمای پشتی پیکســل 8 پرو قرار است میزبان نواری 
افقی باشــد که روی آن حفره ای بیضی برای دوربین 
دیده می شود. این سبک طراحی که به امضای گوگل 
تبدیل شده است را در چند نسل اخیر از گوشی های 

پیکسل دیده ایم.
گوگل احتمالاً نسل جدید گوشی هایش را مهر امسال 
رونمایی می کند. قیمت گوشی گوگل پیکسل 8 پرو 
احتمالاً بیشــتر از نسل قبل خواهد بود. مواردی مثل 
ســخت افزار قدرتمندتر و دوربیــن بهتر روی قیمت 

موبایل جدید گوگل اثر می گذارد.

 عبور قایق حامل پناهجویان از کانال مانش

عکس خبر

  مسابقات ملی چندگانه رزمی علمداران ولایت - مازندران

   زائر اولی های اربعین حسینی )ع(

  عبور یک مار از جاده ای روستایی - اورگان آمریکا

 قرص کامل ماه- شهر سن پترز بورگ روسیه

خودروهایی ژاپنی که صنعت خودروسازی را متحول کردند
خودرو 

دانستنی

افزایش ریسک پذیری با خوردن این میوه

آیــا تا به حال در مورد عوارض جانبی بالقوه ای که ممکن 
اســت مصرف مســکن ها برای شــما داشــته باشد، فکر 

کرده اید؟
در اینجــا برخی از عــوارض جانبی رایج مصــرف روزانه 

مسکن ها آورده شده است:
  مشکلات گوارشی

استفاده منظم از مســکن ها، به ویژه داروهای ضدالتهاب 
غیراستروئیدی )NSAIDs( مانند ایبوپروفن و ناپروکسن، 
می تواند مخاط معده را تحریک کرده و منجر به ورم معده، 
زخم، یا خونریزی گوارشــی شود و استفاده طولانی مدت 

ممکن است خطر ابتلا به این شرایط را افزایش دهد.
  آسیب کلیوی

برخی مسکن ها، به ویژه NSAIDها، می توانند بر کلیه ها 
فشار وارد کنند و اســتفاده طولانی مدت از آن ها ممکن 
است منجر به آسیب کلیه شود یا مشکلات کلیوی موجود 

را بدتر کند.
  آسیب کبدی

دوزهای بالا یا اســتفاده طولانی مدت از برخی مسکن ها، 

مانند استامینوفن )پاراســتامول(، می تواند برای سلامت 
کبــد مضر باشــد، در افراد مبتلا بــه بیماری های کبدی 

وضعیت موجود را بدتر کند.
  خطرات قلبی عروقی

NSAID ها با افزایش خطر مشــکلات و مســائل قلبی 
عروقی، مانند حملات قلبی و سکته مغزی، به ویژه در افراد 
با سابقه بیماری قلبی یا افرادی که در معرض خطر قلبی 

عروقی بالاتری هستند، مرتبط است.
مؤسســه کیفیت و کارایــی در مراقبت های بهداشــتی 
)IQWiG( شواهدی را پیدا کرده است که نشان می دهد 
در صورت اســتفاده از مســکن ها حتی برای مدت زمان 
کوتاه تر، خطر مشکلات سلامت قلبی عروقی ممکن است 
افزایش یابد. این تأثیر به ویژه برای افرادی که از قبل یک 

بیماری قلبی دارند قابل توجه است.
  افزایش خطر خونریزی

مسکن ها می توانند بر لخته شــدن خون تأثیر بگذارند و 
خطر خونریــزی را افزایش دهند که ممکن اســت برای 
افرادی که از داروهای رقیق کننده خون استفاده می کنند 

یا مبتلایان به اختلالات خونریزی نگران کننده باشد.
  مصرف بیش از حد دارو سردرد

استفاده مکرر از مسکن ها، به ویژه آنهایی که حاوی کافئین 
هستند، ممکن است منجر به سردرد ناشی از مصرف بیش 
از حد دارو شــود و چرخه ای از وابستگی به دارو را ایجاد 

کند.
  دردهای بازگشتی

در برخی موارد، استفاده مکرر از مسکن ها می تواند منجر 
به پدیده ای به نام درد برگشتی شود که در آن درد پس از 

از بین رفتن دارو برمی گردد و تشدید می شود.
  عکس العمل های آلرژیتیک

برخــی از افــراد ممکن اســت واکنش هــای آلرژیک به 
مسکن ها داشــته باشــند که می تواند از بثورات پوستی 

خفیف تا واکنش های آنافیلاکتیک شدید متغیر باشد.
  تداخل با سایر داروها

مسکن ها می توانند با داروهای دیگر تداخل داشته باشند 
و منجر به عوارض جانبی بالقوه یا کاهش اثربخشی سایر 

داروها شوند.

پزشکی

اگر هرروز مُسکن مصرف کنیم چه می شود؟

 تن ماهی به همراه تخم مرغ به هیچ وجه ترکیب مناســبی 
نیست! حتی در طب ســنتی نیز گفته شده که از مصرف 

ماهی و تخم مرغ اجتناب کنید.
 شــاید شــما یکبار تن ماهی با تخم مرغ را امتحان کرده 
باشید، حقیقتاً وقتی تخم مرغ را با تن ماهی مخلوط می کنیم 
لذیذتر می شود اما بعض ها می گویند که خوردن تن ماهی با 

تخم مرغ مشکل دارد! آیا درست است؟
ترکیب خوشــمزه و دلچســبی که حتما تجربه کرده اید 

تخم مرغ و تن ماهی اســت اما این ترکیب در معده تولید 
عفونت و کرم می کند و منجربــه ایجاد بیماری هایی مثل 
پیسی، پسوریازیس، نقرس، رماتیسم، قولنج، بواسیر، پیوره 

و دندان درد می شود.
تن ماهی به همراه تخم مرغ به هیچ وجه ترکیب مناســبی 
نیست! حتی در طب ســنتی نیز گفته شده که از مصرف 
ماهــی و تخم مرغ اجتناب کنید. در طب ســنتی مصرف 
لبنیات، تخم مرغ و گوشــت با همدیگر به شدت منع شده 

است و نباید این ها را به صورت )دو به دو یا هر سه( را با هم 
مصرف کرد. همان طور که گفتیم، نباید ســه دسته غذایی 
را با هم مصرف کرد زیرا با هم ناســازگار هســتند. بعضی 
غذاها وقتی با هم ترکیب شوند، خاصیت یکدیگر را خنثی 
می کنند و اگر مصرف این غذاها را ادامه دهیم دچار کمبود 
املاح و ویتامین های لازم می شویم. بعضی از غذاها نیز وقتی 
با هم خورده شوند از ترکیب آن ها سمی تولید می شود که 

راه را برای میکروب ها باز می کند. 

سلامتی

ترکیب تخم مرغ و تن ماهی در معده تولید کرم می کند

منبــع آلودگی فضــای مجازی- 
اينترنت منافقين قطع شد

منبع - فارس

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  پیاده رو یا پارکینگ؟

ژاپن موفقیت های بی شماری در صنعت خودروسازی 
داشــته اســت ولی این 10 خودروی ژاپنی به دلیل 
شکســتن مرزها و تغییر کامل بازی، شــایان توجه 
بیشتری هستند. خودروهای ژاپنی به لطف چندین 
برند موفق مثل مزدا، نیسان، تویوتا و هوندا، در سراسر 
جهان با کیفیت و قابلیت اطمینان مترادف شــده اند 
اما این سؤال پیش می آید که کدام خودروهای ژاپنی 
بیشتری دستاورد را داشته اند و صنعت خودروسازی 
را متحول کرده اند؟ پاســخ دادن به این سؤال دشوار 
اســت زیــرا در تاریخ خودروســازی ژاپن مدل های 
درخشان زیادی وجود دارد ولی بااین حال، در ادامه 
بهترین لیســت ممکن را جمع آوری کرده ایم. این ها 

نمادین ترین خودروهای ژاپنی هستند.
  مزدا کاسمو سال های 196۷ تا 1981

مزدا همیشــه ترجیــح داده هنجارها را بشــکند و 
کاسمو 19۶۷ مصداق بارز این موضوع بود. این یک 
خودروی اسپرت قابل اســتفاده به صورت روزمره بود 
که با استفاده از یک پیشرانه وانکل دو روتوری 982 

وظیفه  سی سی، 
چالش  بــه 

کشــیدن خودروهایی مثل کوروت را بر عهده داشت 
و حتی برای مســابقات هم مورداستفاده قرار گرفت. 
دلیل اینکه کاسمو را خودرویی انقلابی می دانیم این 
است که پیشــرانه وانکل آن الهام بخش خودروهای 

زیادی مثل مرسدس بنز C111 بود. 
  مزدا MX-5 سال های 1989 تا 199۷

MX-5 تغییردهنده واقعی بازی دنیای رودسترهای 
کوچک دونفــره بود و بــه پرفروش ترین کانورتیبل 
تاریــخ تبدیل شــد. فروش بخــش کانورتیبل ها در 
 MX-5 دهــه 80 رو به کاهش گذاشــت اما معرفی
به بازگشــت علاقه خریداران به این خودروها کمک 
کرد. میاتا خودرویــی ارزان و جذاب بود و هنوز هم 
برای کسانی که قصد خرج کردن پولی که به سختی 
درآورده انــد را بــرای یک خودروی اســپرت دارند 

بهترین گزینه محسوب می شود. 
  تویوتا 2000GT سال های 196۷ تا 19۷0

درســت پیش از ظهور 240Z، تویوتــا تلاش کرد با 
2000GT وارد بخش خودروهای اســپرت شود. این 
ماشین با کاپوت کشــیده، چراغ های مخفی و دو سر 

در وســط، ظاهر  اگــزوز 

فوق العاده ای داشــت و شــبیه جگوار E تایپ به نظر 
 2000GT .می رسید که پرورش اندام کار کرده است
هم چنین با پیشــرانه شش سیلندر خطی 150 اسب 
بخاری، پیشــگام واقعی خودروهای اســپرت ژاپنی 
در اواخر دهه ۶0 بود. این ماشــین آغازگر ســاخت 
کوپه های اســپرت و پرفورمنس توسط تویوتا بود که 
بعداً با مدل های ســلیکا و ســوپرا ادامه پیدا کرد. از 
2000GT تنها 33۷ دستگاه ساخته شد و ارزش آن 

امروزه از یک میلیون دلار فراتر رفته است.
  هوندا NSX سال های 1991 تا 2005

NSX کــه فــراری ژاپنی لقب گرفــت، الهام بخش 
بســیاری از سوپراســپرت هایی بود کــه پس از آن 
ساخته شــدند. این خودرو درحالی که سوپراسپرتی 
 بــا پرفورمنس قابل توجــه بود، برای اســتفاده های 
روزانــه طراحی شــده بود یعنی چیــزی که جهان 
تــا پیــش از NSX هرگــز تجربــه نکــرده بــود. 
 هم چنین این ماشــین قیمــت بســیار ارزان تری از 
ی  ت ها ســپر ا پر سو
ایتالیایــی 

داشت.

نتایج تحقیقات روانشناسی نشان می دهد که مصرف لیمو 
می تواند به افراد کمک کند تا پذیرای خطرات بیشتری در 

زندگی خود باشند.
مزه تــرش، مانند طعم پرتقال، لیمو و بســیاری از مواد 
غذایی دیگر، رفتارهای پرخطر افراد را تقویت می کند. این 
اثر می تواند حداقل 20 دقیقه پس از مصرف غذای ترش 

و احتمالاً فراتر از آن باقی بماند.
محققــان فکر می کننــد که افراد مبتلا به افســردگی و 
اضطــراب که باید رفتارهای پرخطر خود را تقویت کنند، 
می توانند از مصرف این میوه ســود ببرند. برای کسی که 
مضطرب اســت، بیرون رفتن از خانه می تواند به شجاعت 

قابل توجهی نیاز داشته باشد.
دکتر چی تان وی، محقق ارشد این تحقیق اظهار کرد که 
ریسک پذیری می تواند برای افراد مختلف معانی متفاوتی 
داشته باشــد. برای برخی این است که در ارتفاع 30هزار 
فوتــی )پایی( از هواپیما بیرون بپرند اما برای برخی دیگر 
می تواند به ســادگی خروج از خانه باشــد و در حالی که 
ممکن اســت برای برخی معانی منفی داشــته باشــد، 

ریسک پذیری در واقع یکی از رفتارهای اولیه است که 
منجر به زندگی شادتر می شود.

از سوی دیگر، کســانی که باید از ریسک کردن اجتناب 
کنند مانند خلبانان خطوط هوایی ممکن اســت غذاهای 

ترش کمتری را در رژیم غذایی خود بگنجانند.
دکتر ماریانا اوبریست، یکی از محققان این تحقیق گفت: 
نتایج تحقیق ما نشــان می دهد که ترشی باعث نمی شود 
افراد در عادت های خطرناک بی پروا شوند اما ویژگی های 
منحصربه فردی برای تعدیل ریسک پذیری دارد و ممکن 
است افراد ریسک گریز را تشویق به استفاده از فرصت های 

جدید کند.
نتایج تحقیق پیشین نشــان  داد، افرادی که از اختلالات 
روانپزشــکی مانند افســردگی، اضطراب یــا اختلالات 
مرتبط با اســترس رنج می برند، می توانند با اســتفاده از 

روغن هــای لیمو که دارای ویژگی های کاهش اســترس 
هستند، حمایت شوند.

برای این مطالعه، به 1۶8 نفر نوشــیدنی هایی با هر یک 
از پنج گروه اصلی طعم ها یعنی ترش، شیرین، تلخ، شور 
و اومامی داده شــد سپس آزمایش ریسک پذیری دریافت 
کردند که شــامل پمپ کردن باد به یــک بالون بود؛ هر 
چه بیشــتر آن را بالا می بردند، پول بیشــتری به دست 
می آوردند اما شانس بیشتری برای بیرون آمدن از مسابقه 

و از دست دادن همه چیز داشتند.
افرادی که محلول ترش می نوشــیدند بیشترین پمپاژ را 
انجام می دادند و پس از آن شــور، تلخ، اومامی و شیرین 

قرار داشتند.
دکتر وی گفت: ما دقیقاً نمی دانیم که در مغز چه اتفاقی 
می افتد تا این نوع رفتار را کنترل کند و این چیزی است 

که اکنون می خواهیم بیشتر در مورد آن تحقیق کنیم.
مــا می دانیم که وقتی افراد ســلیقه خاصی دارند در مغز 
چه اتفاقی می افتد و می دانیم وقتی فردی برای یک اقدام 
خــاص تصمیم می گیرد چه رخ خواهد داد اما چیزی که 
گم شده است ردیابی مسیر عصبی است تا نشان دهیم که 
چگونه طعم می تواند بر فرآیند تصمیم گیری تأثیر بگذارد.


